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خطیب نماز جمعه قم:

اولویت اول کشور 
مهار تورم است 
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8

فرماندار قم تاکید کرد:

ممنوعیت فروش نان یارانه ای توسط شرکت های اینترنتی

2

2
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم :

پیاده روی اربعین ازحرم مطهر تا جمکران 
برگزار می شود

در نامه معاون دادستان کل کشور به وزیر صمت مطرح شد:

ورود مدعی العموم به موضوع کم فروشی در برخی اقلام خوراکی و مصرفی

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم از برپایی 
مراسم پیاده روی اربعین حسینی در شب و روز اربعین در مسیر 
حرم مطهر تا جمکران خبر داد.حجت الاسلام ذاکری در جلسه 
ســتاد هماهنگی مراسم اربعین، با اشــاره به پیش رو بودن ایام 
اربعین حسینی و آغاز حرکت ها و موکب های مردمی، رسالت 

دستگاه ها و سازمانها را رونق بخشیدن به این فعالیت ها دانسته 
و افزود: باید در شــهر قم به گونه ای برنامه ریزی کنیم تا کسانی 
که توفیق حضور در عراق و پیاده روی اربعین قسمتشان نشده 
اســت همراه با دیگر مشــتاقان حسینی در سراســر کشور در 

مراسم این روز بزرگ شرک نمایند.

دولت دغدغه های معیشتی و اقتصادی مردم را برطرف نماید. خطیب 
نماز جمعه قم اولویت اول کشــور همچنان مهار تــورم و توجه به امور 
فرهنگی است، گفت: دولت سیزدهم در بخش های مختلف اجرایی، 
عمرانی و بنیادین گام های اساسی برداشته که نتایج آن در آینده روشن 

خواهد شد.آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز 
جمعه قم، بیان کرد: یکی از ویژگی های برجسته دولت سیزدهم در این 
اســت که با فداکاری خود حاضر نشد، فردا را قربانی امروز کند بلکه با 

شجاعت برای اصلاح امور با برنامه ریزی مدون خود وارد میدان شد.
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فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( در دیدار مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( 
اینکه  بیان  با  امداد  کمیته  امدادگران  تلاش های  و  خدمات  از  قدردانی  ضمن  قم  استان 
خدمت به نیازمندان و رفع محرومیت از جامعه جزء شئونات سپاه و بسیج است گفت: برای 

محرومیت زدایی در استان، آماده همکاری با کمیته امداد هستیم. 
سردار محمدرضا موحد، در دیدار مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم ضمن 
قدردانی از خدمات و تلاش های امدادگران کمیته امداد با بیان اینکه خدمت به نیازمندان 

فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع(:

رفع محرومیت از جامعه از شئونات سپاه و بسیج است 

2

 

معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  یک هزار تُن شکر برای 
مصرف خانوار در قم تخصیص یافت که به طور حتم موجب عرضه گسترده تر این محصول 

در بازار خواهد شد. 
گرفته  صورت  به  برنامه ریزی  توجه  با  داشت:  بیان  درگفت وگویی  بیگی  علی  حسین 
کارهای مرتبط با بسته بندی و توزیع شبکه ای این مقدار شکر به سرعت انجام و در روزهای 

آینده این محصول برای تامین نیاز خانوارها در فروشگاه های استان عرضه می شود.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

تخصیص هزار تنُ شکر برای مصرف خانوارهای قمی
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با حضور استاندارقم و مسئولان شهری؛ 

تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز افتتاح شد

آگهی مزایده  عمومی املاک)نوبت دوم(

شهرداری قم
 در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به متقاضیان 

واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
 www.setadiran.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت الف- ضمانت نامه بانکی ب- خالص 

مطالبات بلوکه شده تائید شده ج- فیش نقدی بانکی مورد قبول است. 
 )IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

جهت واریز از طریق فیش بانکی وجه نقد.
4-مهلت خرید و تحویل اسناد:

-مهلت خرید اسناد: از روز یکشنبه مورخ 1402/06/12 لغایت روز یکشنبه مورخ  1402/06/26 تا 
ساعت 19:00 است.

-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز یکشنبه مورخ 1402/06/12  لغایت روز پنجشنبه مورخ 1402/07/06 
تا ساعت 12:30 است.

5-شرایط و ویژگی های املاک در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم پس از خرید و 
مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک به 

منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104488 – 025 و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن -36104333 025 

تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم ضمانت شرکت در فرایند انجام کار: قم، بلوار امام موسی صدر، جنب بوستان شهید بنیادی، 

شهرداری مرکزی، طبقه ششم. اداره کل حراست است.

اداره کل ارتباطات و اموربین الملل شهرداری قم    WWW.QOM.IRشناسه آگهی:1558731

علی لاریجانی: 

انقلابیِ کاسب کار می گوید همه پسُت ها را باید ما بگیریم 
علی لاریجانی، رئیس ســابق مجلس گفــت: انقلابیِ 
کاســب کار به دنبال این اســت که بگویــد بقیه انقلابی 
نیســتند، ما انقلابی هستیم و همه پســت ها را ما باید 
بگیریم. نتیجه این اقدام کوچک کردن انقلاب است در 

صورتی که انقلاب اسلامی بسیار بزرگ بود.
دکتر علی لاریجانی هفته گذشــته در جمع گروهی از 
جوانان، در باره موضوعات سیاســی روز ســخن گفت.
لاریجانی با اشــاره به تلاش عده ای برای خالص ســازی 
گفت: از اول انقلاب عده ای خالص ساز می گفتند فقط 
ما انقلابی هستیم و دنبال حذف دیگران بودند. تلاش 

محمدرضا عارف:

برخوردها با دانشگاه باعث می شود از قافله علم عقب بمانیم
رئیــس انجمن رمــز ایران بر ضــرورت حضــور در جامعه 
هوشمند تاکید کرد و گفت: :همه نهادهای دست اندرکار 
علم و فناوری برای حضور در جامعه هوشمند باید آستین ها 
را بالا بزنند و یک مسئولیت سنگین بر دوش همه نهادهای 
ملی کشــور اســت و به یک خیزش علمــی در این زمینه 
نیازمندیم و این خیزش علمی نیازمند دانشگاه،اســتاد و 

دانشجو بانشاط و باانگیزه است.
محمدرضا عارف درمراسم اختتامیه بیستمین کنفرانس 
انجمــن رمز ایران کــه در ســازمان پژوهش هــای علمی و 
2صنعتی ایران برگزار شد با قدردانی از تمامی عوامل اجرایی  2

آگهی مناقصه عمومی )دوم( شماره آگهی مناقصه عمومی )دوم( شماره 862862 ق  ق 14021402

                                                                                                                                            WWW. QOM. TCI.IRWWW. QOM. TCI.IR   شرکت مخابرات ایران – منطقه  قم    شرکت مخابرات ایران – منطقه  قم 

• مناقصه گزار :  شرکت مخابرات ایران – منطقه قم  
• موضوع مناقصه دو مرحله ای : اجرای عملیات شبکه کابل و خرید 

اجناس مربوطه )بصورت ترنکی( در سطح استان 
•مهلت خرید اسناد : از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز شنبه 

مورخ 1402/06/18
مورخ  یکشنبه  روز  اداری  وقت  پایان  تا   : اسناد  تحویل  •مهلت 

1402/06/26
• مبلغ سپرده شرکت در مناقصه :    3/000/000/000 ریال

• تاریخ بازگشایی پاکتهای الف و ب : رأس ساعت 9 صبح روز دو شنبه 
مورخ 1402/06/27

• تاریخ بازگشایی پاکتهای ج : پس از ارزیابی فنی ـ بازرگانی و تعیین 
صلاحیت شرکت کنندگان در مناقصه

• طریقه تهیه اسناد مناقصه : 

شماره   جام  حساب  به  ریال   100/000 مبلغ  واریز   : روش  اول   •
5790629164  نزد بانك ملت و ارائه اصل فیش آن در ساعات اداری 
به دبیرخانه این شرکت واقع در بلوار 15 خرداد، نرسیده به فلکه شهید 

محلاتی، طبقه اول ـ اتاق 112 
• روش دوم : ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر 
شماره 37770077-025 که در این صورت اسناد به آدرس ذکر شده در 

برگ درخواست پست پیشتاز خواهد شد.
www.qm. tci.ir روش سوم : مراجعه به سایت اینترنتی •

• محل تحویل اسناد : دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.
 متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 
تلفن 37201920  -025) اداره تدارکات ( و 37773535 -025 ) اداره 
شبکه انتقال ( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل مراجعه فرمایند. 
بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است .

ایمان / رضا ملکی ؛انگیزه انسان های که به فکر مردم و در خدمت مردم هستند را می ستایم 
و بر این باور هستم که هنوز هم انسان هایی پیدا می شوند که به جای سرمایه گذاری سودآور در 
بخش های اقتصادی سرمایه خود را صرف مردم و خدمت به آنان نموده تا باقیات الصالحاتی از 

خود باقی گذاشته و خوشنودی و رضایمندی حضرت حق را باعث گردند.
منطقه بسیار محروم یادگار امام با خیل انسان های شریف و پاکدل شاهد تاسیس مکانی 
آبرومند و زیبا بود که با نام درمانگاه شهریار مسیر خدمت رسانی به مردم این منطقه را آغاز 

کرده است.
 برای آگاهی از کم و کیف مسائل مربوط به این درمانگاه پای صحبت دکتر حجت عیوض لی 
مدیر خدوم و تلاشگر این درمانگاه می  نشینم تا از نقطه نظرات وی در این خصوص آگاه شویم.

ارائه بهترین خدمات مردم شریف ومحروم منطقه در اولویت قراردارد
به دفتر کاردکتر عیوض لی می روم دفتری ساده با تزیینات حداقلی که نگاه دکتر را در برابری 
با مردم فهیم منطقه یادگار و سهیم بودن با آنان نشان می دهد.لهجه زیبای کردی از منطقه 

بیجار کردستان از هر چیزی توجه ما را به خود جلب می نماید.
او می گوید در سفر حج بودم که ناگهان جرقه ساخت یک درمانگاه در ذهنم کلید خورد حادثه 
تلخی که در اثر تصادف پشت سر گذاشتم و منجر به فوت چند تن از بستگان همراه من شد و 
عدم امکانات پزشکی موجود در آن زمان باعث گردید تا مرگ چند تن از عزیزانم را جلوی چشم 
ببینم و بدین خاطر درصدد بودم که هر طور که امکان داشته باشد پا به عرصه خدمت رسانی به 

مردم در مسیردرمان  بیماری آنها داشته باشم.
در بخش خصوصی و ساخت و ساز فعال بودم و تغییر رویکرد ناگهانی من به ساخت درمانگاه 
در سال 95 کلید خورد.قصدم خدمت به مردم محروم بود می  توانستم در منطقه سالاریه با 
امکانات عالی این درمانگاه را بسازم اما به عهدی که در سفر حج با خدای خودم داشتم منطقه 

محروم یادگار امام را انتخاب کردم و با خرید زمین عملیات ساختمانی آن را شروع نمودم.
ارائه خدمات سونوگرافی با مجهزترین دستگاه و کمترین هزینه

و  این درمانگاه زده شد در بخش عمومی  وی تصریح کرد :در سال 97 استارت شروع 
آزمایشگاه شروع به فعالیت نمودیم و به مرور زمان با خرید دستگاه های مجهز سونوگرافی 
،دندان پزشکی و پوست دامنه فعالیت این درمانگاه را افزایش دادیم.به جرات می توانم بگویم 
که دستگاه های مجهز ژاپنی سونوگرافی این درمانگاه در نوع خود منحصر به فرد است و با 

کمترین هزینه دریافتی کار مراجعین به این بخش را مدیریت می کنیم.
تضمین خدمات درمانی پوست و مو 

دکتر عیوض لی می گوید: در بخش پوست و مو بهترین امکانات موجود را در اختیار داریم 
حتی به بیمار متذکر می شویم که در 5 جلسه درمان اگر به نتیجه نرسید می تواند پول خود 

را پس بگیرد.
این نگاه در این مجموعه وجود دارد و تعجب آور اینکه کسانی که در این مرکز درمان می شوند 

از مناطق مرفه نشین قم هستند .
تعرفه های پایین دندانپزشکی با حضور پزشکان حاذق

پایین ترین تعرفه خدمات دندانپزشکی را برای مردم داریم دستگاه های مجهز و آخرین مدل 
این درمانگاه همراه با پزشکان حاذق کار مردم را راه می اندازد و من از این بابت بسیار خوشحالم 

فعالیت شایسته 100 نیروی کارآمد در خدمت رسانی به مردم
وی دربخش دیگری از سخنان خود گفت: 100نیروی شایسته و فعال در این درمانگاه داریم 
به آنها گفته ام خط قرمز من مردم هستند بهترین احترام را به آنها می گذارید چون این بیماران 
بایستی از اینجا راضی بیرون روند حتی کسانی که پول دریافت قبض و دارو را ندارند در اینجا 
رصد می گردند هزینه آنها رایگان محاسبه می گردد من اینجا نیامده ام که دیدگاه مادی برای 
خود داشته باشم.الحمدلله خدای مهربان در همه زمینه ها من را یاری کرده حالا نوبت من 

است که به یاری عزیزان همشهری خودم بشتابم.
علاقه مند به سرمایه گذاری درحوزه ورزش  

دکتر عیوض لی علاقه خاص به ورزش دارد.او می گوید با دوستان ورزشی صحبت کرده ام 
که امتیاز یک تیم فوتسالی را با نام درمانگاه شهریار خریداری کنند چون فکر می کنم در کنار 
درمان می بایست به تقویت روح و جسم هم پرداخت و تشکیل یک تیم ورزشی و حمایت از 

جوانان عزیز در این راستا می تواند ثمرببخش باشد.
 به پایان صحبت دکتر عیوضی می رسیم و از خداوند پاک می خواهیم همه خدمتگذارانی که 
به فکر مردم و خدمت به آنها هستند را سلامتی عنایت فرموده تا در مسیر بزرگی که گام نهاده اند 
موفق و پیروز باشند و این در حالی است که در گفته های دکتر عیوض لی عدم همراهی 
مسئولان در زمینه های مختلف و اینکه هنوز مجوز داروخانه به این درمانگاه داده نشده از جمله 

دغدغه های مدیر این درمانگاه فاخر می باشد که بایست مسئولان ذیربط به آن توجه نمایند.

دکترعیوض لی مدیر درمانگاه شهریارقم مطرح کرد:

ارائه بهترین خدمات درمانی به شهروندان قمی در درمانگاه شهریار

استاندار قم :در توسعه شهر باید عدالت 
اجتماعی رعایت شود

شهردار قم:موفقیت شهرداری مرهون 
همراهی مردم است

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم خبرداد:
افتتاح بیش از 400 پروژه شهری طی دو سال گذشته

امیرآبادی نماینده قم:طی 10 سال اخیر اقدامات 
بزرگی در قم صورت گرفته است

 دولت دغدغه های معیشتی و اقتصادی مردم را برطرف نماید
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رئیس مجلس شورای اسلامی: 

زیرساخت های ورزش
 باید با محوریت خانواده ایجاد شود

رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید بر اینکه زیرساخت های کشور را باید با محوریت 
خانواده ساخت تابه سلامت و نشاط جامعه و سبد اقتصاد خانواده کمک می کند، گفت: 
شرایط اقتصادی امروز اجازه نمی دهد ورزش در سبد خانواده قرار گیرد لذا این امکان را 

ما باید برای آنها فراهم کنیم.
»محمدباقر قالیباف« در دیدار با رؤسای فدراسیون های ورزشی با تأکید بر لزوم بازنگری 
در اقدامات بخش ورزش و تبیین نقش دولت در این حوزه، گفت: با نگاهی به فرهنگ 
تقسیم کار فعلی کشور در می یابیم که رده های پایین کشور همواره منتظر اقدام رده های 
بالا و رده های بالا منتظر اقدامات رده های بعدی هستند؛ به این معنا که در باز کردن 
گره ها و حل مشکلات، همگی منتظر برداشتن قدم توسط دیگری هستند و همین باعث 
می شود عمرها تمام شده، دهه ها گذشته و اشتباهات تکرار شود، از این رو لازم است در 

این چرخه ناکارامد تجدید نظر کنیم.
جنس ورزش هم دولتی، هم خصوصی و هم مردمی است

بخش  دولت،  می تواند  همزمان  که  است  جنسی  از  ورزش  اینکه  بیان  با  قالیباف 
خصوصی، مردم، حوزه قهرمانی و... را در بر بگیرد، عنوان کرد: با تجربه ای که دارم 
می گویم ورزش هم دولتی است و هم نیست؛ هم در خود پول دارد و هم ندارد؛ تمام اینها 
بستگی به این دارد که چه میزان عشق، دلدادگی، توکل داشته و تا چه حد با نیت خدمت 

به مردم و جوانان کار را پیش ببریم.
رئیس قوه مقننه با اشاره به دوران حضور خود در نیروی انتظامی یادآور شد: در آن زمان 
حدود 18 رشته ورزشی حرفه ای را راه اندازی و روزی که کار را آغاز کردیم هدفگذاری این 
بود که تیم فوتبال پاس ظرف دو سال قهرمان شود و در ورزشگاه متعلق به خود بازی کند 
که دو سال بعد نیز این اتفاق افتاد و به بازی های آسیایی نیز راه یافت؛ این مسئله نشان 

می دهد که با یک برنامه ریزی دقیق معطوف به هدف می شود به نتیجه رسید.
ورزش؛ صنعتی ارزش آفرین، غرورآفرین و هویت بخش است

رئیس نهاد قانونگذاری ورزش را نه یک سرگرمی که آن را صنعتی عنوان کرد که در آن 
ارزش افزوده فرصت های اقتصادی، مادی، سلامت جسم و روان وجود دارد و افزود: 
به ورزش از هر بُعدی بنگریم سود دارد که باید به آن باور داشته باشیم. ورزش؛ صنعت 

ارزش آفرین، غرورآفرین، هویت بخش، حریت و فتوت است.
وی اضافه کرد: بعد از ناجا که وارد شهرداری شدم به ورزش با نگاه همگانی توجه کردیم 
لذا در نقاط مختلف شهر، قطعات زمین را تعیین کرده و تأکید می کردم که در یک بازه زمانی 
مشخص، مثلًا تا ماه آینده باید دور این زمین فنس کشی و چمن شده باشد و حتی مربی 
هم برای آن تعیین شده باشد و اگر اینطور نباشد در شهرداری را می بندم؛ و همه دیدیم که به 

سرعت در نقاط مختلف شهر فضاهای ورزشی این چنینی برای مردم فراهم شد.

در نامه معاون دادستان کل کشور به وزیر صمت مطرح شد:

ورود مدعی العموم به موضوع کم فروشی 
در برخی اقلام خوراکی و مصرفی

معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستان کل کشور در نامه ای خطاب به 
عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و تجارت خواستار افزایش نظارت ها و رسیدگی ویژه 

به موضوع کم فروشی ها در برخی اقلام خوراکی و مصرفی شد.
غلامعباس ترکی در پی وصول گزارش های متعدد مردمی در زمینه کم فروشی برخی 
کالاها به ویژه اقلام خوراکی و مصرفی در نامه ای خطاب به عباس علی آبادی وزیر صنعت 
اظهارداشت: اگرچه حسب گزارش سازمان ملی استاندارد، میزان کم فروشی برخی 
کالاها روندی کاهشی داشته است؛ اما آمارهای ارائه شده مبنی بر وجود حداقل 27 
درصد کم فروشی و میانگین کمبود 7.2 درصد در محتویات فرآورده  ها در بسته های 
کالایی، بیانگر وضعیت غیرقابل قبولی است که تضییع حقوق عامه و آسیب به حقوق و 

دارایی شهروندان را در پی دارد.
وی ادامه داد: با توجه به اهمیت موضوع و نارضایتی و شکایات متعدد هموطنان از 
کم فروشی برخی واحدهای تولیدی به ویژه در حوزه اقلام مصرفی و خوراکی، ضرورت دارد.
ترکی افزود: برنامه ریزی دقیق برای اعمال موثر سازوکارهای بازرسی و نظارت بر فرایند 
درج قیمت، بسته بندی، توزیع و عرضه کالا، تدابیر و اقدامات اثربخش به منظور برچیده 
شدن بساط کم فروشی و برخورد قاطع و بازدارنده با متخلفان با قید فوریت در دستور کار 

واحدهای ذی ربط در آن وزارتخانه قرار گیرد.
معاون دادستان کل کشور افزود: مطابق احکام شرع مقدس و با توجه به تکالیف قانونی 
و نظارتی آن وزارتخانه و در اجرای ماده 290 »قانون آیین دادرسی کیفری«، ماده 4 
»دستورالعمل نظارت و پیگیری حقوق عامه« و تکالیف قانونی و نظارتی دادستانی کل 
کشور در امر صیانت از حقوق عامه و به منظور حفظ حقوق و دارایی مردم، توجهاً به مفاد 
بند )الف( ماده 3 »دستورالعمل نحوه مقابله با ترک وظایف قانونی مدیران و کارمندان و 
پیشگیری از آن« دستور داده شود تا با همکاری سازمان ملی استاندارد، سازمان تعزیرات 
حکومتی و سایر واحدهای نظارتی اعمال نظارت های قانونی بر روند تولید و بسته بندی 

محصولات و ارائه خدمات در واحدهای تولیدی و صنفی تشدید شود.
ترکی خطاب به وزیر صنعت معدن تجارت گفت: به واحدهای تولیدی و خدماتی و 
دست اندرکاران این حوزه تکالیف و تعهدات مرتبط و لزوم رعایت کامل حقوق مصرف کنندگان 

اعلام و تبعات حقوقی و کیفری ناشی از عدم رعایت موارد یادشده ابلاغ شود.
معاون دادستان کل کشور تصریح کرد: در صورت احراز کم فروشی در روند بازرسی و 
نظارت های قانونی، مراتب را با قید فوریت برای رسیدگی به دستگاه های ذی ربط اعلام 
و همزمان گزارش تخلفات عمده، کلان و یا سازمان یافته، برای پیگیری و نظارت لازم به 

این مرجع ارسال شود.

فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع(:

رفع محرومیت از جامعه
 از شئونات سپاه و بسیج است 

امام  امداد  کمیته  کل  مدیر  دیدار  در  طالب)ع(  ابی  بن  علی  امام  سپاه  فرمانده 
خمینی)ره( استان قم ضمن قدردانی از خدمات و تلاش های امدادگران کمیته امداد با 
بیان اینکه خدمت به نیازمندان و رفع محرومیت از جامعه جزء شئونات سپاه و بسیج است 

گفت: برای محرومیت زدایی در استان، آماده همکاری با کمیته امداد هستیم. 
سردار محمدرضا موحد، در دیدار مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم 
ضمن قدردانی از خدمات و تلاش های امدادگران کمیته امداد با بیان اینکه خدمت 
به نیازمندان و رفع محرومیت از جامعه جزء شئونات سپاه و بسیج است گفت: برای 

محرومیت زدایی در استان، آماده همکاری با کمیته امداد هستیم.
حجه الاسلام والمسلمین محمدطه مهری، مدیرکل کمیته امداد استان قم در دیدار 
فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( خواستار گسترش همکاری های مشترک برای 
ارتقاء سطح بهداشت و درمان، مسکن، ازدواج و اشتغال جوانان، تأمین لوازم ضروری 

زندگی نیازمندان به ویژه مددجویان این نهاد شد.
وی با اشاره به اینکه دفتر فرماندهی قرارگاه حاج عبدالله والی در کمیته امداد استان 
قم مسقر می باشد تصریح کرد: این قرارگاه با همکاری و هم افزایی با بسیج اقشار مختلف 
جامعه و گروه های جهادی برای خدمات حمایتی و ارتقاء سطح سلامت خانواده های 

نیازمند در طول سال فعال است.
 

سرلشکر موسوی: 

هیچ وابستگی
 در تامین تجهیزات دفاعی نداریم

فرمانده کل ارتش،  گفت: امروز با رهبری و تدبیر فرمانده معظم کل قوا)مدظله العالی( 
به جایی رسیده ایم که برای تامین نیازمندی های عرصه دفاعی هیچ وابستگی به خارج 

از مرزهای کشور نداریم.
سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در بازدید 
از نمایشگاه صنعت دفاعی با بیان اینکه باید خداوند را به خاطر نعمت بزرگ انقلاب 
اسلامی شاکر باشیم، گفت: امام خمینی)ره( خودکفایی و خوداتکایی را به مردم کشور 

آموزش داد و امروز این امر تبدیل به فرهنگ ملت بزرگ ما شده است.
فرمانده کل ارتش با بیان اینکه اگر ملتی در عرصه دفاعی وابسته باشد عزتمند و سربلند 
نخواهد شد، تصریح کرد: با رهبری و تدبیر فرمانده معظم کل قوا)مدظله العالی( به جایی 
رسیده ایم که برای تامین نیازمندی های عرصه دفاعی هیچ وابستگی به خارج از مرزهای 

کشور نداریم.
وی ادامه داد: وقتی کشوری برای تامین تجهیرات دفاعی به خارج از مرزها متکی باشد، 
ناگزیر است در عملیات ها بر اساس توانایی تجهیزات رفتار کند اما وقتی ملتی تجهیزات 
دفاعی خود را مطابق با تاکیتک ها و اهداف خودش طراحی کند، می تواند تصمیم بگیرد 

و قدرت ابتکار عمل را داشته باشد.

مدیران متعهد
 یا مدیران متخصص؟ 

ازشهید گرانقدر دکتر چمران پرسیدند تعهد بهتر است 
یا تخصص؟ایشان در جواب می گویند تقوا از تخصص لازم تر است آن را می پذیرم، 

اما می گویم آن کسی که تخصص ندارد ومسئولیتی را می پذیرد بی تقواست. 
از منظرشخصی اینگونه میتوان گفت که انسان متعهد هیچگاه به خودش اجازه 
نمی دهدمسئولیتی را قبول کند که خود بهتر از هر شخص دیگری نیک می داند که 

از علم وتوانش خارج است.
این مطلب در حدیثی از امام صادق)ع( نیز روایت شده که برای قبول مسئولیت سه 
شرط مطرح نموده اند که در کنار امین بودن وخوش برخورد بودن مسئول، تخصص و 
باهوشی در فن وحرفه مورد نظر را به عنوان یک اصل مورد تاکید قرارداده اندهمچنین 
بیهقی از ابن عباس نقل نموده است که رسول خدا )ص( فرمود کسی که کارگزار 
ومدیری را به کار گمارد در حالیکه می داند در میان مسلمانان فردی وجود دارد که 
برای آن مسئولیت شایسته ترو به قرآن وسنت آگاهتر است ، در این صورت قطعا به 

خدا ورسول خدا وهمه مومنان خیانت کرده است.
حال سوال اینجاست که در عزل و نصب هایمان چه مقدار به تعالیم اسلام وسخنان 
بزرگان دین عمل نموده ایم ؟ آیا زمانی که قراراست فردی را برای مسئولیتی در نظر 
بگیریم این موارد را سرلوحه تصمیم خود قرار داده ایم؟ آیا در هنگام تقسیم مناصب 
بین دوستان وآشنایان ،چهره شهید چمران،شهید حاج قاسم سلیمانی و.دیگر شهدا 
را در نظر آورده ایم و ازخود پرسیده ایم که آنها با چه هدف وبرای حفظ چه اصولی 

جانشان را در طبق اخلاص گذاشتند و تکلیف ما در این هنگامه چیست؟
 آیا در روز قیامت و در محضر انبیاء و اولیای الهی و در نزد شهدا از عملکردمان دفاع می 
کنیم؟ آیا دردیار کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( و درمدفن علمای بزرگ 
تشییع و شهدای والامقامی چون زین الدین ها،صادقی ها و دل آذر ها و...مناصب بر 
اساس شایستگی تقسیم شده است ؟ پاسخ تمام سوالات بر عهده مقامات عالی که احکام 

مسئولین را صادر ، و مدیرانی که قبول مسئولیت نموده اند می باشد.و من ا... التوفیق
فعال سیاسی و اجتماعی

 حجاب، هویت بانوی ایرانی
مسئله پوشش و رعایت حجاب، از قدیمی ترین مسائلی است که در میان جوامع 
مختلف بشری از دیرباز مورد توجه بوده است؛ زیرا رعایت پوشش مناسب و حفظ 
حجاب در میان انسان ها، یک میل فطری و نشئت گرفته از ذات پاک و طبیعی انسان 

هاست.
در هر جامعه ای و با هر دین و آئینی، مردان و زنان دارای پوشش و حجاب متناسب با 
شرایط بوده اند؛ در ایران باستان نیز، قبل از ظهور اسلام، مردم دارای پوشش مناسب 
و عفیفانه بودند که این موضوع به وضوح در آثار به جامانده از آن دوران )همچون 
نقوش به جامانده بر سنگ ها، آثار تاریخی دوره های مختلف، طرح فرش ها، دیوار 
نگاری ها و…( مشهود است؛ با ظهور دین مبین اسلام و دستورات واضح و مشخص 
این دین برای رعایت پوشش و حجاب )همچون سایرادیان الهی( اهمیت این مسئله 
برای ایرانیان مسلمان، دوچندان شد. نتیجه آنکه، در همه زمان ها و ازجمله در دوران 
کنونی، رعایت پوشش مناسب و حفظ حجاب در جامعه، برای مردم موضوع بسیار 

مهم و حیاتی است.
حال سوال این است که با وجود تاریخچه درخشان پوشش و حجاب در ایران، 
چگونه امروزه برخی از بانوان ایرانی نسبت به پوشش خود در جامعه بی تفاوت و 
غافل شده اند؟ بانوی ایرانی که در جهان به عفت و پاکدامنی مشهوراست؛ بانویی 
که الگوی جدیدی از هویت زنانه را به دنیا نشان داده و به عفت و حیای خود مفتخر 

است.
در مقابل در غرب، زنانی را مشاهده می کنیم که با ریسمان آزادی دروغین و به کام 
نظام سرمایه داری، به چاه افتاده و هر روز باید نسخه جدیدی از بدن نمایی را در 
جامعه به نمایش بگذارند تا جامعه غربی آنها را طرد نکند! پوشش هایی که هرروز بازتر 
شده و به سمت برهنگی کامل رفته است! واقعیت این است که در نظام سرمایه داری 
که مرد، جنس درجه یک و زن به عنوان جنس درجه دو و کالایی بی ارزش شناخته 
می شود، زن باید برهنه شود! باید به کارخانه برود! باید از خانه و خانواده فراری باشد! 
زیرا او دیگر هویتی به نام هویت زنانه ندارد! اگر زن باشد، در این جامعه بی ارزش 

است!
زن در غرب همان کارگر ارزان قیمتی است که با وعده های دروغین فمینیسم در 
تلاش است که مرد شود! در تلاش است که همه هویت زنانه خود را فراموش کند و به 
کارخانه بیاید تا نظام سرمایه داری توسعه بیشتری پیدا کند! او باید برهنه شود چون 

کالاست و این کالا جز با برهنگی و نیمه برهنگی به فروش نمی رسد!
اما آیا وضعیت زنان در نظام جمهوری اسلامی ایران که خود را تابع احکام اسلام 
می داند، چنین است؟ بانوان اصیل ایرانی کجای راه را اشتباه رفته اند که زنان بی 

هویت غربی را الگوی خود قرار می دهند؟
حقیقت آن است که سلطه و توسعه نظام سرمایه داری در تلاش است که هویت 
اصیل و زنانه بانوان ایرانی را از آنها گرفته و آنها را همچون زنان غربی به کارگران ارزان 
قیمت تبدیل کند! اما باید دانست که عفت و حیا در ذات بانوان ایرانی نهفته است؛ 
شاهد مثالش، کشف حجاب های اخیر بود که با همه تلاش و برنامه ریزی دشمن به 

برهنگی کامل نرسید!
آری، بانوی ایرانی برای حضور اجتماعی خود در جامعه، به الگوگیری از غرب نیازی 
ندارد؛ اوست که به دنبال ظلم به زنان در غرب، علم آزادی و ظلم ستیزی را برداشته و 

می تواند زنان جهان را به حقوق واقعی و انسانی خود برساند.
دستور حجاب توسط اسلام )و نه جمهوری اسلامی( صادر شد تا بانوان مسلمان، 
حضور ضابطه مند خود را در اجتماع به درستی و با حفظ جایگاه و شأن خود ایفا 

کنند.
بانوی مسلمان ایرانی، هویتی مستقل از تمام بانوان جهان دارد؛ هویتی که نه زن غربی 

آن را تجربه کرده و نه زن شرقی؛ حجاب، بخش مهمی از این هویت تاریخی است. 
پژوهشگر مسائل اجتماعی

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم :

پیاده روی اربعین ازحرم مطهر تا جمکران 
برگزار می شود

مراسم  برپایی  از  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  رئیس 
تا  مطهر  حرم  مسیر  در  اربعین  روز  و  شب  در  حسینی  اربعین  روی  پیاده 

داد. خبر  جمکران 
با  اربعین،  مراسم  هماهنگی  ستاد  جلسه  در  ذاکری  الاسلام  حجت 
و موکب های  آغاز حرکت ها  و  اربعین حسینی  ایام  بودن  رو  به پیش  اشاره 
ها  فعالیت  این  به  بخشیدن  رونق  را  و سازمانها  ها  مردمی، رسالت دستگاه 
کسانی  تا  کنیم  ریزی  برنامه  ای  گونه  به  قم  شهر  در  باید  افزود:  و  دانسته 
است  نشده  قسمتشان  اربعین  روی  پیاده  و  عراق  در  حضور  توفیق  که 
بزرگ  روز  این  مراسم  در  کشور  سراسر  در  حسینی  مشتاقان  دیگر  با  همراه 

نمایند. شرک 
برپایی  اینکه  بیان  با  قم  استان  تبلیغات اسلامی  رئیس شورای هماهنگی 
گذشته  های  مناسبت  در  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  در  روی  پیاده  برنامه 
خاطر  هاست،  برنامه  نوع  این  در  حضور  برای  مردم  اشتیاق  و  شور  نشانگر 
مراسم  در  مردم  حضور  برای  مناسب  بستر  و  سیاستگذاری  باید  کرد  نشان 

فراهم گردد. اربعین در شهر مقدس قم  پیاده روی  و 
در  اربعین  روز  و  اربعین حسینی در شب  روی  پیاده  مراسم  برپایی  از  وی 

داد. خبر  جمکران  تا  مطهر  حرم  مسیر 
زیارت  قرائت  قم،  استان  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  رئیس 
های  برنامه  از  را  اربعین  از  قبل  روز  یک  ها  سازمان  و  ادارات  در  اربعین 

برشمرد. ایام  این 
گرامیداشت  به  اشاره  با  جلسه،  این  در  همچنین  ذاکری  الاسلام  حجت 
هفته وحدت برنامه ریزی و برپایی جشن های خانوادگی باشکوه و شاد در 
برنامه  از  را  سلم  و  آله  و  علیه  الله  صلی  اعظم  پیامبر  سعادت  با  ولادت  ایام 

آن خبر داد. انجام هماهنگی های  از  و  برد  نام  این هفته  های 

خطیب نماز جمعه قم اولویت اول کشور همچنان مهار تورم و توجه به امور فرهنگی 
است، گفت: دولت سیزدهم در بخش های مختلف اجرایی، عمرانی و بنیادین گام های 

اساسی برداشته که نتایج آن در آینده روشن خواهد شد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم، بیان کرد: یکی 
از ویژگی های برجسته دولت سیزدهم در این است که با فداکاری خود حاضر نشد، 
فردا را قربانی امروز کند بلکه با شجاعت برای اصلاح امور با برنامه ریزی مدون خود وارد 

میدان شد.
وی ادامه داد: یکی از نکات مهم سخنان رهبر معظم انقلاب اسلامی دردیدار اخیر 
دولتمردان با ایشان علاوه بر تمجید از روحیات شخص رییس جمهوری، تاکید بر ارتباط 

سازنده و دوستانه با تمام کشورهای همسایه  بود.
آیت الله حسینی بوشهری گفت: از برجستگی های مهم دولت سیزدهم محدود 
نکردن سیاست خارجی به چند کشور غربی و عضویت در پیمان های منطقه ای و 

فرامنطقه ای مانند شانگهای و بریکس  است.
دولت دغدغه های معیشتی و اقتصادی مردم را برطرف نماید

وی با بیان اینکه اولویت اول کشور همچنان مهار تورم و توجه به امور فرهنگی است، 
خاطرنشان کرد: دولت سیزدهم با برنامه ریزی دقیق خود می تواند به خصوص در 
عرصه اقتصادی گشایش های لازم را ایجاد و بخش مهمی از دغدغه های معیشتی و 

اقتصادی مردم را برطرف نماید.

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به شکوه آیین های عزاداری ماه محرم 
و صفر، تصریح کرد: مردم مومن ایران با حضور پرشور خود در این مراسم ها پاسخ 

محکمی به یاوه گویی و تبلیغات شوم آنها دادند.
وی حضور میلیونها نفر در پیاده روی اربعین را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: 
مسوولان دو کشور ایران و عراق به همراه مردم دو کشور برای حماسه اربعین سنگ 

تمام گذاشتند.
امام جمعه قم بااشاره قرارگیری در سالروز تصویب قانون بانکداری اسلامی و بدون 
ربا، گفت: این قانون که سال 62 تصویب شد اما بخاطر عدم پیگیری اجرای دقیق این 

قانون هنوز به آنچه مدنظر از آن بوده نرسیده است.
آیت الله حسینی بوشهری با بیان اینکه ربا در قرآن کریم جزو بدترین نوع گناهان و در 
حکم جنگ با خداوند متعال است، یادآور شد: باید شورای فقهی در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام فعال شود و همه قوانین را بر مبانی دینی تا لحظه اجرا رصد و دنبال کند.

اقتدار نیروهای مسلح اجازه نمی دهد دشمن به کشور چشم طمع بدوزد 
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در بخش دیگری از سخنان خود گفت: اقتدار 
ارتش و نیروهای مسلح ما در حدی است که هیچ دشمنی نمی تواند به سرزمین پاک و 

کشور عزیز ما چشم طمع بدوزد.
وی در ادامه با اشاره به عوامل سعادت و شقاوت انسان در زندگی دنیا و آخرت، گفت: 
تکذیب پیامبران الهی، اعراض از حق، بدعت گذاری در دین و عدم رعایت ادب در 

محضر الهی از موانع مهم در سعادت انسان است.
امام جمعه قم غفلت را عامل دیگر در مسیر سعادت انسان یاد کرد و ادامه داد: غفلت 
از خدا، مقدمه خودفراموشی و بیگانه شدن از خویشتن است که این مسأله زمینه همه 

دردها و گناهان است.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه قم گفت: یکی از آثار جبران ناپذیر غفلت، بسته 
شدن چشم حقیقت بین انسان و افتادن به وادی هلاکت و سرگرم شدن به امور لهو 

است.
توطئه صهیونیست علیه صنایع دفاعی در جهت تبدیل نقطه قوت به ضعف بود

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به خنثی سازی توطئه حدید رژیم 
صهیونیستی علیه صنایع دفاعی کشور گفت: اخیراً در صنایع دفاعی و موشکی و 
هوافضای کشور صهیونیست ها اقداماتی داشتند که عوامل نفوذی در این زمینه برای 
از کار انداختن قدرت موشکی تلاش کردند تا نقطه قوت را به ضعف تبدیل کنند که به 

فضل خداوند دشمن در این زمینه ناکام ماند.

خطیب نماز جمعه قم:

اولویت اول کشور مهار تورم و توجه به امورفرهنگی است

رئیس انجمن رمز ایران بر ضرورت حضور در جامعه هوشمند تاکید کرد و گفت: 
:همه نهادهای دست اندرکار علم و فناوری برای حضور در جامعه هوشمند باید 
آستین ها را بالا بزنند و یک مسئولیت سنگین بر دوش همه نهادهای ملی کشور 
است و به یک خیزش علمی در این زمینه نیازمندیم و این خیزش علمی نیازمند 

دانشگاه،استاد و دانشجو بانشاط و باانگیزه است.
محمدرضا عارف درمراسم اختتامیه بیستمین کنفرانس انجمن رمز ایران که در 
سازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران برگزار شد با قدردانی از تمامی عوامل 
اجرایی و دست اندرکاران برگزاری این کنفرانس و با بیان اینکه ما با دوران پسا 
انقلاب صنعتی و حاکمیت جامعه اطلاعاتی و هوشمند مصنوعی رو به رو هستیم، 
گفت: برای کشور ما یک اختیار نیست که وارد این جامعه)هوشمند مصنوعی( 
بشویم . بلکه تصمیم مهمی باید در این زمینه گرفته شود. اگر توانستیم خود را 
هماهنگ کنیم می توانیم از دستاوردهای جامعه هوشمند حداکثر استفاده را ببریم 
و اگر متاسفانه همان نگاهی را که در ابتدا  به فناوری ها داشتیم )نگاه بدبینانه و توام 
با توهم توطئه( به جامعه هوشمند هم داشته باشیم فقط هزینه خواهیم داد .هیچ 

چاره ای جز حضور در جامعه هوشمند و استفاده از مزایای آن نداریم.
وی با بیان اینکه با توجه به پتانسیل خوب انجمن رمز باید در جامعه هوشمند 
پیشتاز باشیم به اسناد بالادستی در زمینه علم و فناوری و توصیه های رهبر معظم 
انقلاب در این زمینه اشاره کرد و گفت: همه نهادهای دست اندرکار علم و فناوری 
برای حضور در جامعه هوشمند باید آستین ها را بالا بزنند و یک مسئولیت سنگین بر 
دوش همه نهادهای ملی کشور است و به یک خیزش علمی در این زمینه نیازمندیم 
و این خیزش علمی نیازمند دانشگاه،استاد و دانشجو بانشاط و باانگیزه است و از 
سوی دیگر باید زمینه مناسب و حل مشکلات جامعه دانشگاهی کشور فراهم شود.

عارف بر ضرورت حمایت همه بخش های حاکمیت از صنعت افتاء تاکید کرد 
و گفت:ما نیازمند تغییر نگرش به دانشگاه، علم و موسسات علمی و پژوهشی 
است.  صواب  عین  دانشگاهی  و  علمی  مجامع  برای  کردن  هزینه  و  هستیم 

برخوردهای اداری با دانشگاه باعث می شود از قافله عقب بمانیم.
حاکمیت موظف به حمایت همه جانبه از نخبگان است 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در فضای امنیت سایبری با 
چالش های بسیاری رو به رو هستیم، خاطرنشان کرد: انجمن رمز به نمایندگی 
جامعه علمی کشور می تواند در حل چالش های عدیده امنیت فضای سایبری 
پیشگام  و پیشتاز باشد. تمامی بخشهای حاکمیتی و خصوصی موظف به همکاری 

در حل مشکلات امنیت فضای سایبری در کشور هستند.
وی با اشاره به برنامه هفتم توسعه ،گفت:انتظارمان از مجلس این است که از 
ما )انجمن رمز( بخواهد که درخصوص ارتقاء امنیت فضای سایبر و نیز اقتصاد 
دیجیتال چند حکم قابل اعتناء در این حوزه ها بویژه درخصوص جلوگیری از نفوذ 

در فضای سایبر با مشورت هایی که به  مجلسیان می دهیم گنجانده شود.
عارف بر ضرورت حمایت همه از نخبگان تاکید کرد و گفت: اگر جوان نخبه ما 
در تامین حداقل های زندگی خود دچار مشکل شود تعهد ملی و شرعی اش را 
فراموش می کند به همین دلیل حاکمیت موظف به حمایت همه جانبه از نخبگان 

است.
وی در پایان تصریح کرد: بعضی از دستگاه های اجرایی به مشکلاتشان واقف 
نیستند و تشکل هایی نظیر انجمن رمز باید مشکلاتشان را بیان کنند به همین 
دلیل باید تعامل مان با نهادهای حاکمیتی و نیز توسعه روابط با دانشگاه ها و 

نهادهای علمی داخل و خارج از کشور بیشتر شود .

محمدرضا عارف:

برخوردها با دانشگاه باعث می شود از قافله علم عقب بمانیم

علی لاریجانی، رئیس سابق مجلس گفت: انقلابیِ 
کاسب کار به دنبال این است که بگوید بقیه انقلابی 
نیستند، ما انقلابی هستیم و همه پست ها را ما باید 
بگیریم. نتیجه این اقدام کوچک کردن انقلاب است 

در صورتی که انقلاب اسلامی بسیار بزرگ بود.
دکتر علی لاریجانی هفته گذشته در جمع گروهی از 
جوانان، در باره موضوعات سیاسی روز سخن گفت.
لاریجانی با اشاره به تلاش عده ای برای خالص سازی 
گفت: از اول انقلاب عده ای خالص ساز می گفتند 
فقط ما انقلابی هستیم و دنبال حذف دیگران بودند. 
 . برای دو قطبی سازی در کشور وجود دارد  تلاش 
از اوایل انقلاب دو فکر مقابل هم بودند. پایه نظری 
اولین فکر این بود که ما باید به دنبال وحدت ملی 

باشیم و تفکر دوم به دنبال تجزیه بود.
وی افزود: گروهی که تفکر وحدت و وفاق را داشتند، 
نگاه  بودند،  انقلابی  اصیل  جریان  در  حاضر  افراد 
دردمندانه به انقلاب داشتند و اگر مطالبی که امام 
خمینی )ره( و حواریون ایشان نظیر آیت الله بهشتی، 
هاشمی رفسنجانی  آیت الله  و  خامنه ای  آیت الله 
را مطالعه کنید، همگی توجیه کننده یک  داشتند 
تفکر بودند که یکی از بنیادهای آن تفکر ایجاد وحدت 
در کشور و قرار دادن پایه های تصمیم گیری براساس 

نظر مردم بود.

از اول انقلاب عده ای خالص ساز دنبال حذف 
دیگران بودند

نگاه  هم  عده ای  البته  اینکه  بیان  با  لاریجانی 
افراد  این  گفت:  داشتند،  انقلاب  به  کاسب کارانه 
اقدام  این  مبنای  بودند.  کردن  مونوپول  دنبال  به 
باشد  اگر کسی هنر داشته  بی هنری است چرا که 
قدرت توجیه دیگران برای ایجاد وفاق را دارد اما اگر 
هنری نداشته باشد، به دنبال تجزیه است. یکی از 
ویژگی های انقلابی واقعی وحدت گرایی است به این 
ترتیب که همه افراد کارگزار و فعال باشند و به اندازه 

استعداد خود انقلاب را یاری کنند.
رئیس مجالس هشتم، نهم و دهم گفت: انقلابیِ 
کاسب کار به دنبال این است که بگوید بقیه انقلابی 
نیستند، ما انقلابی هستیم و همه پست ها را ما باید 
بگیریم. نتیجه این اقدام کوچک کردن انقلاب است 
در صورتی که انقلاب اسلامی بسیار بزرگ بود، اقدام 

امام خمینی ره بسیار بزرگ بود.
به گزار خبر آنلاین ،وی افزود: امام اساس اندیشه 
ای را بنا نهاد که از سیاست های متعارف بالاتر بود و به 
همین دلیل گسترش پیدا کرد. یکی از خصوصیاتی 
که شهید مطهری بر آن تاکید دارد این است علت 
نیاز  پاسخگوی  که  بود  این  اسلام  گسترش  اصلی 

زمان بود.

هر تفکری متناسب با نیاز زمان پاسخگو باشد، 
گسترش می یابد

لاریجانی ادامه داد: هر تفکری که بتواند متناسب 
با نیاز زمان پاسخگو باشد، گسترش پیدا می کند و 
هر تفکری که نتواند خود را با نیازهای زمان تطبیق 
شهید  اینکه  کما  نمی کند  پیدا  گسترش  بدهد، 
مطهری می گوید یکی از دلایلی که در اروپای قرن 17 
مردم گریزان از دین شدند این بود که مردم احساس 
و  شوند  مسلط  خود  سرنوشت  به  باید  می کردند 
آزادی های سیاسی داشته باشند. این نیاز زمانه بود، 
در مقابل کلیسا جلوی این خواسته مردم ایستادگی 
کرد و گفت این آزادی ها را نباید به مردم داد، نیاز زمانه 
را درک نکرد، در نتیجه مردم نیاز خود را مقابل دستگاه 
دینی مشاهده کردند. شهید مطهری می گوید اگر 
متولیان تفکر، نیاز زمان را به درستی درک نکنند، به 

ضرر دین تمام خواهد شد.
دلیل ثبت نام نکردن در انتخابات را بعدا 

خواهم گفت
مورد  در  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  لاریجانی 
دوازدهم  مجلس  انتخابات  در  خود  نکردن  ثبت نام 
افزود: امور عدمی که دلیل نمی خواهد. البته ثبت نام 
نکردن بنده در انتخابات مجلس دوازدهم دلایلی دارد 

که به موقع آن را می گویم.

علی لاریجانی: علی لاریجانی: 

انقلابیِ کاسب کار می گوید همه پُست ها را باید ما بگیریم 

رئیس جمهور با اشاره به ظرفیت های متنوع و ارزشمند 
کشورمان اظهار داشت: ارتباطات و تعاملات بین المللی 
در شکوفا شدن این ظرفیت ها و توسعه اقتصادی بسیار 
موثر است و سفرای جمهوری اسلامی ایران نقش بسیار 
این  از  بهره گیری  و  تبادل  برای  زمینه سازی  در  مهمی 

ظرفیت ها و تامین منافع کشور بر عهده دارند.
دکتر سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر روز پنجشنبه در 
دیدار سفرای جدید جمهوری اسلامی ایران در 9 کشور 
جمهوری  نمایندگان  تلاش  ضرورت  بر  تاکید  با  دنیا، 
برای تحقق منویات مقام معظم رهبری  ایران  اسلامی 
اینکه  به  توجه  با  گفت:  خارجی،  سیاست  حوزه  در 
کشورهای زیادی تمایل به گسترش روابط خود با ایران 
ایران،  ظرفیت های  موثر  معرفی  با  کنید  تلاش  دارند، 
زمینه گسترش مراودات دیپلماتیک و به تبع آن ارتقای 
سطح همکاری های دوجانبه و منطقه ای و بین المللی با 

کشورهای محل ماموریت خود را فراهم کنید.
در  کشورمان  سفرای  به  خطاب  جمهور  رئیس 
مجارستان، گینه کوناکری، هلند، قطر، اندونزی، بوسنی 

به  اشاره  با  سریلانکا  و  ازبکستان  مالزی،  هرزگوین،  و 
ظرفیت های متنوع و ارزشمند کشورمان اظهار داشت: 
این  شدن  شکوفا  در  بین المللی  تعاملات  و  ارتباطات 
ظرفیت ها و توسعه اقتصادی بسیار موثر است و شما به 
عنوان سفرای جمهوری اسلامی ایران نقش بسیار مهمی 
در زمینه سازی برای تبادل و بهره گیری از این ظرفیت ها و 

تامین منافع کشور بر عهده دارید.

دکتر رئیسی با تاکید بر تلاش دستگاه دیپلماسی کشور 
برای اجرایی شدن اسناد امضا شده و توافقات به دست 
آمده با روسای جمهور کشورهای مختلف، به عضویت 
ایران در سازمان های منطقه ای نظیر شانگهای، اتحادیه 
ارواسیا و نیز عضویت در گروه بریکس اشاره و بر اهمیت 
گسترش  در  سازمان ها  این  ظرفیت های  از  استفاده 

تعاملات و مناسبات ایران با کشورهای عضو تاکید کرد.

رئیسی در دیدار سفرای جدید کشورمان در 9 کشور جهان:
سفرا نقش موثری در زمینه سازی برای بهره گیری از ظرفیت های کشور دارند

مهدی پاک

عارفه رشنو
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سلامت

چرا غدد بزاقی آبِ دهان زیادی تولید می کنند؟ ۶ ورزش موثر برای کاهش 
کلسترول خون

LDL در خون می شود. این  اضافه وزن موجب تمایل بدن به افزایش 
نوع از کلسترول با بیماری های قلبی ارتباط مستقیم دارد که می توانند 

سلامت بدن را به خطر اندازند. 
نیاز  مورد  خون  کلسترول  کاهش  برای  ورزش  مقدار  چه  اینکه  دقیقا 
بهداشت  جهانی  سازمان  کلی  طور  به  است.  بحث  مورد  هنوز  است، 
حداقل 30 دقیقه ورزش را با شدت متوسط به بالا در طول روز توصیه 

می کند.
موثرترین  بهداشت،  وزارت  سلامت  ارتقای  و  آموزش  دفتر  اعلام  بنابر 
زیر  موارد  شامل  بد  کلسترول  سطح  کاهش  برای  بدنی  فعالیت های 

است:
راه  چند  از  را  قلب  سلامت  می تواند  قدرتی  تمرینات  وزنه برداری:   _
ممکن از جمله با کاهش کلسترول بد، افزایش کلسترول خوب و کاهش 
فشارخون بهبود بخشد. با افزودن تمرینات قلبی عروقی به روال ورزشی 

خود می توانید از فواید بیشتری بهره مند شوید.
دفع  به  شایانی  کمک  می تواند  منسجم  و  پیوسته  تنفس  یوگا:   _
و  دم   ( خود  تنفس  روی  بر  شما  تمرین  این  در  کند.  خون  کلسترول 
بازدم( تمرکز می کنید. تمرین منظم تنفس موجب افزایش خون رسانی 
خواهد  بدن  ارگان های  به  غذایی  مواد  رساندن  نیز  و  اکسیژن رسانی  و 
شد. همین امر موجب کاهش تشکیل پلاک در شریان ها شده و سلامت 

قلبی عروقی را به دنبال خواهد داشت.
موثرترین  پیاده روی  که  کرده  اعلام  آمریکا  قلب  انجمن  پیاده روی:   _
ورزش برای کاهش سطح کلسترول است. ورزشی که هر کسی می تواند 
آن را انجام دهد. ورزش های هوازی باعث بهبود استفاده از اکسیژن و 
این ورزش ها صرف  آنجا که  از  ریه ها می شوند.  و  افزایش سلامت قلب 
نیز خواهند  به کاهش کلسترول  به همراه دارند، منجر  را  انرژی  بیشتر 
و  شرائین  تصلب  از  پیشگیری  برای  عاملی  خود  سریع  پیاده روی  شد. 

لخته شدن خون است.
به  منجر  قلب  ضربان  افزایش  با  پیاده روی،  مانند  دقیقا  دویدن:   _
کاهش سطح کلسترول می شود. اینکه دویدن 2.5 برابر راه رفتن انرژی 
انرژی  هرچه  که  است  واضح  و  نیست  انتظار  از  دور  می کند،  مصرف 

بیشتری استفاده کنید کالری بیشتری نیز خواهید سوزاند.
_ دوچرخه سواری: تحقیقان نشان داده است که دوچرخه سواری یک 
ورزش هوازی بی خطر و موثر برای سوزاندن کالری و کاهش کلسترول 
بد است. کارشناسان توصیه می کنند که از دوچرخه به عنوان یک ابزار 
با این حال  برای رفتن به محل کار و انجام امور روزمره استفاده کنید. 
اگر این کار برایتان مقدور نیست، می توانید از دوچرخه های ثابت برای 
آنها استفاده کنید. هدف انجام حداقل 30 دقیقه  از منافع  سود بردن 
دوچرخه سواری برای 5 روز در هفته است و این میزان را می توانید به 

45 تا 60 دقیقه در بیشتر روزهای هفته افزایش دهید.
_ شنا: تنها نیم ساعت شنا 240 کالری می سوزاند. شنا باعث افزایش 
 HDL افزایش  درصد  یک  هر  ازای  به  می شود.  خوب  کلسترول  میزان 
کاهش  درصد   3.5 تا  قلبی  بیماری های  از  ناشی  مرگ  خطر  خون،  در 

می یابد.

گلوکوما؛ دزد خاموش بینایی؛

آب سیاه با چشم چه می کند 
و چگونه درمان می شود؟

شایع ترین نوع آب سیاه زمانی رخ می دهد که در داخل چشم فشار زیادی وجود دارد 
)IOP( که ناشی از تجمع مایعی است که نمی تواند به درستی تخلیه شود. آسیب وارد 
شده به عصب بینایی، ابتدا بر دید محیطی و سپس بر دید مرکزی اثر گذاشته و موجب 

نابینایی نسبی یا کامل می شود.
متأسفانه هنوز درمانی برای آب سیاه و جبران آسیب وارد شده به چشم پیدا نشده 
است؛ اما روش هایی برای پیشگیری از روند این بیماری و دست کم کاهش سرعت 

آسیب و کنترل علائم وجود دارد.
آب سیاه چه علائمی دارد؟

آب سیاه در مراحل اولیه تقریباً هیچ علامت آشکاری ندارد، حتی زمانی که عصب 
بینایی آسیب دیده است. به همین دلیل، آب سیاه را به عنوان قاتل خاموش بینایی 

می شناسند.
دید  )ازدست دادن  می شود  تونلی  دید  دچار  بیمار  آب سیاه،  بیماری  پیشرفت  با 
محیطی( یا لکه های سفیدی در دید محیطی اش می بیند. نوع شدیدتر آب سیاه 
)آب سیاه حاد زاویه بسته( می تواند علائمی مثل تهوع، استفراغ، سردرد، چشم درد 
شدید، قرمزی چشم و تاری دید ایجاد نماید. اگر سابقه آب سیاه در خانواده تان وجود 

دارد، لازم است جهت بررسی به متخصص چشم مراجعه کنید.
چه عواملی احتمال ابتلا به آب سیاه را افزایش می دهند؟

ابتلا به دیابت
سابقه خانوادگی آب سیاه

دوربینی یا نزدیک بینی
بالابودن فشارخون

استفاده طولانی مدت از کورتیکواستروئیدها
آسیب یا جراحی قبلی چشم

آب سیاه چگونه تشخیص داده می شود؟
آب سیاه فقط از طریق معاینه گسترده و کامل چشم ها تشخیص داده می شود. 
پزشک طی معاینه، زمینه دید بیمار را ارزیابی می کند، عصب بینایی را معاینه می کند 
و فشار چشم ها را اندازه گیری می کند. اغلب توصیه می شود برای تشخیص زودتر 
آب سیاه و در صورت نیاز، درمان به موقع آن، سالی یک بار به چشم پزشک مراجعه کنید.

برای تشخیص آب سیاه، طیفی از آزمایش ها وجود دارد:
)IOP( تست های فشار داخل چشم .

می زند.  شما  چشم  به  سریع  هوای  یک  پزشک  تست،  این  طی  ایرپاف:  تست 
دستگاهی که برای محاسبه میزان مقاومت چشم در برابر هوا به کار می رود، نشان 

می دهد فشار داخل چشم شما چقدر است.
تست نور آبی )گلدمن تونومتری(: بعد از ریختن قطره بی حس کننده در داخل 
چشم، پزشک با استفاده از ابزاری به نام اسلیت لمپ، یک پروب سر صاف را به آرامی 

روی چشم حرکت می دهد تا به قرنیه برسد.
تونومتر: بعد از استفاده از قطرهٔ بی حس کننده، پزشک با ابزاری کوچک فشار و 

مقاومت داخلی چشم را اندازه می گیرد.
هرچند روش گلدمن، استاندارد طلایی برای سنجش فشار چشم را دارد؛ اما همهٔ 

روش های گفته شده دقیق و راحت و بی خطرند.
. توموگرافی اپتیکال )اسکن چشم(

این شیوه غیرتهاجمی با ابزاری بر پایه رایانه انجام می شود که می تواند آب سیاه را در 
مراحل اولیه تشخیص بدهد. البته این روش، دیگر بیماری های چشمی را نیز شناسایی 

می نماید.
در اسکن OCT از لیزر برای ایجاد تصاویری با دقت بالا از لایه های شبکیه و عصب 

بینایی استفاده می شود تا هر گونه تغییر یا آسیبی در چشم شناسایی شود.
. تست میدان دید

تست میدان دید یک تست تشخیصی است که نقشه ای از میدان کامل دید ارائه 
داده و طیف دید محیطی سنجیده می شود. پزشک می تواند با این تست، هر گونه 

ناهنجاری در میدان دیدتان را شناسایی نماید.
آب سیاه چگونه درمان می شود؟

هرچند آب سیاه قابل پیشگیری نیست؛ اما درمان هایی وجود دارند که می توانند تا 
حدودی جلوی شدت آسیب چشم ها و بینایی را بگیرند.

قطره های چشمی ضدگلوکوم
قطره های چشمی مربوط به آب سیاه، درمان هایی بسیار مؤثرند و اغلب اولین خط 
درمان محسوب می شوند. این قطره ها بر اساس ترکیبات شیمیایی فعالی که دارند 
تأثیر می گذارند. در واقع این قطره ها برای کمک به بهبود جریان تخلیه مایعات از چشم 
استفاده می شوند یا با کاهش مقدار مایعاتی که چشم تولید می کند، فشار چشم را 
پایین می آورند. پزشک متناسب با نیازهای خاص درمانی شما، یک قطره چشم تجویز 

می کند.
انواع قطره های چشمی

. پروستاگلاندین ها
. مهارکننده های بتا

. آلفا آدرنرژیک آگونیست
. مهارکننده های کربنیک آنهیدراز

. مقلد پاراسمپاتیک
. اپی نفرین

. عوامل هیپراسمولار
. داروهای ترکیبی آب سیاه

داروهای خوراکی
اگر قطره های چشمی به تنهایی مؤثر نباشند، چشم پزشک داروهای خوراکی تجویز 

می کند تا فشار چشم را پایین بیاورد.
عمل جراحی و دیگر درمان ها

به گزارش وب گاه تبیان، علاوه بر قطره های چشمی و داروهای خوراکی، سایر 
درمان هایی که معمولًا برای آب سیاه تجویز می شود شامل موارد زیر است:

. لوله های تخلیه: یک لوله کوچک ناقل در چشم جاگذاری می شود که به عنوان لوله 
تخلیه مایعات عمل می کند

. جراحی با هدف فیلترکردن: این عمل جراحی با تخلیه مایع از چشم، فشار چشم 
را کاهش می دهد.

. لیزردرمانی یا ترابکولوپلاستی با لیزر: این نوع لیزردرمانی کمک می کند مایع 
به راحتی از چشم خارج شود و برای درمان آب سیاه زاویه باز به کار می رود.

این شیوه درمانی معمولًا عوارض جانبی  . عمل جراحی کم تهاجمی آب سیاه: 
کمتری نسبت به جراحی های استاندارد آب سیاه دارد.

کنندگانی که چاق نبودند، به طور قابل توجهی سطح سرب کمتری داشتند.

توصیه های یک پزشک :

چگونه خود را برای سفر کربلا آماده کنیم؟ 
پزشک توصیه های مهمی به افراد حاضر در پیاده روی اربعین ارائه کرد. 

مرتضی مجاهدی، پزشک، از آمادگی برای سفر کربلا در ایام اربعین سخن گفت.
مجاهدی گفت: به طور کلی می توان آمادگی برای سفر اربعین را در دو مرحله قبل 
و بعد از سفر خلاصه کرد. مرحله قبل از سفر از اهمیت زیادی برخوردار بوده و ما باید 
به درستی خود را برای آن آماده کنیم. یکی از راهکارها این است که ما سفر خود را 
شبیه سازی کنیم. این یعنی از روزهای قبل، همواره با پیاده روی های طولانی، شرایط 

را برای خود مدلسازی کنیم. بهتر است که این پیاده روی در هوای گرم نیز انجام شود.
وی افزود: مساله بعدی، آماده سازی و تامین نیازهایی است که در کشور عراق با آن ها 
مواجه می شویم. باید این موضوع را در نظر داشته باشیم که در آنجا به سبب گرما و 
تعریق شدید، احتمال ابتلا به یبوست بالاست. میوه های خشک به حسب طبع فرد 
می توانند ضمن رفع خستگی و حفظ انرژی، به واسطه فیبر بالا از ابتلا به یبوست 

جلوگیری کنند.
مجاهدی اظهار داشت: یکی دیگر از مواردی که باید همراه شخص زائر باشد، پودر 
ors است که باعث پیشگیری از ضعف، خستگی و گرمازدگی می شود. یکی دیگر از 
فایده های پودر ors این است که املاح لازم برای بدن فراهم می شود. لذا عزیزان سعی 
کنند که آب خالص بدون املاح مصرف نکرده و همواره با اضافه کردن کمی از این پودر 

به آب خالص یا نمک، املاح مورد نیاز را برای بدنشان تامین کنند.

از  برخی  که  داریم  کودکانمان  با  زیادی  چالش های  مادر  و  پدر  به عنوان  ما 
آنها لذت بخش و خوشایند و برخی دیگر دردسرسازند. یکی از اولین تجربیات 

ناخوشایند ما با کودک، اولین باری است که استفراغ می کند.
بله گاهی غذای خورده شده جهت را اشتباه می رود و بالا می آید! بچه ها درک 
نمی کنند چه اتفاقی دارد می افتد و چرا اصلًا این اتفاق می افتد و فقط می خواهند 

زودتر متوقف شود، و البته شما هم همین را می خواهید.
هرچند معمولًا استفراغ علامت ویروسی شدن معده است، اما استفراغ بی دلیل 

کودک می تواند نگران کننده باشد.
علت استفراغ چیست و چرا اتفاق می افتد؟

خود استفراغ یک عارضه یا بیماری نیست، بلکه علامتی از یک مشکل دیگر 
است؛ بنابراین یافتن علت استفراغ، کلید درمان آن است.

گاهی استفراغ خفیف و کوتاه مدت است. گاهی ممکن است کودک بدون دلیل 
خاصی استفراغ کند؛ اما گاهی استفراغ علامت مشکلی جدی تر است.

ناگهانی، کار ساده ای  پیداکردن علت استفراغ در کودک، خصوصاً استفراغ 
نیست. بچه ها مخصوصاً بچه های کوچک تر می توانند نسبت به بعضی از باکتری ها 
حساس تر باشند و به همین دلیل بسیار مستعد مسمومیت های ناشی از ویروس یا 
غذا هستند. بچه ها نسبت به بزرگ ترها که سیستم ایمنی کامل تری دارند، واکنش 

متفاوتی به مسمومیت نشان می دهند.
فاکتورهای مربوط به سن

بچه ها ممکن است نتوانند خوب توضیح بدهند چه احساسی دارند و بخش 
و  بچه های کوچک  در  دارد.  به سن وسال کودک بستگی  این مسئله  از  بزرگی 
خردسال گاهی یک مشکل آناتومیک )مادرزادی( عامل استفراغ است. مثلًا ممکن 
است ارتباط بین مری و معده خوب شکل نگرفته باشد و باعث شود غذا راحت تر 
بالا بیاید. در بیشتر موارد، پزشک می تواند این مشکل را قبل از اینکه کودک به 

بزرگسالی برسد برطرف کند.
در نوزادان ممکن است متوجه شوید کودک زیاد تف می کند یا ریفلاکس دارد و در 

خردسالان معمولًا پای یک ویروس گوارشی در میان است.

در بچه های بزرگ تر معمولًا پزشک دیگر علت های استفراغ های ناگهانی را بررسی 
می کند؛ از بیماری های معمول تر مثل یک عفونت ویروسی گرفته تا موقعیت های 

اورژانسی مثل اوردوزکردن یک ماده سمی یا آپاندیسیت.
دیگر علت های ممکن استفراغ کودک

بسته به طیف علائم، پزشک دیگر مشکلات گوارشی را نیز مدنظر قرار می دهد:
. زخم معده

. زخم های گوارشی
. یک انسداد در روده

. بیماری التهابی روده
. تنگی مجرای پیلور )عارضه ای که مانع عبور غذا از معده به روده باریک می شود(
یا  است  مضر  و  سمی  محرک  یک  به  نسبت  ما  بدن  واکنش  استفراغ، 
درست  چیزی  که  است  معنی  این  به  می شود  ایجاد  ما  در  که  احساسی 
نیست و بدن می خواهد از شر آن خلاص شود. برای معده، استفراغ یکی از 
راه هایی است که از دست چیزی که نمی خواهد خلاص شود. در این شرایط 
معده یا باید هر طوری که شده آن محرک را به جلو بفرستد و آن را عبور دهد 
یا اینکه به سمت بالا براند و آن را پس بزند و این علامت به معنی وجود یک 
باید  و  بزند  آسیب  ما  به  که ممکن است  یا خطرناک است  و مضر  بد  عامل 

زودتر از بدن خارج شود.
در دیگر موارد، پزشک ممکن است علائم استفراغ را از جنبه روحی و روانی بررسی 
کند، مثلًا بیماری بولیمیا )پُرخوری عصبی که در آن فرد بیش از حد پُرخوری 

می کند و سپس برای جبران پُرخوری اش هر کاری می کند تا استفراغ کند(.
در بچه های بزرگ تر معمولًا پزشک دیگر علت های استفراغ های ناگهانی را بررسی 
می کند؛ از بیماری های معمول تر مثل یک عفونت ویروسی گرفته تا موقعیت های 

اورژانسی مثل اوردوزکردن یک ماده سمی یا آپاندیسیت
درمان استفراغ در کودکان

اگر کودک شما بیماری دارد که باعث استفراغ اوست، اقدامات زیر را انجام دهید:
. به کودک مایعات بدهید. کودک را تشویق کنید آب یا مایعات دیگر بنوشد. نوشابه 

ورزشی و آبمیوه با قند زیاد به کودک ندهید )مثلًا آب سیب یا آب گلابی و گیلاس(.
. به زور به کودک غذا ندهید. یادتان باشد طبیعی است کودک در مدتی که 
استفراغ دارد کم اشتها بشود. مراقب باشید تا کودک دهیدراته نشود؛ اما به زور به 

او غذا ندهید.
. بعد از توقف استفراغ آرام آرام به کودک غذا بدهید. بعد از اینکه استفراغ کودک 
متوقف شد می توانید به کودک کمک کنید کم کم به روال عادی غذایی اش برگردد. 
با مقادیر کمی از کربوهیدرات های پیچیده مثل نان و برنج و سیب زمینی شروع 
کنید. این غذاها معده را تحریک نمی کنند. از دادن غذاهای تند و ادویه دار به 

کودک پرهیز کنید؛ چون مخاط معده را تحریک می کنند.
نسبت به علائم کودک دقیق باشید و اگر استفراغش ادامه پیدا کرد، با کمک 
پزشک به دنبال پیداکردن علت باشید. توصیه ها در زمان استفراغ کودک بسته به 
اینکه کودک از شیر مادر تغذیه می کند یا شیرخشک می خورد می توانند متفاوت 

باشند:
. کودکانی که از شیر مادر تغذیه می کنند: تغذیه کودک با شیر خود را ادامه دهید 
)مگر اینکه پزشک منع کرده باشد(. توصیه می کنیم در ابتدا به دفعات بیشتر و طی 
مدت های کوتاه تری به کودک شیر بدهید. اگر استفراغ کودک بهتر شد، روال عادی 
را ادامه دهید و اگر استفراغ ادامه داشت و بهتر نشد در عرض 24 ساعت کودک را 

نزد پزشک ببرید.
. کودکانی که شیرخشک می خورند: به مدت دو تا سه ساعت هر 15 دقیقه به 
کودک 15 تا 30 میلی لیتر محلول او آر اس بدهید. اگر کودک باز هم استفراغ کرد، 
نیم ساعت بعد دوباره تلاش کنید. اگر کودک بهتر شد، تغذیه عادی او را از سر 

بگیرید و در غیر این صورت در عرض 24 ساعت کودک را نزد پزشک ببرید.
پیشگیری از استفراغ در کودکان

گاهی بچه ها ناخوش می شوند؛ اما کم کم که سیستم ایمنی آنها قوی تر می شود 
در برابر بیماری ها مقاوم تر می شوند.

رعایت بهداشت و شستن دست ها را خوب به کودک یاد بدهید تا از ابتلای کودک 
به عوارضی که باعث استفراغ می شوند پیشگیری کنید. کودک را تشویق کنید قبل 
از خوردن غذا دست ها را با آب گرم و صابون به مدت 30 ثانیه بشوید. طرز درست 

شستن دست ها را عملًا به کودک بیاموزید.
چه زمانی باید کودک را نزد پزشک ببرید؟

گاهی یک بار استفراغ معمولًا نگران کننده نیست. اما اگر علائم دیگری هم همراه 
با استفراغ وجود داشتند باید بررسی پزشکی صورت بگیرد.

اگر کودکتان استفراغ می کند وضعیت ادرار او را چک کنید تا ببینید ادرارش کمتر 
شده یا نه. در مورد نوزادان، اگر زودتر از 6 ساعت مجبور به تعویض پوشک نشوید 
پس یعنی ادرار کودک کم شده است. همچنین اگر کودک استفراغ جهشی دارد 

او را نزد پزشک ببرید.
در مورد همه بچه ها باید استفراغ را از جهت وجود رنگ سبز چک کنید و ضمناً 

درجه حرارت بدنش را بگیرید. اگر کودک تب داشت باید او را نزد پزشک ببرید.
ضمناً مراقب علائم کم آبی بدنش باشید:

. بی اشک بودن هنگام گریه کردن
. خشکی دهان

. تورفتگی چشم ها
. سردی دست وپا
. بی انرژی بودن

اگر کودک استفراغ می کند و نمی تواند چیزی را در معده اش نگه دارد، خصوصاً 
مایعات، پس باید او را به پزشک برسانید. شاید لازم باشد کودک از طریق تزریق، 

مایعات بگیرد تا بدنش هیدراته شود.
استفراغ یکی از علائمی است که همه ما از آن می ترسیم، خصوصاً در مورد 
بچه ها. اگر استفراغ کودکتان شما را نگران می کند، در مورد مراجعه به پزشک تردید 

نکنید.

علت استفراغ چیست و چرا اتفاق می افتد؟

استفراغ غیرمنتظره در کودکان
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مدیرکل بیمه سلامت استان قم:

۶۲۰ هزار شهروند قمی
 تحت پوشش بیمه سلامت هستند

مدیرکل بیمه سلامت استان قم افزود: دهک های درآمدی یکم تا پنجم بر مبنای اعلام 
سازمان هدف مندی یارانه ها به طور رایگان تحت پوشش بیمه قرار گرفتند. 

دکتر عباس فتحی در گفت وگویی با بیان اینکه حدود 650 مرکز درمانی با سازمان بیمه 
سلامت استان قرارداد همکاری دارند، عنوان کرد: در حال حاضر حدود 620 هزار شهروند 

استان قم تحت پوشش بیمه سلامت قرار دارند.
مدیرکل بیمه سلامت استان قم با اشاره به اینکه سازمان بیمه سلامت بر حسب قانون 
بودجه سال 1401 موظف به تشکیل صندوق بیماران خاص و صعب العلاج بوده است، 
ادامه داد: تمام افراد دارای بیمه پایه تحت پوشش این صندوق قرار می گیرند؛ در این صندوق 

107 بیماری با هدف حمایت از بیمه شدگان تعریف شده است.
فتحی با بیان اینکه صندوق بیماران خاص و صعب العلاج بیمه سلامت خدمات را به دو 
صورت به جامعه هدف ارائه می دهد، اظهارکرد: 95 درصد اعتبار این صندوق برای استفاده 
در سامانه های سازمان بارگذاری شده و بیماران در مراجعه به مراکز درمانی از تخفیفات 
بهره مند می شوند؛ همچنین 5 درصد اعتبارات این صندوق خارج از ضوابط با تشکیل 

پرونده در سازمان های بیمه به بیماران پرداخت می شود.  
مدیرکل بیمه سلامت استان قم یادآور شد: برای هر بیمار مبتلا به بیماری های خاص و 

صعب العلاج سالانه 50 میلیون تومان سقف اعتباری در نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه در راستای قانون جوانی جمعیت به مادران باردار و همچنین زوجین نابارور 
خدمات ارائه می کنیم، تصریح کرد: در مراکز ناباروری دولتی 90 درصد و مراکز غیردولتی نیز 

90 درصد تعرفه مراکز عمومی غیردولتی برای درمان ناباروری پرداخت می شود.
فتحی با اشاره به توجه خاص دولت سیزدهم به موضوع سلامت، ادامه داد: از جمله 
اقدامات مهم تحت پوشش بیمه قرار دادن همه جمعیت کشور است که بخش مهمی از این 
وظیفه بر عهده سازمان بیمه سلامت است که در صندوق ایرانیان این کار در حال انجام 

است.
وی اضافه کرد: تا سال گذشته صندوق بیمه سلامت همگانی را داشتیم که در آن افراد 
به صورت رایگان بیمه می شدند؛ امسال با هدف گسترش خدمات، صندوق بیمه سلامت 

همگانی در صندوق بیمه ایرانیان ادغام شده است.  
تخفیف در پرداخت حق بیمه برای دهک های 6 تا 9 جامعه

مدیرکل بیمه سلامت استان قم افزود: دهک های درآمدی یکم تا پنجم بر مبنای اعلام 
سازمان هدف مندی یارانه ها به طور رایگان تحت پوشش بیمه قرار گرفتند، برای دهک های 
بالاتر نیز تخفیفات خاص درنظر گرفته شده است؛ دهک ششم 20 درصد، دهک هفتم 30 

درصد و دهک هشتم و نهم به ترتیب 40 و 50 درصد حق بیمه را پرداخت می کنند.  
فتحی ضمن تاکید بر اینکه سازمان بیمه سلامت تنها ارائه کننده خدمت درمانی است و 
خدمات بازنشستگی را شامل نمی شود، بیان کرد: امسال حق بیمه سلامت یک میلیون و 

450 هزار تومان در نظر گرفته شده است.  
وی تاکید کرد: در راستای ارتقاء سطح خدمات بیمه سلامت، افراد می توانند از طریق 
سامانه شهروندی و بدون مراجعه حضوری به صورت برخط حق بیمه را پرداخت و بیمه خود 
را ثبت کنند، همچنین درصورت هرگونه مشکل سامانه 1666 به صورت تلفنی در حال 

خدمت رسانی است.
فتحی نسخه الکترونیک را از دیگر خدمات دولت سیزدهم برشمرد و گفت: این طرح در 
ابتدا حدود 10 درصد رشد داشت که در حال حاضر اجرای این طرح در کل کشور به بیش 
از 90 درصد رسیده است؛ این درحالی است که اجرای طرح نسخه الکترونیک در قم به 

صورت 100 درصدی انجام شده است.  
مدیرکل بیمه سلامت استان قم در پایان گفت: اجرای قانون جوانی جمعیت و اجرای تعرفه 
گذاری خدمات پرستاری بعد از 15 سال معطلی، از جمله اقداماتی بود که در دولت سیزدهم 

انجام شد که روز به روز در حال کامل شدن است.
 

فرماندار قم :

19هزار شغل پایدارسال گذشته درقم 
ایجاد شده است 

فرماندار قم گفت: در هفته دولت در استان قم 404 پروژه با اعتباری بالغ بر 8 هزار میلیارد 
تومان و اشتغال زایی مستقیم برای دو هزار و 800 نفر به بهره برداری خواهد رسید؛همچنین 

در سال 1401 برای 19 هزار نفر شغل پایدار ایجاد شده است. 
عباس ذاکریان در آئین گفت وگوی بی واسطه مسئولان با بیان اینکه دولت سیزدهم با تمام 
این مشکلات مسیر خود را پیش گرفته است، عنوان کرد: در هفته دولت در استان قم 404 
پروژه با اعتباری بالغ بر 8 هزار میلیارد تومان و اشتغال زایی مستقیم برای دو هزار و 800 نفر 

به بهره برداری خواهد رسید.
وی با اشاره به اینکه در سال 1401 برای 19 هزار نفر شغل پایدار ایجاد شده است، 
خاطرنشان کرد: مدرسه سازی در استان قم طی مدت زمان دوسال گذشته 200 درصد 

افزایش داشته است.
فرماندار قم با بیان اینکه ساخت پست 400 کیلو ولت در مدت زمان 8 ماه انجام شد، 

تصریح کرد: این پست یکی از نیازهای اساسی شهر قم بود.
وی با اشاره به اینکه امسال مصرف برق در کشور رکورد زد، یادآور شد: اگر در طول دهه 

گذشته به اندازه کافی نیروگاه ساخته بودیم با مشکلات کمبود انرژی مواجه نبودیم.
ذاکریان ادامه داد: امسال تمام تلاش دولت بر این بود که در بخش خانگی خاموشی 

نداشته باشیم و اگر موردی بوده است در اثر حوادث رقم خورده است.
به  در شهرک شکوهیه  گاز   CGS ایستگاه  دولت  مناسبت هفته  به  اینکه  بیان  با  وی 
بهره برداری رسید که گازرسانی به استان قم را پایدار می کند، اظهار داشت: در بحث آب و 

فاضلاب نیز اقدامات مطلوبی شکل گرفته است ولی هنوز با وضعیت مدنظر فاصله داریم.
با اشاره به اینکه قم سومین شهر سبز کشور است، عنوان کرد: یکی از  فرماندار قم 

علت های کمبود فضای سبز در منطقه 6 بافت متراکم مسکونی است. 
وی با بیان اینکه طرح تفصیلی شهر مشخص شده است، مطرح کرد: در مواردی عدم 
هماهنگی شهرداری با دستگاه های مختلف، موجب هدر رفت بیت المال می شود که باید 

این رویه اصلاح شود.
 

رییس راهداری سلفچگان قم خبرداد:

 خط کشی 155 کیلومتر خط کشی
 در راه های بخش سلفچگان 

رییس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای سلفچگان گفت: 155 کیلومتر خط کشی به 
همراه نصب 90 عدد انواع تابلوهای ترافیکی و اجرای عملیات آرام سازی در سطح محورهای 

بخش سلفچگان به اجرا در آمد. 
حامد قنبری در گفت وگویی با اشاره به اقدامات انجام شده برای تامین ایمنی، تسهیل 
ترافیک و ارائه خدمات مطلوب به زائران اربعین حسینی در طول راه های بخش سلفچگان، 
افزود: به همین منظور احیا و اجرای خطوط ترافیک جاده ای در سطح راه های بخش 

سلفچگان انجام شد.
وی طول خطوط اجرا شده را افزون بر 155 کیلومتر عنوان کرد و گفت: این طرح در 
محورهای قم - سلفچگان - راهجرد، به طول 110 کیلومتر، محور قم - نیزار به طول 30 

کیلومتر و تعدادی از محورهای روستایی بخش به طول 12 کیلومتر اجرا شد.
وی بیان داشت: پیش از آغاز طرح سفرهای اربعین )27 مردادماه( نسبت به تعمیر، تعویض 

و نصب 90 عدد انواع تابلوهای ترافیکی در طول محور قم - راهجرد، اقدام شده است.
اکیپ های  استقرار  و  تشکیل  سلفچگان  جاده ای  حمل ونقل  و  راهداری  اداره  رئیس 
راهداری و حمل ونقل در سطح راه های سلفچگان را از اقدامات تمهیدی در راستای تامین 
ایمنی و تسهیل سفرهای اربعین دانست و تصریح کرد: اکیپ های متشکله در دو حوزه 
ماموریتی تامین ایمنی راه ها و اقدامات نظارتی در بخش کنترل دروازه ای ناوگان عمومی 

حمل ونقل برون شهری به انجام وظیفه خواهند پرداخت.
قنبری اضافه کرد: اکیپ های کنترل دروازه ای به صورت شبانه روزی در طول ایام سفرهای 
اربعین ضمن استقرار مقابل پاسگاه های پلیس راه و گلوگاه های جاده ای نسبت به کنترل 

اسناد حمل ونقلی رانندگان ناوگان و تجهیزات ایمنی خودرو اقدام می کنند.
وی با یادآوری این مطلب که عملیات آرام سازی به طور مستمر در سطح راه های این بخش 
انجام می شود، خاطرنشان کرد: طی عملیات آرام سازی نسبت به منظرآرایی، علف زنی، رفع 
افتادگی لبه آسفالتی، شانه سازی، اصلاح شیب شیروانی، اجرای خاکریزهای حائل اجسام 

صلب )پایه روشنایی ها، تابلوها(، پاک سازی و حریم زنی اقدام می شود.
بخش سلفچگان به مرکزیت شهر سلفچگان یکی از بخش های توابع قم است و دارای یک 

نقطه شهری و 40 روستا می باشد. سلفچگان در 40 کیلومتری جنوب غربی قم قرار دارد.
 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

اضافه شدن 5 هزار معلول 
به لیست مستمری بگیران بهزیستی 

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت:در دولت سیزدهم با رصد صورت گرفته پنج هزار معلول 
به مستمری بگیران بهزیستی اضافه شدند.

سید صادق میرئی در نشست نمایندگان جامعه معلولان استان با اشاره به اینکه از سال 
1397، پنج هزار معلول برای دریافت مستمری تشکیل پرونده داده بودند گفت: در دولت 
سیزدهم با رصد و پایش صورت گرفته این افراد در لیست پرداخت مستمری بهزیستی قرار 

گرفتند تا مجموع مستمری بگیران این مجموعه به 11 هزار و 500 نفر برسد.

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم:

بانک اطلاعاتی مشاغل خانگی زنان
 استان قم ایجاد شد

مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری قم از ایجاد بانک اطلاعات مشاغل خانگی زنان 
این استان خبر داد و گفت: هدف از ایجاد این بانک اطلاعات این است که تسهیلات مشاغل 
خانگی بهتر و با عدالت بیشتر به دست متقاضیان برسد تا این کسب و کار ساماندهی شود. 

زینب عبداللهی در گفت و گویی افزود: طبق این بانک اطلاعاتی تاکنون 800 نفر از بانوان 
این استان که در زمینه مشاغل خانگی فعالیت دارند، شناسایی و فرم های کسب و کار برای 

آنان تکمیل شده است.
وی اظهار داشت:  سال گذشته طبق تفاهم نامه ای با بنیاد برکت مقرر شد برای آن دسته 
از زنانی که در مشاغل خانگی و کسب و کارهای کوچک فعالیت دارند تسهیلاتی فراهم شود 
که طبق آن تسهیلات چهار درصدی با تنفس شش ماهه برای مشاغل خانگی دراختیار افراد 

دارای شرایط قرار می گیرد.
وی از استقبال زنان فعال مشاغل خانگی از طرح مذکور خبر داد و گفت: برای آموزش زنان 
به منظور فعالیت بهتر در زمینه کسب و کار، تفاهم نامه ای با دانشگاه علمی و کاربردی منعقد 

شد تا در زمینه های مرتبط ، بانوان آموزش های لازم را دریافت کنند.
عبداللهی به فعالیت برخی از بانوان درحوزه دانش بنیان اشاره و بیان کرد: برای چند 
شرکت دانش بنیان که متولیان آن زنان هستند وامی به مبلغ 800 میلیون تومان در نظر 

گرفته شد که این وام برای فعالان مشاغل خانگی 100 میلیون تومان است.
به گفته وی تاکنون برای 100 نفر از زنان فعال مشاغل خانگی در استان قم این وام پرداخت 

شده است.
وی از چالش های پیش روی زنان قم در زمینه عرضه و فروش محصولات خانگی خود 
گفت و افزود: نبود بازارچه عرضه محصولات خانگی مهم ترین مشکل زنان فعال استان در 

این عرصه است.
عبداللهی بیان کرد: تفاهم نامه ای در این زمینه با سازمان همیاری شهرداری قم منعقد شد 
تا بر اساس آن در زمان های مورد نیاز، محل نمایشگاه های دائمی استان به منظور برپایی 

نمایشگاه عرضه محصولات در اختیار بانوان قرار گیرد.
ایجاد بانک اطلاعاتی زنان شهید قم 

وی ادامه داد: شهرک پردیسان از دیگر مکان هایی است که به منظور ایجاد بازارچه و محل 
فروش محصولات خانگی زنان استان قم در نظر گرفته شده است.

شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع  شده 
است، این منطقه در سال 1377 توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت تاسیس و در سال 

1390 به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.
عبداللهی درادامه از ایجاد بانک اطلاعاتی زنان شهید این استان خبر داد و گفت: این 
مجموعه حاصل تحقیقات و پژوهش های گروهی از پژوهشگران است که به عنوان تدوین 
 کننده، مباحث مرتبط با شهدا را کنار هم قرار داده و آن ها را با تنظیم متن ها به صورت یک 

بانک اطلاعاتی درآمده است.
وی افزود: زندگینامه و یک یا چند خاطره از شهدا در کنار برخی اسناد از جمله محتواهای 

بانک اطلاعاتی زنان شهید قم می باشد.

مدیر روابط عمومی سخاء الحسین)ع( قم خبرداد:

اعزام ۸۰۰ خادم سخاءالحسین)ع( قم 
به کربلای معلی

مدیر روابط عمومی سخاء الحسین)ع( قم از اعزام و آغاز به کار فعالیت 800 خادم افتخاری 
مسلط به زبان های روز دنیا در حرم مطهر امام حسین)ع( تا اربعین حسینی در کربلای معلی 

خبر داد. 
به گزارش ندای قم، علی بهرامی در گفت وگویی بیان داشت: خادمین سخاءالحسین)ع( 
در بخش های داخلی حرم مطهر امام حسین مشغول خدمت رسانی به زائران اربعین از 

اقسانقاط جهان خواهند بود.
وی بابیان اینکه این خادمین از 12 ماه صفر تا روز اربعین در بخش های مختلف حرم مطهر 
حسینی خدمات ارائه می دهند، تصریح کرد: خادمین سخاءالحسین)ع( در بخش های 

داخلی حرم، کفشداری ها، امانات، مفقودین و مضیف حرم مطهر خدمت خواهند کرد.
مدیر روابط عمومی سخاء الحسین افزود: در برنامه امسال با فراخوانی که از سراسر کشور 
صورت گرفت،حدود 500 خادم مسلط به زبان های روز دنیا ) عربی، انگلیسی، روسی، 
فرانسه، چینی، ترکی استانبولی و غیره( انتخاب شدند و مانند سایر خدام، پس از گذراندن 

مراحل گزینش، جهت تسهیل امور زائرین، امسال مشغول به فعالیت هستند.
بهرامی با اشاره به انبوه جمعیت در اربعین امسال، حجم فعالیت خدام را چندین برابر 
سال های گذشته برشمرد و اظهار داشت: خادمین سخاءالحسین، با همه توان در برگزاری 
هرچه باشکوه تر این رویداد عظیم و ارزشمند در خدمت زائران حضرت سیدالشهدا)ع( 

خواهند بود.

امام جمعه قم:

 خرج سال فرهنگ کشور 
در اربعین تامین می شود

امام جمعه قم گفت: اربعین یکی از سرفصل هایی است که می توانیم در آن خرج سال 
فرهنگی سال خود را تامین کنیم. 

آیت الله سیدمحمد سعیدی چهارشنبه شب در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان 
قم در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم، با اشاره به اینکه برای هیچ کدام از اهل 
بیت)ع( اربعین نداریم، مطرح کرد: هر جامعه، دولت و نظامی موظف است از فرصتی که 

ایجاد شده است برای اهداف بلند شیعیان استفاده کند.
امام جمعه قم با بیان اینکه شیعیان باید پیشرو باشند، عنوان کرد: دستگاه بشری توانایی 

برقراری چنین امنیتی ندارد و این موضوع نشان می دهد، عظمت اربعین فرا بشری است.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه باید بر اصل اصیل داستان کربلا کار بیشتری صورت بگیرد، 
تصریح کرد: اصل اصیل داستان کربلا، امیرالمومنین)ع( هستند و باید به این نکته توجه 

بیش تری شود.
وی با اشاره به اینکه معیشت مردم مشکل دارد، یادآور شد: باید تلاش دولت در این زمینه 

دوچندان شود چراکه امروز دشمن موضوع معیشت مردم را مدنظر قرار داده است.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با بیان اینکه مدیران باید شایستگی در عمل و 
اجرا داشته باشند، اظهار داشت: اگر مدیران چنین ویژگی  نداشته باشند، از دشمنان ضربه 

خواهیم خورد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد:

احیای 1۰۶ واحد صنعتی قم 
در دولت سیزدهم 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم از احیای 106 واحد صنعتی در این استان 
طی دو سال گذشته و فعالیت دولت سیزدهم خبر داد. 

حسن نادری درگفت و گویی اظهار داشت: تعداد 38 واحد صنعتی در سال 1400 ، 62 
واحد صنعتی در سال 1401 و 6 واحد صنعتی در سال جاری احیا شده و به چرخه تولید 

بازگشته اند.
وی همچنین با اشاره به عملکرد مصوبات سفر رییس جمهور به استان قم گفت: در سال 
1400 تعداد 54 طرح مصوب این سفر تامین اعتبار و در سال 1401 نیز 52 طرح تامین 
اعتبار شد ضمن این که در سال 1402 تاکنون هفت طرح مصوب سفر رئیس جمهور به قم 

به بهره برداری رسیده است.
وی با اشاره به طرح های مصوب تبصره 16 در سال 1400 گفت: اعتبار پرداختی به طرح 

های مصوب در این سال ، 2 هزار و 365 میلیارد ریال بوده است.
نادری به طرح های مصوب تبصره 16 در سال 1401 اشاره و تعداد آن ها را پنج هزار و 
22 طرح عنوان کرد و افزود: اعتبار پرداختی به این طرح ها 6 هزار و 181 میلیارد ریال بود.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با اشاره به عملکرد طرح های مصوب 
تبصره 18 در سال 1400 تعداد آن ها را 981 طرح عنوان کرد و اظهار داشت: اعتبار 

پرداختی به این طرح ها هشت هزار و 13 میلیارد ریال بوده است.
وی گفت: در سال 1401 نیز پنج طرح مصوب تبصره 18 داشتیم که اعتبار پرداختی به آن 

ها یک هزار و 480 میلیارد ریال بود.
مدیر کل اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم خبرداد:

برپایی۲3 موکب مردمی مهاجرین مقیم 
قم در ایران و عراق 

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم از خدمت رسانی به زائرین اربعین با 
برپایی 23 موکب توسط مهاجرین استان قم در ایران و عراق خبر داد.

علی اکبر زارعی در گفتگویی اظهار داشت: در ایام ماه محرم و صفر و به خصوص در 
مناسبت اربعین حسینی موکب های مردمی مهاجرین مقیم در قم در داخل ایران و عراق 
برپا می شود که هم اکنون 23 موکب فعال در راستای خدمت به زائران اربعین حسینی در 

ایران و عراق مستقر هستند.
مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم عنوان داشت: تعداد 11 موکب 
در مرزهای چزابه، شلمچه، مسجد مقدس جمکران، امامزاده شاه جمال، اداره کل اتباع و 
مهاجرین خارجی قم، بلوار پیامبر اعظم و میدان توحید از سوی اتباع و مهاجرین خارجی 

برپا شده است.

با حضور استاندارقم و مسئولان شهری؛

تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز افتتاح شد
تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز با اعتبار 2800 میلیارد ریالی در شهر قم افتتاح 

شد.
براساس این گزارش، تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز که بلوار امام رضا)ع( را به 
بلوار یادگار امام)ره( اتصال می دهد، روزچهارشنبه هشتم  شهریور با حضور استاندار 
قم، شهردار، نماینده قم در مجلس شورای اسلامی، فرماندار و دیگر مسئولین شهری 

و استانی افتتاح شد.
استاندار قم :شهر قم باید به کارگاه عمرانی تبدیل شود

استاندار قم  در این مراسم با اشاره به اینکه شهر قم باید به کارگاه عمرانی تبدیل 
شود،گفت : برخی فرصت ها همیشگی نیستند و باید در زمان مناسب از آن ها 

استفاده شود.
سیدمحمد ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر، اظهار کرد: 

نخستین و مهم ترین نکته وحدت میان مسئولان و مدیران شهر و استان است.
وی با اشاره به اینکه یکی از عناصر مهم پیروزی انقلاب وحدت بوده است، مطرح 

کرد: اگر وحدت میان مردم وجود نداشت قطعا این انقلاب به پیروزی نمی رسید.
تمام فعالیت ها در شهر باید پیوست فرهنگی داشته باشد

استاندار قم با بیان اینکه توکل به خداوند و رهبری واحد نیز در این مسیر موثر بودند، 
عنوان کرد: وحدت، توکل به خداوند و رهبری واحد رمز پیروزی در تمام مشکلات 

است.
وی با اشاره به اینکه به دنبال ایجاد مدیریت واحد در قم هستیم، خاطرنشان کرد: 
همه در کنار هم برای ارائه خدمت به شهروندان و زائرین بارگاه ملکوتی حضرت فاطمه 

معصومه)س( با هدایت علما و مراجع هستیم.
آقامیری با بیان اینکه تمام فعالیت ها در شهر باید پیوست فرهنگی داشته باشد، 
تصریح کرد: باید در حوزه عمرانی از المان ها مذهبی نیز استفاده کنیم و آن ها را به 

نمایش بگذاریم.
باید به ورودی های شهر توجه ویژه شود

وی با اشاره به اینکه باید به ورودی های شهر توجه ویژه شود، یادآور شد: شهر 
مقدس قم آدابی دارد که باید تمام زائرین بدانند که به شهر مقدس قم وارد شده و 

آداب این شهر را باید رعایت کنند.
استاندار قم با بیان اینکه تمام مشکلات کشور با کار جهادی حل خواهد شد، اظهار 
داشت: باید نگاه جهادی در میان تمام مدیران و مسئولان استانی و شهری وجود 

داشته باشد.
آمادگی دولت برای مشارکت در بهسازی بافت فرسوده

وی با اشاره به اینکه شهر قم باید به کارگاه عمرانی تبدیل شود، مطرح کرد: برخی 
فرصت ها همیشگی نیستند و باید در زمان مناسب از آن ها استفاده شود.

آقامیری با بیان اینکه باید از فرصت طرح نهضت ملی مسکن برای رسیدگی به 
بافت فرسوده استفاده شود، عنوان کرد: باید بررسی شود که اگر مشوق ها برای بافت 

فرسوده کافی نبوده است، این مشوق ها افزایش یابد.
وی با اشاره به اینکه 15 درصد از بافت مسکونی شهر قم بافت فرسوده است ابراز 
کرد: باید با کمک گرفتن از فرصت نهضت ملی مسکن چهره شهر را تغییر دهیم و در 

این زمینه آمادگی داریم تا از ظرفیت های دولتی بهره بگیریم.
در توسعه عمرانی شهر باید عدالت اجتماعی رعایت شود

استاندار قم با اشاره به اینکه باید عدالت 
اجتماعی را رعایت کنیم، خاطرنشان کرد: 
در توسعه عمرانی شهر باید عدالت اجتماعی 
رعایت شود و نباید پروژه ها به گونه ای باشد 

که از قسمت هایی از شهر غافل شویم.
وی با اشاره به اینکه عدالت اجتماعی باید 
محور مصوبات شورای شهر قم باشد گفت: 
نگاه فرهنگی برای اقدامات عمرانی مسئله 

مورد تاکید است.
آقامیری ضمن تشکر از زحمات شهردار قم 
و اعضای شورای اسلامی شهر و دیگر دست 
پروژه های  ثمر رسیدن  به  اندرکاران گفت: 

شهری ثمره همین تلاش ها است.
شهردار قم: موفقیت شهرداری مرهون همراهی مردم است

شهردار قم  نیز در این مراسم  گفت: تمام اقدامات شهرداری قم در سایه تلاش و 
همکاری مدیران استان و همراهی مردم صورت گرفته است.

سید مرتضی سقائیان نژاد ، اظهار کرد: حفظ سرمایه هایی که در اختیار انسان 
است، رشد آن انسان را نشان می دهد.

وی با اشاره به اینکه ضمن تسلیت ایام اربعین حسینی)ع(، مطرح کرد: نهضت 
حسینی)ع( ارتباط مستقیمی با موضوع رشد انسان دارد.

شهردار قم بابیان اینکه سرمایه اجتماعی امروز بالاترین سرمایه است، عنوان کرد: 
شکل گیری تعاملات میان مردم در حقیقت می تواند رشد و تقویت حرکت ها را نشان 

دهد.
وی با اشاره به اینکه سرمایه اجتماعی به معنای اعتماد مردم به حکومت است، 
خاطرنشان کرد: اگر بتوانیم اعتماد مردم را به دست بیاوریم و به کرامت آن ها احترام 
بگذاریم، یعنی در مسیر تقویت سرمایه اجتماعی گام برداشته ایم و منجر به استحکام 

و انسجام حاکمیت می شود.
سقائیان نژاد بابیان اینکه شهرداری ها از بدو تولد تا مرگ با مردم ارتباط دارند، 

تصریح کرد: خدمات شهرداری ها در سفره های مردم خودش را نشان می دهد.
وی با اشاره به تلاش داریم به مردم بگوئیم که ما قدردان شما هستیم، یادآور شد: 

برای تحقق این موضوع باید از فرصت هایی ازجمله هفته دولت استفاده کنیم.
شهردار قم بابیان اینکه کشوری که نتواند از سرمایه های اجتماعی خود حفاظت 
کند، مستعمره خواهد شد، ابراز کرد: امروز استقلال جمهوری اسلامی مدیون 

همدلی و همراهی مردم است.
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی:طی 10 سال اخیر اقدامات بزرگی در 

قم صورت گرفته است
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز دراین مراسم گفت: طی 10 سال 
اخیر اقدامات بزرگی در قم صورت گرفته است ولی هنوز با نقطه مطلوب به عنوان 

آبروی جهان اسلام فاصله داریم.
احمد امیرآبادی فراهانی ، اظهار کرد: مجموعه مدیریت شهری در قم اقدامات 

خوبی را در دستور کار قرار داده است.
وی با اشاره به اینکه همدلی و همراهی خوبی میان مدیران استان وجود دارد، 

مطرح کرد: نتیجه و آثار این وحدت و همدلی در زندگی مردم مشخص خواهد شد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه قم عقب ماندگی های 
تاریخی بسیاری دارد، عنوان کرد: طی 10 سال اخیر اقدامات بزرگی در قم صورت 

گرفته است ولی هنوز با نقطه مطلوب به عنوان آبروی جهان اسلام فاصله داریم.
وی با اشاره به اینکه مراجع و علما در استان قم همیشه پشتیبان مدیران بوده اند، 
خاطرنشان کرد: در موارد بسیاری که در استان به گره و بن بست رسیده ایم با حمایت 

مراجع و علما توانسته ایم مشکل را برطرف کنیم.
امیرآبادی بابیان اینکه مردم قم صبور، همراه و کمک کننده هستند، تصریح کرد: 

باید تمام تلاش خود را به کار بگیریم تا بهترین اتفاقات برای این مردم رقم بخورد.
وی با اشاره به اینکه خداوند فرصت خدمت به زائرین حرم این تقاطع غیرهمسطح 
قسمتی از محور ترافیکی فردوسی است که به طول 25 کیلومتر 6 منطقه از شهر قم 

را به یکدیگر متصل می کند.
پروژه  از 400  بیش  خبرداد:افتتاح  قم  شهر  اسلامی  شورای  نایب رئیس 

شهری طی دو سال گذشته
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین مراسم گفت: طی دو سال گذشته 
بیش از 400 پروژه بااعتباری بالغ بر 20 هزار میلیارد تومانی در قم به بهره برداری 

رسیده است.
حسن طلایی ضمن تبریک هفته دولت، اظهار کرد: مدیریت شهری قم، شعار قم 

در مسیر تحول را عملی کرده است.
وی با اشاره به وضعیت اقتصادی کشور، مطرح کرد: در کنار تمام این مشکلات 
تیم مدیریت شهری قم در راستای تحول شهر، تمام تلاش خود را به کار گرفته است.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه اقدامات خوبی در سال های اخیر 
رقم خورده است، عنوان کرد: طی دو سال گذشته بیش از 400 پروژه بااعتباری 

بالغ بر 20 هزار میلیارد تومان در قم به بهره برداری رسیده است.
وی با اشاره به اینکه هشت منطقه شهری به کارگاه عمرانی تبدیل شده است، 
خاطرنشان کرد: 35 تقاطع برای شهرداری پیش بینی شده بود که 22 مورد آن به 

بهره برداری رسیده است.
شورای شهر نگاه ویژه ای به محلات کم برخوردار دارد

طلایی بابیان اینکه برخی از این تقاطع ها، محلات برخوردار را به کم برخوردار 
متصل می کند، تصریح کرد: کمیته ای به نام محلات کم برخوردار در شورای اسلامی 

شهر تشکیل شده است تا به محلات کم برخوردار به صورت ویژه رسیدگی شود.
وی با اشاره به اینکه در سال گذشته این کمیته 300 میلیارد تومان بودجه برای این 
محلات اختصاص داد، یادآور شد: امسال این بودجه افزایش دو برابری داشته است 

که نشان می دهد شورای شهر نگاه ویژه ای به محلات کم برخوردار دارد.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه برخی از خیابان های قم بیش از 
نیم قرن راکد بوده است که ازجمله آن ها می توان به بلوار شهیدان برقعی و فاز 5 عمار 
یاسر اشاره کرد، ابراز کرد: این دستاوردها در سایه تلاش و همکاری میان مدیران 

شهری به دست آمده است.
معاون فنی وعمرانی شهرداری قم مطرح کرد:

اتصال مناطق 4 و 2 شهردر محور ترافیکی فردوسی
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  نیز دراین مراسم با اشاره به بهره برداری از تقاطع 
غیر همسطح شهدای پرواز از اتصال 
شریانی محور ترافیکی فردوسی بین 

مناطق 2 و 4 شهرداری قم خبر داد.
عباس حلوایی زاده اظهار کرد: این 
تقاطع در جهت تکمیل محور ترافیکی 
شهدای  بلوار  اتصال  و  فردوسی 
روحانیت به بلوار یادگار امام ایجاد شده 

است.
وی تکمیل شبکه معابر شهر قم را از 
رویکردهای بنیادی مجموعه مدیریت 
شهری برای ایجاد دسترسی و تسهیل 
تردد آسان شهروندان مناطق مختلف 
این  در  کرد:  تصریح  و  دانست  شهر 
میان نقش محورهای ترافیکی و تکمیل اجزای مختلف آن از اولویت های اجرایی در 

سال های اخیر بوده است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ادامه داد: محور ترافیکی فردوسی به عنوان 
مهم ترین حلقه ی میانی ترافیک شهر قم و نقشی که در ایجاد دسترسی ها ایفا می کند 
از اهمیت بسیار بالایی برخوردار بوده و در سال های اخیر با افتتاح و بهره برداری 
بخش های مختلف آن، گام های بزرگی توسط شهرداری قم برای تکمیل این مسیر 
شریانی برداشته شده است تا روان سازی و توزیع متناسب بار ترافیکی در سطح 

مناطق مختلف شهر به انجام رسد.
تقاطع های   ،4 و   1 مناطق  در  فردوسی  بلوار  نظیر  پروژه هایی  حلوایی زاده 
غیرهمسطح شهید آیت الله حکیم، نماز بلوار شهید صدوقی و بلوار فردوسی و 
بازگشایی مسیر بلوار یاسمن ازجمله برنامه هایی عنوان کرد که در سال های اخیر 
به منظور تکمیل این محور شریانی در دستور کار اجرایی شهرداری قم قرارگرفته 

است.
وی تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز را نیز از اجزا مهم تکمیل این حلقه ترافیکی 
میانی شهر قم اعلام کرد و گفت: این پروژه دسترسی های امن و پیوسته به بلوار امام 
رضا علیه السلام و بلوار یادگار امام و اتصال شریانی شرق به غرب قم را تکمیل می کند 

تا چهار منطقه شهر قم از طریق این محور به هم متصل شوند.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم هزینه ی اجرای عملیات عمرانی این پروژه را 
بالغ بر 800 میلیارد ریال دانست و در خصوص ویژگی های فنی این پروژه گفت: 550 
متر طول زیرگذر این تقاطع بوده و در اجرای عملیات عمرانی آن 700 تن آرماتور، 6 

هزار مترمکعب بتن ریزی و 30 هزار مترمکعب خاک برداری به انجام رسیده است.
مدیر منطقه 2 شهرداری قم خبر داد:هزینه 2100 میلیارد ریالی تملک 

پروژه شهدای پرواز
مدیر منطقه 2 شهرداری قم نیز دراین مراسم  از هزینه 2100 میلیارد ریالی تملک 

پروژه تقاطع غیرهمسطح شهدای پرواز در این منطقه خبر داد.
سیدرضا حسینی گفت: این تقاطع غیرهمسطح مناطق شهری 2، 4، بلوار امام 

رضا )ع( و یکی از مسیرهای خروجی شهر را به یکدیگر متصل می کند.
وی تکمیل شبکه معابر شهری در حلقه ترافیکی فردوسی را از جمله اهداف اجرای 
این طرح دانست و افزود: ایجاد دسترسی های محلی ایمن و روان سازی و توزیع 

متناسب بار ترافیکی از دیگر اهداف اجرای این پروژه بزرگ است.
مدیر منطقه 2 شهرداری قم اهتمام ویژه مجموعه شهرداری قم به عدالت اجتماعی 
به ویژه در مناطق کمتر برخوردار شهر قم را مورد توجه قرار داد و گفت: اجرای این 
پروژه و اتصال منطقه 2 به منطقه 4 شهر و همچنین دسترسی آسان به مناطق 1 و 
5 برای شهروندان از رویکردهایی است که در اجرای این پروژه مورد توجه قرار گرفته 
است و می تواند در افزایش رفاه و سطح دسترسی ساکنین منطقه 2 به سایر امکانات 

شهری اثرگذار باشد.
حسینی تملک املاک این پروژه را از محل ماده 101 دانست و ادامه داد: بالغ بر 
2,100 میلیارد ریال هزینه تملک جهت اجرای این پروژه در عرصه ای به مساحت 

2000 متر مربع بوده است.
 لازم به ذکراست :این تقاطع با یاد شهدای شاخص خلبان، شهدای خلبان استان 
قم، شهدای پرواز ایرباس ایران ایر در سال 67 و شهدای سانحه هوایی پرواز 752 با 

نام شهدای پرواز، نام گذاری شده است. 
امیرحسین جمشیدی، حسن حاج حسینی،  اکبری،  سرداران شهید عباس 
عبدالله رزاقی، غلامحسن عبدالشاهی، ابوالفضل مهدی یار، نصرت اله آقایی، 

حسین ناری قمی و علی اصغر آفرین شهریار از شهدای خلبان استان قم هستند. 
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مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون خبرداد:

صدور 5۰۰ میلیارد تومان ضمانت نامه 
برای تعاونی ها

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون از تخصیص 25 درصدی 
تسهیلات اشتغالزایی به تعاونی ها با دستور رئیس جمهور خبر داد و گفت: سال 
گذشته بیش از 500 میلیارد تومان ضمانت نامه برای شرکت های تعاونی صادر 

کردیم.
البرز محمدی _ مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون در 
این باره می گوید: سال گذشته بیش از 500 میلیارد تومان ضمانت نامه برای 
شرکت های تعاونی صادر کردیم و ضمانت شرکت های تعاونی در سطح کشور رشد 

خوبی داشته است.
به گفته وی، بیشترین تمرکز صندوق ضمانت بخش تعاون در حوزه کارهای 

مبتنی بر زنجیره ارزش به ویژه در بخش کشاورزی است.
مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون همچنین با اشاره به 
رونمایی سامانه مدیریت خدمات برخط صندوق در سطح کشور اظهار کرد: این 
سامانه شامل سامانه رتبه بندی شرکت های تعاونی و سامانه جامع و هوشمند 

بخش تعاون است.
محمدی از تخصیص 25 درصدی تسهیلات اشتغالزایی به شرکت های تعاونی 
در هفته تعاون خبر داد که با دستور رئیس جمهور در شورای عالی اشتغال تصویب 
شد.صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون با هدف اجرای سیاست های 
کلی اصل 44 ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری و حمایت از اکوسیستم تعاون 

تأسیس شد.
به گزارش ایسنا، صدور ضمانت نامه تا سقف 210 میلیارد ریال، تضمین 100 
درصدی طرح های دانش بنیان تا سقف 10 میلیارد ریال، تضمین اصل و سود 
تسهیلات خُرد برای بانوان، کاهش 60 درصدی کارمزد برای تعاونی ها و طراحی 
بسته ویژه برای تعاونی های صادرات محور از مهم ترین اقدامات صندوق ضمانت 

سرمایه گذاری تعاون در سال 1401 بوده است.

عضو کمیسیون عمران مجلس مطرح کرد :

کاهش 15 درصدی اجاره بها در کشور
ارائه  گزارش های  طبق  داشت:  اظهار  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو 
به طور  و  بوده  از اوسط مرداد ماه کاهشی  از سوی دولت اجاره بها  شده 
کلی در سراسر کشور به طور میانگین تا 15 درصد اجاره بها کاهش پیدا 

کرده  است.
ودیعه  تومانی  وام 200  تکلیف  تعیین  درباره  گفت وگویی  در  شاکری  اقبال 
مستاجران که ابتدای تابستان و آغاز فصل نقل و انتقالات مستاجران در مجلس 
مطرح شد اما تا امروز که چند روز از شهریور و ماه پایانی تابستان گذشته به تصویب 
نهایی نرسیده و طبق گقته وزیر اقتصاد شورای نگهبان طرح مورد نظر را تایید 
نکرده، اظهار داشت: متاسفانه وام ودیعه 200 میلیون تومانی مستاجران هنوز 
ابلاغ نشده و روز گذشته – سه شنبه هفتم شهریورماه- آخرین اصلاحات آن انجام 

شد.
وی در پاسخ به این سوال که این طرح با دو فوریت در مجلس مطرح شد چرا 
در فصلی که مستاجران به این وام نیاز ضروری دارند، نهایی و ابلاغ نشد، گفت: 
این طرح با وجود اینکه دو فوریتی بوده نهایی شدن این مدت زمان طول کشیده 
و اگر دو فوریتی نبود چه می شد و چه اتفاقی برای سایر موضوعات که قید فوریت 

ندارد، می افتد.
ابلاغ وام 200 میلیون تومانی مستاجران بزودی

این عضو کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: حقیقتا به این رفت و برگشت ها 
به طرح ها و لوایحی که قید فوریت دارند، کمتر توجه می شود. ما گمان می کنیم 
وقتی طرحی در مجلس به تصویب می رسد، کارش تمام می شود در صورتی که 

این رفت و برگشت ها برای نهایی شدن آن بعضا دو ماه زمان می برد.
شاکری با بیان اینکه امیدواریم در هفته آینده این قانون نهایی شود، افزود: 
مساله دیگر اجرای وام 200 میلیون تومانی پس از ابلاغ، اجرای آن در سیستم 
بانکی است و تمام داد و بیدادهای مجلس بر سر بانک ها بر سر همین موضوع 

است که چرا وام به مستاجران پرداخت نمی شود.
وی با تاکید بر اینکه مجلس اختیاری در اجرای این قوانین ندارد، گفت: در 
صورت عدم اجرای قوانین مجلس تنها می تواند تذکر دهد و اهرم اجرایی دست 
دولت است. با رییس بانک مرکزی، وزیر اقتصاد، رییس سازمان برنامه و بودجه 
در این باره ده ها بار جلسه برگزار کردیم و مطمئن هستم که هر روز هم حداقل 3 
نماینده در این باره صحبت و گلایه می کند اما نمایندگان مجلس غیر از تذکر کاری 

دیگری نمی تواند انجام دهد.   
این عضو کمیسیون مجلس با اشاره به گزارش دولت به مجلس درباره روند 
اجاره بها در تابستان امسال تاکید کرد: طبق گزارش های ارایه شده از سوی دولت 
اجاره بها از اوسط مرداد ماه کاهشی بوده است و به طور کلی در سراسر کشور به 

طور میانگین تا 15 درصد اجاره بها کاهش پیدا کرده است.
شاکری تاکید کرد: مهمترین عامل در کاهش اجاره بها برخورد با مشاوران 
املاک متخلف و قیمت ساز بوده و همین برخورد با متخلفین و تشدید نظارت 
از نظر روانی در کاهش قیمت ها در بازار مسکن اثرگذار بوده و این اثرگذاری در 

مناطق و محلاتی از جمله پردیس مشهود است.  

آگهی فقدان سند مالکیت
ششدانگ پلاک 1924/93/186 اصلی واقع در بخش ثبت 2 قم در صفحه 
298 دفتر 495ذیل ثبت 86481 بنام سید حسین موسوی بموجب سند قطعی 
ابوالفضل  – 1389/01/29 دفتر 60 قم ثبت شده است سپس سید   3792
تهران  – 14020/03/10 دفتر 379  موسوی بموجب وکالت شماره 61609 
و 32436- 1402/03/22  تهران  دفتر 1585  و 8416--- 1402/03/22 
 ---116985 و  قم   32 دفتر   1402/03/21  –  38632 و  پاکدشت   2 دفتر 
1402/05/25 دفتر 158 تهران و 40907- 1402/01/27 دفتر 158 تهران از 
طرف ورثه نامبرده اعلام نموده است که به علت جابجایی سند مالکیت 259192 
مذکور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 16754(
عباس پور حسنی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره(

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم سکینه آقچه کهریزی با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه 
96 قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک 1965/213 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر الکترونیک 139420330002003238 
به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده اند . لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 16756(  
عباس پور حسنی 
 رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
رونوشت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(

بازی گنج این بار برای خودرو؛

قیمت های نجومی و غیرقابل باور برای خودروهای قدیمی! 

همه چیز مهیای افزایش قیمت خودرو در بازاری راکد بود . رکود بازار خودرو در 
حدی است که دیگر کاهش و افزایش قیمت ها نیز تاثیری بر روند حاکم بر بازار 
ندارد. فعالان این بازار می گویند بازار با کاهش شدید متقاضی روبروست و دلیل را 
جدا از اخبار پرشمار متمرکز بر واردات خودروهای نو و دست دوم، ناشی از کاهش 
شدید قدرت خرید مردمی می دانند که قدرت بالفعل کردن تقاضای بالقوه را 

ندارند.
حالا در شرایطی از پیکان سه میلیارد تومانی در بازار تهران رونمایی شده است که 
قرار بود واردات خودروهای دست دوم بتواند این بازار را با آرامشی نسبی مواجه کند.

زیر پوست خودرو چه خبر است؟
رشیدی کوچی در تازه ترین اظهاراتش درباره ی واردات خودرو گفته است: اسقاط 
یک خودروی فرسوده به ازای هر خودروی کارکرده وارداتی در آیین نامه واردات 
خودرو پیش بینی شده است. مطابق با این بند هر فرد حقیقی و حقوقی برای 
واردات یک دستگاه خودروی کارکرده باید گواهی اسقاط یک دستگاه خودروی 

فرسوده را دریافت کند.
انتشار همین خبر که برای واردات خودرو، از رده خارج کردن خودروی اسقاط 
لازم است. این چنین بود که در مدت زمانی کوتاه انفجار قیمتی بر روی خودروهایی 
که سن و سالشان از پانزده سال فراتر می رفت ایجاد شد. پراید و پیکان سوژه های 
خوبی برای افزایش قیمت بودند چرا که هم در فضای مجازی مشتری آنها بیشتر 

است و هم خبر افزایش قیمت آنها بیش از پیش می پیچد.
این چنین بود که آگهی پشت آگهی در فضای مجازی فایل شد. پراید پانصد 
میلیون تومانی، پیکان سه میلیارد تومانی، پراید اسقاطی چهارصد میلیون تومانی 
و در مدت زمانی بسیار کوتاه تر بهای خودروهای فایل شده ی دیگر نیز همگام با 

خودروهای اسقاطی بالا رفت.
بازی گنج؛ این بار با خودرو

به نظر می رسد جویندگان طلا و گنج حالا در جستجوی گنج راه های بدیع تری 
از گذشته را پیش گرفته اند. روزی بازار چرخ خیاطی های قدیمی داغ می شود. با 

این شایعه که در این چرخ ها جیوه ی قرمز است. قیمت چرخ های خیاطی قدیمی 
تا مرز یک میلیارد و دو میلیارد تومان پیشروی می کند و سپس تب ماجرا فروکش 
می کند اما این بازی برخی را راضی نگه می دارد. مترصد می مانند تا ابزار تازه ای را 

برای دور جدید بیابند.
پیش از این ها نیز بازی گنج با سکه های زرد پنج تومانی قدیمی طراحی شد. 
قیمت یک سکه پنج تومانی در شرایطی تا پنج هزار تومان پیروی کرد که حقوق 
یک کارگر ساده کمتر از پانصد هزار تومان در ماه بود. می گفتند فلز این سکه ها 
ارزشمند و قدیمی است. پس از آن این بازی با بیست و پنج تومانی های دوتکه دهه 
هشتاد ادامه یافت و حالا این خودروهای اسقاطی قدیمی هستند که فرصت عرض 
اندام را در این فضا یافته اند. کار بدان جا رسیده که قیمت یک پیکان اسقاطی از 
یک خودروی صفر کیلومتر داخلی بیشتر شده است. نکته مهم اینجاست که بعد 
از قرارگیری چرخ خیاطی و سکه پنج تومانی وبیست وپنج تومانی در بازی گنج، 
قیمت این اقلام هیچ گاه به قبل بازی برنگشت و بیم آن می رود خوروهای قدیمی 
فرسوده بیش از پیش از دسترس طبقه ی متوسط و ضعیف خارج شده و حتی 

اردات خودرو به زیان این طبقات تمام شود.
همه چیز تقصیر فضای مجازی است؟

وزارت صنعت، معدن و تجارت در نامه ای خواستار تعطیلی دو سایت بزرگ آگهی 
شده است. در حالی این درخواست زیر پای فعالان فضای مجازی را سست می کند 
که اگر آگهی ها اینجا و در این سایت ها ثبت نشود، ده ها صفحه و سایت مجازی 

هستند که بتوانند خیل مشتاقان درج اگهی را به خود جلب کنند.
در اولین ساعات رخ نمودن خبر جدید بود که سایت های درج کننده ی آگهی 
نسبت به توقف اعلام قیمت اقدام کردند. حالا دیگر متقاضی لازم بود با تماس به 

آگهی دهنده از قیمت مطلع شود.
واکنش ها به یک خبر

در عین حال بسیاری از فعالان بازار خودرو کارشناسان و فعالان حوزه ی خبر 
تلاش کردند با انتشار مطالبی در صفحات شخصی خود در این باره اطلاع رسانی 

کنند.
گول  نوشت:  خود  شخصی  صفحه ی  در  خودرو  بازار  فعال  خسروانی،  علی 
بازی های جدید قیمت خودروهای مدل پایین برای اسقاط را نخورید. وزارت صمت 
مقرر کرده قیمت گواهی اسقاط توسط سازمان حمایت از مصرف کننده تعیین 
شود.فعلا این قیمت حدود سی میلیون تومان است. ماشین 150 میلیونی را به 
هوای اسقاط نخرید که فردا گواهی اسقاط را نتوانید سی میلیون بیشتر بفروشید و 
متضرر شوید. خناسان با شایعه پراکنی پراید مدل پایین 150 میلیون تومانی را هم 

از دسترس قشر ضعیف جامعه دور می کنند.
با  که  می دانند  سیزدهم  دولت  متوجه  را  انتقاد  پیکان  تیز  نوک  نیز  برخی 
تصمیم گیری اشتباه زمینه را برای افزایش قیمت خودروهای قدیمی مهیا کرده اند.

گفت:  آب  صنعت  فدراسیون  مدیره  هیات  رئیس 
درصد   94 اکنون  نیرو  وزارت  رسمی  آمار  طبق 
بالای  پژوهشی  محافل  آمار  پایه  بر  و  ذخایر 
از آب تجدیدپذیر را استفاده می کنیم که  صددرصد 
برداشت  تجدیدناپذیر  ذخایر  از  هم  را  مابه التفاوت 

 . می کنیم
سرانجام  درباره  گفت وگویی  در  حاجی کریم  رضا 
به  باتوجه  زیرزمینی  آب های  تعادل بخشی  برنامه 
اظهار  می گیرد،  صورت  چاه ها  از  که  برداشت هایی 
رسمی  آمار  بر  بنا  اینکه  کلان  دیدگاه  در  داشت: 
میلیارد   103 کشور  تجدیدپذیر  ذخایر  نیرو  وزارت 
اماکن  بسیاری  آمار  بر  بنا  و  سال  در  مکعب  متر 
متر  میلیارد   89 عدد  این  تحقیقاتی  و  پژوهشی 
حدود  ما  ماجرا  سوی  آن  از  است،  سال  در  مکعب 
داریم،  آب  مصرف  سال  در  مکعب  متر  میلیارد   94
 94 اکنون  نیرو  وزارت  رسمی  آمار  طبق  یعنی 

بالای  پژوهشی  محافل  آمار  پایه  بر  و  ذخایر  درصد 
از آب تجدیدپذیر را استفاده می کنیم که  صددرصد 
برداشت  تجدیدناپذیر  ذخایر  از  هم  را  مابه التفاوت 

 . می کنیم
ذخایر  از  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  وی 
متر  میلیارد   400 آن  میزان  که  هم  تجدیدناپذیر 
یعنی  یک سوم  حدود  می شود،  برآورد  مکعب 
بنا  کرده ایم،  برداشت  را  مکعب  متر  میلیارد   140
 16 سالی  ما  علوم  فرهنگستان  اخیر  گزارش  به 
تجدیدناپذیر  ذخایر  این  از  مکعب  متر  میلیارد 
نیازمند  آن  تجدید  برای  که  می کنیم  استفاده 

است.  زمان  سال  میلیون ها 
تاکید  آب  صنعت  فدراسیون  مدیره  هیات  رئیس 
منابع  وضعیت  و  اعداد  این  حسابرسی  اگر  کرد: 
آستانه  تنها  نه  می بینیم  بگیریم  نظر  در  را  آبی 
هیچ  که  هستیم  جایی  در  بلکه  کردیم  رد  را  تنش 

وجود  رفرنس ها  و  مرجع  استاندارد،  برای  تعریفی 
شاخص  آبی،  تنش  شاخص  اساس  بر  یعنی  ندارد، 
در  یا  آب؛  پایداری  یا  و  فالکوما  شاخص   ،WTA
هستیم  بدی  وضعیت  در  یا  و  بد  بسیار  وضعیت 
اگر  و  نیستیم  هم  متوسط  شاخصی  هیچ  در  یعنی 
محدود  ظرفیت  و  تالاب ها  موضوع  مسئله  این  به 
اضافه  هم  را  جنوبی  سواحل  در  آب  شیرین سازی 
کلان  بازنگری  نیازمند  که  می کنیم  مشاهده  کنیم؛ 
تخصیص  و  مصرف  نظام  آمایشی،  سیاست های  در 
طبیعتا  است  اینگونه  وضعیت  وقتی  هستیم 
تعادل  و  تهران  در  چاه  حفر  مثل  مقطعی  اقدامات 

نیست.  پاسخگو  بخشی 
هستیم  اکنون  که  جایی  در  داشت:  بیان  وی 
موفق  تعادل بخشی  در  چقدر  که  می دهد  نشان 
ما   1435 سال  در  فعلی  وضعیت  با  کرده ایم  عمل 
می دهیم  دست  از  را  شغلی  فرصت  میلیون   1.3

مخاطره  با  نفر  میلیون   18.5 شرب  آب  تامین  و 
از سمت دیگر ماجرا دورنما بسیار  و  مواجه می شود 
که  است  این  عمومی  افکار  تصور  است،  هولناک 
شیرین سازی  آب  مشکل  حل  برای  گزینه ها  از  یکی 
است  این  واقعیت  اما  است  جنوبی  سواحل  در  آب 
که برای استفاده از این ظرفیت اگر تمام طر ح های 
بهره برداری  به  احداث  و  طراحی  توسعه،  حال  در 
را شامل  برسد فقط یک میلیارد متر مکعب در سال 
به  یورو  یک  آب  این  هزینه  کمترین  این  که  می شود 
نه میزان آن جوابگوی  ازای هر متر مکعب است که 

به صرفه است.  آن  نه قیمت  و  بوده  ما  نیاز 
از  حاصل  آب  با  کرد:  خاطرنشان  حاجی کریم 
آبی  کرد،  تشنگی  رفع  می توان  فقط  شیرین سازی 
یا  و  کرد  اشتغال  ایجاد  کشاورزی،  بتوان  که  نیست 
نگاه کنیم، در هر حال  آن  به  پایدار  منبع  به عنوان 

است. نگران کننده  و  ترسناک  آب  دورنمای 

رئیس هیات مدیره فدراسیون صنعت آب :رئیس هیات مدیره فدراسیون صنعت آب :

دورنمای آب نگران کننده است 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004249 شماره  رای   -1
زاده  مهدی  رسول  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430001000824
فرزند محسن در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب نانوایی به مساحت 
ششدانگ 51/12 مترمربع پلاک شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اکبر شورابی 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 242 صفحه 571 نسبت به 12/75 سهم 
و2-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از میرزا آقا کاظمی تبار سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 259 صفحه 558 نسبت به 12/75 سهم و 3-مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از حسن شیرین سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 259 صفحه 
561 نسبت به 12/75 سهم و 4-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی کاظمی 
 1360/10/13 مورخ   33716 شماره  رسمی  سند  سهم   12/75 به  نسبت 

دفترخانه 7 قم )م الف 17898(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004250 شماره  رای   -2
1400114430001001593 مربوط به تقاضای آقای روح اله مهدی زاده فرزند 
محسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب نانوایی به مساحت ششدانگ 
51/12 مترمربع پلاک شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم 1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اکبر شورابی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر 242 صفحه 571 نسبت به 12/75 سهم و2-
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از میرزا آقا کاظمی تبار سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر 259 صفحه 558 نسبت به 12/75 سهم و 3-مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از حسن شیرین سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 259 صفحه 561 
نسبت به 12/75 سهم و 4-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی کاظمی نسبت 
به 12/75 سهم سند رسمی شماره 33716 مورخ 1360/10/13 دفترخانه 7 

قم )م الف 17899(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004253 شماره  رای   -3
زاده  مهدی  اله  ولی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430001001630
فرزند علی اکبر در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب نانوایی به مساحت 
ششدانگ 51/12 مترمربع پلاک شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اکبر شورابی 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 242 صفحه 571 نسبت به 12/75 سهم 
و2-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از میرزا آقا کاظمی تبار سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 259 صفحه 558 نسبت به 12/75 سهم و 3-مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از حسن شیرین سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 259 صفحه 
561 نسبت به 12/75 سهم و 4-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی کاظمی 
 1360/10/13 مورخ   33716 شماره  رسمی  سند  سهم   12/75 به  نسبت 

دفترخانه 7 قم )م الف 17900(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001004689 شماره  رای   -4
قمی  خنجری  علی  آقای  تقاضای  به  1402114430001000540مربوط 
فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 142/29 مترمربع 
باستثناء بهای ثمنیه از عرصه و اعیان پلاک شماره 11121 مکرر اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 21760 مورخ 

1396/11/08 دفترخانه 39 قم )م الف 17901(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001002947 شماره  رای   -5
1401114430001001167مربوط به تقاضای آقای سید رضا موسوی مفرد 
فرزند سید اکبر در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 199/88 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 1-رسول 
رضایی نسبت به 66/38 سهم 2-ناهید مظاهری نسبت به 132/75 سهم سند 
رسمی شماره 25849 مورخ 1395/06/16 دفترخانه 27 قم  )م الف 17909(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001002948 شماره  رای   -6
1401114430001001168مربوط به تقاضایخانم نفیسه سادات نبوی فرزند 
سید جواد در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 199/88 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 1-رسول رضایی 
نسبت به 66/38 سهم 2-ناهید مظاهری نسبت به 132/75 سهم سند رسمی 

شماره 25849 مورخ 1395/06/16 دفترخانه 27 قم  )م الف 17910(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001002949 شماره  رای   -7
1401114430001001169مربوط به تقاضای آقای تقی نادری فرزند محمد 
در یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
199/88 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 1-رسول رضایی نسبت به 
66/38 سهم 2-ناهید مظاهری نسبت به 132/75 سهم سند رسمی شماره 

25849 مورخ 1395/06/16 دفترخانه 27 قم  )م الف 17911(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و راه مردم(

نوبت اول: 1402/05/25
نوبت دوم: 1402/06/11
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

اموال  فروش  و  جمع آوری  سازمان  مدیرعامل 
اصلی،  مالکان  به  کالاها  تحویل  گفت:  تملیکی 
سازمان  این  رویکردهای  مهمترین  از  یکی 
گذشته  سال  در  که  است  سیزدهم  دولت  در 
تاسیس  زمان  )از  آن  از  قبل  سال   29 به  نسبت 
برابری   42 رشد   ،)1400 سال  تا  سازمان  این 

است.  داشته 
گفت وگویی  در  اجتهادی«  عبدالمجید  »سید 
هزار   103 گذشته،  سال   29 در  داشت:  اظهار 
اموال  کالاهای  ارزش  ریال  میلیارد   271 و 
این  شد،  صاحبان  تحویل  که  بود  تملیکی 
ارزش  سیزدهم  دولت  در  که  است  حالی  در 

میلیارد   322 و  هزار   150 متشکله  پرونده های 
بود. ریال 

تعیین  های  روش  از  دیگر  یکی  افزود:  وی 
است  فروش  تملیکی،  اموال  کالاهای  تکلیف 
که در دولت سیزدهم 47 برابر عمر این سازمان 

داشت. رشد 
اموال  فروش  و  آوری  جمع  سازمان  مدیرعامل 
و  انهدام  شده  یاد  مدت  در  داد:  ادامه  تملیکی 
21 و  استرداد کالاها نیز در این دولت به ترتیب 
12 برابر نسبت به طول عمر این سازمان رشد را 
نشان می دهد و در مجموع شاهد تعیین تکلیف 
قبل  به  نسبت  دولت  این  در  کالاها  برابری   31

. هستیم
تعیین تکلیف کالاها در سال  اینکه  بیان  با  وی 
گذشته با رشد 306 درصدی همراه بوده است، 
ریال  میلیارد   781 و  هزار   315 پارسال  گفت: 
که  بود  شده  تعیین تکلیف  کالاهای  کل  ارزش 
که   1400 سال  مشابه  مدت  به  نسبت  آمار  این 
در  سرعت  بود،  ریال  میلیارد   322 و  هزار   150

دهد. می  نشان  را  کالاها  تکلیف  تعیین 
تعیین  بیشترین  بیان داشت:  اجتهادی 
صاحبان  به  تحویل  بخش  در  کالاها  تکلیف 
در  تکلیف  تعیین  کمترین  و  کالا(  )اعاده  اصلی 

بود. انهدام  بخش 

مدیرعامل سازمان فروش اموال تملیکی خبر داد:
رشد ۴۲ برابری تحویل کالاهای اموال تملیکی به مالکان 
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به تعداد گل امتیاز نمی دهند!

دفاع »حمودی«
 از پیروزی های یک گله استقلال

 بازیکن سابق استقلال درباره پیروزی های خفیف این تیم در لیگ برتر گفت: چه 
یک گل بزنیم و چه چند گل بزنیم، در نهایت 3 امتیاز می گیریم. در پایان فصل به 

امتیاز عنوان می دهند نه به تعداد گل در هر بازی.
علی حمودی، بازیکن سابق استقلال در گفت وگویی ، درخصوص برد استقلال 
را مقابل استقلال  برد خوبی  مقابل استقلال خوزستان اظهار کرد: استقلال 
خوزستان کسب کرد و با یک نتیجه خوب به تعطیلات لیگ رفت.  به اعتقاد من 
استقلال نباید در بازی های خانگی امتیاز از دست بدهد تا بتواند در صدر جدول 
حضور داشته باشد. بازی مقابل استقلال خوزستان بازی خیلی سختی بود. تیم 
حریف برای دفاع کردن آمده بود اما خدا را شکر استقلال سه امتیاز این مسابقه 

را کسب کرد.
دفاع از بردهای اقتصادی استقلال

او درباره بردهای اقتصادی استقلال در هفته های نخست لیگ برتر ادامه داد: 
برای همه تیم ها مهم کسب 3 امتیاز است. چه یک گل بزنیم و چه چند گل بزنیم، 
در نهایت 3 امتیاز می گیریم. در پایان فصل به امتیاز عنوان  می دهند نه به تعداد 

گل در هر بازی.
بازیکن سابق استقلال درباره عملکرد حسینی در این 4 بازی بیان کرد: عملکرد 
حسینی بی نظیر بوده و توانسته یکی از بهترین سال های فوتبالی اش را سپری 
کند. آمادگی این دروازه بان می تواند به استقلال در کسب یک مقام خوب در پایان 
فصل کمک کند. امیدوارم حسینی بتواند همین روند خوبش را تا جام ملت های 

آسیا حفظ کند.
»نظرتان در خصوص اشتباهات داوری چیست؟« بازیکن سابق استقلال در این 
باره افزود: اشتباه داوری در فوتبال وجود دارد اما در فوتبال ایران بیش از اندازه 
است و انگیزه تیم ها را از بین می برد. امیدوارم کمیته داوران برای حل این مشکل 
راهی پیدا کند تا تیم ها بیشتر از این ضرر نکنند. فکر می کنم باید هرچه زودتر 

VAR را بیاورند تا اشتباهات داوری کاهش بیابد.
استقلال شانس قهرمانی دارد؟

حمودی در پاسخ به این سوال که آیا استقلال با نفرات فعلی شانسی برای 
بازیکنان  به سال گذشته  یا خیر، تصریح کرد:استقلال نسبت  قهرمانی دارد 
تاثیرگذار زیادی از دست داده است و با توجه به این که استقلال سال قبل هم باید 

تقویت می شد، متاسفانه این اتفاق صورت نگرفت.
جای استقلال در آسیا خالی است

او درباره غیبت این تیم در لیگ قهرمانان آسیا، عنوان کرد: چند سال است که 
استقلال در آسیا نیست و جای این تیم واقعاً خالی است. استقلال بدون باخت 
قهرمان لیگ شد اما متاسفانه نتوانست پاداش قهرمانی اش را با حضور در آسیا 

بگیرد.
بازیکن سابق استقلال در پایان درباره اینکه آیا تعطیلات لیگ به سود آبی ها 
خواهد بود یا خیر گفت: باید منتظر باشیم و ببینیم چند بازیکن از استقلال به 
تیم ملی بزرگسالان و تیم امید دعوت می شود. اگر بازیکنان زیادی از استقلال 
دعوت شوند این اتفاق به تیم ضربه خواهد زد. استقلال نمی داند بعد از تعطیلات 
چه زمانی داربی برگزار می شود. مشخص نیست تعطیلات تا کی ادامه دارد. این 

بی برنامگی به تیم ها صدمه می زند.

معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم: 

قم در رده یازدهم المپیاد استعدادهای برتر 
کشور قرار دارد 

معاون ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: این استان هم اکنون در 
رده یازدهم چهارمین المپیاد استعدادهای برتر کشور قرار دارد.

محمد علیمردانی اظهار داشت: مسابقات المپیاد استعدادهای برتر در رده های 
پایه در دو بخش پسران و دختران تابستان هر سال برگزار می شود و استان قم در 

مجموع دختران و پسران تاکنون 11 مدال کسب کرده است.
وی گفت: تیم های پسران قم تاکنون پنج طلا، دو نقره و دو برنز از مسابقات 

المپیاد استعدادهای برتر کسب کرده اند.
وی افزود: تیم های دختران استان نیز تاکنون یک نقره و یک برنز از مسابقات 

المپیاد استعدادهای برتر بدست آوردند.
علمیردانی بیان کرد: بازی های المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور اکنون 
به نیمه راه رسیده است و تا امروز 547 مدال قهرمانی بین ورزشکاران 31 استان 

توزیع شده است.
وی بیان کرد: تاکنون از 51 رشته ورزشی در چهارمین دوره المپیاد 26 رشته 
و  قهرمانان   ) دختران  ورزشی  رشته   11  ، پسران  ورزشی  رشته   15 ورزشی) 

مستعدین خود را شناختند.

رقابت سردار با غول بلژیکی شروع شد؛ 

لوکاکو رسما به رم پیوست
ستاره بلژیکی تیم فوتبال چلسی با قراردادی قرضی به تیم آ اس رم پیوست.

روملو لوکاکو با قراردادی قرضی به تیم فوتبال آ اس رم پیوست و رسما شاگرد 
خوزه مورینیو شد.

او پس از پیوستن به جالوروسی گفت: استقبالی که این باشگاه و این هواداران 
از من به عمل آوردند، مرا تحت تأثیر قرار داد و نشان دهنده یک محرک بیشتر برای 
دادن همه چیز برای تیم جدیدم است. من از فضای ورزشگاه المپیکو به عنوان 
حریف نفس کشیدم، گرمای بازیکنان رم را احساس کردم و امروز خوشحالم که 

بخشی از آن هستم. بیشتر از برای بازی برای رم نمی توانم صبر کنم.
این ستاره بلژیکی در طول دوران فوتبال خود 280 گل در 589 بازی و همچنین 

93 پاس گل را به خود اختصاص داده است.
لوکاکو در رم پیراهن شماره 90 را بر تن خواهد کرد.

فوتبال  ملی  تیم  مهاجم  آزمون  خرید سردار  از  رم  آاس  باشگاه  این  از  پیش 
کشورمان خبر داده بود.

 
نقل و انتقالات لیگ برتر؛

مهاجم آرژانتینی به استقلال پیوست
باشگاه استقلال در آخرین لحظات نقل و انتقالات لیگ برتر خبر از جذب مهاجم 

خارجی مدنظر جواد نکونام داد.
به گزارش  سایت باشگاه استقلال، گوستاوو بلانکو مهاجم آرژانتینی که از سوی 

جواد نکونام به باشگاه استقلال معرفی شده بود، به استقلال پیوست.
قرارداد این مهاجم آرژانتینی با استقلال به مدت دو فصل خواهد بود.

بلانکو سابقه بازی در ایبار، رئال اویدو، آنتالیا اسپور، مالاگا و … را در کارنامه خود 
دارد.

بلانکو در حالی با استقلال قرارداد بست قبل از پایان مهلت نقل و انتقالات 
تابستانی قراردادش را منعقد کرد.

کوروش باقری :

الهام حسینی هنوز به آمادگی کامل 
نرسیده است

مدیر فنی تیم ملی وزنه  برداری بانوان گفت: شرایط وزنه برداران برای حضور در 
مسابقات جهانی خوب است و تنها الهام حسینی هنوز به آمادگی 100 درصدی 

نرسیده است.
کوروش باقری در مورد آخرین وضعیت الهام حسینی عنوان کرد: مطمئنم 
حسینی در روز مسابقه به آمادگی کامل خواهد رسید. روند او رو به رشد است 
و هفته به هفته بهتر می شود. البته مسابقات جهانی سطح بسیار بالایی دارد، 
بنابراین ما باید طبق داشته هایمان از وزنه بردار انتظار داشته باشیم. وزنه برداری 
بانوان نیاز به زمان دارد، وگرنه وزنه برداران دختر هم مانند وزنه برداران پسر به دنبال 

قرار گرفتن در بهترین جایگاه دنیا هستند.

چهارشنبه شب گذشته فصل نقل و انتقالات تابستانی در 
لیگ برتر ایران به پایان رسید و از امروز تیم ها تنها می توانند 
بازیکنان آزاد را جذب کند. پرسپولیس یکی از تیم هایی بود 
که از ابتدای نقل و انتقالات به دنبال جذب یک مهاجم 
خارجی بود و نام گزینه های مختلفی هم برای حضور در 
این تیم شنیده می شد. با این حال سرخپوشان پایتخت 
هنوز مهاجم جدیدی به خدمت نگرفته اند و خط حمله این 
تیم شرایط جالبی ندارد. اتفاقی که در آستانه آغاز فصل 
جدید لیگ قهرمانان آسیا نگرانی هواداران را نیز به دنبال 

داشته است.
از مهاجمان سابق منچسترسیتی و آرسنال خبری نبود!

در چند ماه اخیر مهاجمان خارجی زیادی به پرسپولیس 
لینک شدند و صحبت از حضورشان در این تیم به گوش 
می رسید ولی در نهایت هیچکدام راهی تهران نشدند. 
استفان یووتیچ، مهاجم سابق منچسترسیتی، فیورنتینا، 
سویا، اینتر و هرتابرلین یکی از نفرات بود که بارها اخبار 
توافقش منتشر شد ولی در نهایت قراردادی با پرسپولیس 
امضا نکرد. البته یووتیچ هنوز هم بازیکن آزاد است و مشکل 

قانونی برای انتقال او وجود ندارد.
از  دیگر  یکی  هم  آرسنال  سابق  مهاجم  آفوب،  بنیک 
شد  پیشنهاد  گل محمدی  یحیی  به  که  بود  مهاجمانی 
ولی مورد توجه او قرار نگرفت. سرمربی پرسپولیس پس 
از ناکامی خریدهای خارجی قبلی مثل آنتونی استوکس، 
کریستین اوساگونا، شرزود تمیروف، شیخ دیاباته و لئاندرو 
پریرا با وسواس بالایی در خصوص گزینه های خود تصمیم 
می گیرد و همین موضوع باعث شده به سختی مهاجمان 
را تایید کند. بنیک آفوب هم پس از عدم تایید توسط یحیی 
راهی الظفره امارات شد تا در لیگ دسته دوم این کشور 

کارش را ادامه دهد.
سوکول سیکلیشی، مهاجم فصل گذشته الخلیج که 
سابقه حضور در باشاک شهیر را دارد هم یکی دیگر از نفرات 

مطرح شده بوده که حضورش به جایی نرسید.
رضایتنامه سنگین برای مهاجم بوردو

گزینه  جدی ترین  بوردو  سنگالی  مهاجم  باجی،  آلیو 
پرسپولیس در این مدت بود که مورد تایید گل محمدی هم 
قرار گرفت ولی مبلغ درخواستی باشگاه فرانسوی مانع از 
حضورش در جمع قرمزها شد. باجی در همین تابستان از 
آمیان با 3 میلیون یورو راهی بوردو شده بود و قهرمان سابق 
فرانسه با مبلغی کمتر از این عدد حاضر به فروش مهاجم 

سنگالی نمی شد.

کاملا هم مشخص بود که پرسپولیس از عهده پرداخت 
 3 پرداخت  و  آمد  برنخواهد  باجی  رضایتنامه  هزینه 
میلیون یورو برای او در توان این باشگاه نبود. موضوعی 
که البته ناراحتی گل محمدی را به دنبال داشت و او در 
مصاحبه های اخیر خود از اختلاف بودجه تیم های ایرانی و 

با باشگاه های عربی انتقاد کرده است.
معمای بزرگ جدایی مهدی عبدی!

جدایی مهدی عبدی و انتقال او به تراکتور در شرایطی 
که پرسپولیس در نقل و انتقالات موفق به جذب مهاجم 

انتقادات  که  بود  عجیبی  اتفاق  هم  بود  نشده  خارجی 
زیادی را به دنبال داشت. عبدی در اولین بازی خود برای 
تراکتور هم موفق به گلزنی شد و شاید پرسپولیسی ها در 
ادامه حسرت غیبت او را بخورند. البته مهاجم جوان قرمزها 
با نظر مستقیم گل محمدی پرسپولیس را ترک کرده و به 
نظر می رسد سرمربی این تیم نظر مثبتی روی او نداشته 

است.
در حال حاضر با توجه به اینکه شهاب زاهدی تنها مهاجم 
حاضر در فهرست پرسپولیس است حتی صحبت هایی در 
خصوص حضور یاسین سلمانی در خط حمله به گوش 
می رسد و شاید گل محمدی مجبور به امتحان کردن این 
ایده شود. او دیشب هم مقابل فولاد از محمد عمری در 
زمان  در  هم  قبلا  که  اتفاقی  کرد.  استفاده  حمله  خط 

جدایی یورگن لوکادیا رخ داد و نتیجه بخش هم بود.
عیسی در اندیشه بازگشت

در این بین و در روزهایی که خط حمله پرسپولیس از 
بازگشت  خصوص  در  شایعاتی  شده،  خالی تر  همیشه 
می رسد.  گوش  به  هم  قرمزها  جمع  به  آل کثیر  عیسی 
عیسی در نقل و انتقالات تابستانی تصمیم گرفت راهی 
سپاهان شود ولی با گذشت چهار هفته از شروع فصل 
تیم ثبت  این  به دلیل پر شدن سقف بودجه  قراردادش 

نشده و در بلاتکلیفی به سر می برد.
اگر مشکل عیسی و سپاهان حل نشود، او باید قراردادش 
را فسخ کند و راهی تیم دیگری شود. آل کثیر تمایل دارد 
دوباره راهی پرسپولیس شود و در صورت موافقت یحیی 
این اتفاق رخ خواهد داد ولی در غیر این صورت گزینه 

تراکتور هم روی میز خواهد بود.
پرسپولیس هنوز برای جذب بازیکن آزاد فرصت دارد ولی 
در شرایط فعلی بازیکنان کمی هنوز بدون تیم هستند و 
باید دید تا قبل از شروع لیگ قهرمانان آسیا این تیم موفق 

به خرید مهاجم خواهد شد یا خیر.

معمای ناکامی پرسپولیس در خرید مهاجم خارجی:

اسلحه خالی یحیی برای جنگ با رونالدو و مانه

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بهتر بود دربی 
قبل از تعطیلات لیگ برگزار می شد چرا که با انگیزه ای 
که بازیکنان برای خودنمایی در دربی داشتند، قطعا بازی 

جذابی را شاهد بودیم.
مرتضی فنونی زاده  در مورد برتری 2 بر صفر پرسپولیس 
برابر فولاد خوزستان در هفته چهارم لیگ برتر اظهار داشت: 
بازی خوبی بود. فولاد همیشه تیم ریشه دار و قابل احترامی 
برای ما بوده. حالا درست است که چند بازی نتیجه نگرفته 

اما آنها همیشه فوتبال قابل احترامی به نمایش می گذارند.
وی افزود: پرسپولیس هم مقابل این تیم عملکرد خوبی 
داشت. در نیمه نخست بازی متعادل بود اما در نیمه دوم 
با  و  کند  کنترل  را  توانست شرایط  خوبی  به  پرسپولیس 
استراتژی مناسب گل اول را بزند. بعد هم با تعویض های 
گل محمدی جلوی ضد حملات میزبان را بگیرد و سپس به 
گل دوم برسد تا خیالمان بابت این برد حساس راحت شود.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس تاکید کرد: خیلی مهم 
بود که با برد به تعطیلات برویم چرا که تیم با روحیه خوبی به 
استقبال دربی و لیگ قهرمانان آسیا خواهد رفت. البته از 
دید من برای تیم ملی هم بهتر بود که دربی قبل از تعطیلات 
و در کوران مسابقات انجام شود چرا که بازیکنان دو تیم در 
آمادگی کامل باشند و در این شرایط آنها برای دعوت به تیم 
ملی در دربی تلاش مضاعف می کردند و به همین خاطر 

بازی جذاب تری را هم شاهد می بودیم.
اینکه تیم مهاجم ندارد باشگاه و مربی باید پاسخگو 

باشند 
فنونی زاده اضافه کرد: بازیکن در دربی اندازه 10 مسابقه 
خاطر  همین  به  بدهد.  نشان  را  خودش  تا  دارد  انگیزه 

می گویم دست امیر قلعه نویی هم برای انتخاب بازیکن تیم 
ملی در آن بازی بازتر بود. همه بازیکنان بالا و پایین دارند اما 
در دربی همه نفرات تلاش می کنند در بهترین سطح خود 

قرار داشته باشند و بهترین عملکرد را به نمایش بگذارند.
وی در مورد اینکه امید تیم گل محمدی برای گلزنی به 
مدافعان است، گفت: در فوتبال دنیا استفاده از ضربات 
سر و توپ های هوایی برای به گل رسیدن مرسوم است 
و مدافعان به دلیل قدرت سرزنی و پرش عملکرد بهتری 
هم  دنیا  روز  فوتبال  در  دارند.  بازیکنان  سایر  به  نسبت 

توجه کنید سرجیو راموس همیشه جزو بهترین گلزنان 
رئال و تیم ملی اسپانیا بوده اما اینکه گلزنی مدافعان به 
عادت تبدیل شود که آنها جور مهاجمان را بکشند، صورت 

خوشی ندارد.
این پیشکسوت ادامه داد: پرسپولیس همیشه بهترین 
گلزنان را داشته است. از فرشاد پیوس و ناصرمحمدخانی 
گرفته تا مهدی طارمی. هواداران دوست دارند که مهاجم 
تیمشان گل بزند و این وظیفه مهاجمان است. اینکه تیم 
مهاجم ندارد را هم باشگاه و مربی باید پاسخگو باشند اما با 

این تاکتیک نمی شود برای موفقیت و تکرار قهرمانی تلاش 
کرد.

پرسپولیس واقعی را در آسیا ببینید
 وی گفت: 20 روز دیگر باید در لیگ قهرمانان مقابل 
تیم هایی بازی کنیم که بهترین بازیکنان دنیا را دارند. در 
چنین شرایطی به مهاجمی نیاز داریم که از موقعیت 10 
درصد گل بسازد چرا که تیم های آسیایی فرصتی برای 
خودنمایی نمی دهند. آنجا اگر بخواهیم صبر کنیم مدافع 
جلو بیاید، با یک ضد حمله کار تمام می شود. به همین 

خاطر این کار دیگر در لیگ قهرمانان جواب نمی دهد.
پیشکسوت پرسپولیس در رابطه با آمار خوب پرسپولیس 
در خط دفاعی و تنها یک گل خورده در چهار مسابقه که آن 
هم گل به خودی بود، گفت: بهترین مدافعان ایران را داریم 
اما عیار اصلی آنها در آسیا مشخص می شود. به عبارتی 
دیگر پرسپولیس واقعی را در آسیا ببینید. آن نفرات جلوی 
تیم های بزرگتر نشان دادند بهتر بازی می کنند و منتظر 

هستیم تا سرخپوشان آمار خوب خود را حفظ کند.
فنونی زاده در مورد اینکه ممکن است ورزشگاه آزادی تا 
لیگ قهرمانان حاضر نشود، گفت: از زمانی که من برای 
اولین بار در ورزشگاه آزادی بازی کردم،  می گفتند ورزشگاه 
نیاز به بازسازی دارد. اگر در زمان خودش این کار انجام می 
شد چنین اتفاقاتی رخ نمی داد. الان پرسپولیس مگر چند 
بار جلوی تیمی بازی خواهد کرد که انقدر پرستاره باشد؟ 
بازی  رونالدو  کریستیانو  مقابل  پرسپولیس  بار  چند  مگر 
خواهد کرد که حالا به خاطر شرایط میزبانی نتواند از حضور 
هوادارانش بهره ببرد؟ در این زمینه مسوولان مربوطه مقصر 

هستند.

مرتضی فنونی زاده  :مرتضی فنونی زاده  :

بهتر بود دربی قبل از تعطیلات لیگ برگزار می شد 

سایت فدراسیون جهانی بسکتبال در گزارشی به حامد حدادی و عملکردش و 
شرایط او پیش از جام جهانی پرداخته است؛ در بخشی از این گزارش تاکید شده 

جام 2023 آخرین حضور حدادی در این رویداد است.
»حامد حدادی نامی است که در بین طرفداران بسکتبال در سراسر جهان 
انداز شده است«، گزارش فدراسیون جهانی بسکتبال )فیبا( در مورد  طنین 
حامد حدادی با این جمله آغاز شده و با تاکید بر اینکه این نماد ایرانی دوران 

حرفه ای پرافتخاری داشته است، ادامه پیدا کرده است.
افتخارات ملی حامد حدادی

آمده  این بخش  افتخارات حامد حدادی شده است. در  بر  ادامه مروری  در 
است: این بازیکن 38 ساله مدت هاست که جایگاه خود را در تاریخ بسکتبال 
 NBA ایران تثبیت کرده است، او اولین بازیکن ملی بسکتبال ایران بود که وارد
شد و افتخارات متعددی را با تیم ملی به دست آورده است. حدادی چهار بار 
MVP جام فیبا آسیا را به دست آورد و همچنین در دو المپیک و حالا چهارمین 

جام جهانی بازی کرد، اگرچه این بار دور از یک چیز مشخص بود.
بهبودی در شرایط سخت و پرفشار

با این حال، چیزی که حدادی را واقعاً قابل توجه می کند، تعهد بی دریغ او به 
این ورزش است، حتی در مواجهه با مشکلات، حدادی در ابتدای سال دچار 
مصدومیت شدید آشیل شد و آرزوهای او در جام جهانی را به تردید انداخت، اما 

به هیچ وجه نمی توانست همه چیز را برای حضور در تیمش به کار نگیرد.
فیبا در این زمینه با خود حامد حدادی هم گفتگویی داشته است. این گارد 
راس بسکتبال ایران در این رابطه گفته است: بهبودی بسیار سخت بود. من 
هشت ماه پیش یک مصدومیت بزرگ از ناحیه آشیل داشتم که نمی توانست به 
سرعت بهبود یابد اما پزشکم، خانواده ام و همسرم هر روز مرا تحت فشار قرار 

دادند و واقعا سخت کار کردم تا به زمین بازگردم.
حدادی تاکید کرده است: من بسیار مفتخرم که در چهارمین جام جهانی اینجا 

هستم تا به هم تیمی هایم و تیمم کمک کنم.

حضور تاثیرگذار در زمین مسابقه
حضور حدادی در زمین گواه استقامت و اراده او بوده است. او ممکن است 
میانگین  رساند.  می  هدف  به  را  چیز  همه  همچنان  اما  نباشد،  درصد   100
9.5 امتیاز و 6.0 ریباند در هر بازی و همچنین صعود به جمع پنج نفر برتر در 

بلوک های تاریخ جام جهانی در کارنامه این بازیکن است.
حدادی: هم تیمی هایم خوب هستند اما تجربه ندارند

در ادامه این گزارش با یادآوری اینکه تیم ملی بسکتبال ایران با متحمل شدن 
شکست برابر برزیل و ساحل عاج عملا از جام جهانی کنار رفته است، تاکید شده 

که حتی در این شرایط هم حدادی به فکر آینده است.
در این بخش با تاکید بر اینکه »رهبر کهنه کار تیم ملی بسکتبال ایران هر 
کاری که می تواند برای کمک به نسل بعدی انجام می دهد« به صحبت های 
حدادی اشاره شده که گفته است: ما به دنبال آینده هستیم. برای بازیکنان 
جوان خوب است که مقابل تیم های بزرگ بازی کنند. من سعی کردم اینجا 
باشم تا کمک کنم بهتر بازی کنند. هم تیمی هایم بازیکنان خوبی هستند اما 

تجربه ای ندارند.
بازیکنی که هم تیم هایش از هر ثانیه حضورش لذت می برند

البته حدادی چیزی فراتر از یک بسکتبالیست است. او با رهبری و فداکاری 
خود که الهام بخش بازیکنان جوان پرشماری در کشورش است، نماد و الگوی 
تیم ملی بسکتبال ایران به حساب می آید. بنابراین جای تعجب نیست که هم 

تیمی هایش از هر ثانیه حضور او لذت می برند.
ارسلان کاظمی می گوید بعد از بازنشستگی حدادی، همه دل شان برای او 

تنگ می شود
ارسلان کاظمی: بسکتبال ایران بهتر از حدادی نداشته است

فیبا برای تکمیل گزارش خود در مورد بازیکن شاخص تیم ملی بسکتبال ایران 
گفتگویی هم با یکی از هم تیمی های قدیمی اش یعنی ارسلان کاظمی داشته 

است.

کاظمی گفته است: حامد اسطوره ماست، او بهترین بسکتبالیستی است که 
ایران تا به حال داشته است. فکر می کنم اگر یائو مینگ را کنار بگذاریم، او بهترین 
بسکتبالیست برای من در آسیاست. حامد واقعا تمام تلاشش را کرد که فقط در 

کنار تیم باشد و از هر طریق ممکن به ما کمک کند.
زمان  وقتی  که  مطمئنم  است:  کرده  تاکید  ایران  بسکتبال  پوش  ملی  این 
بازنشستگی او از تیم ملی فرا می رسد، همه دلشان برای او تنگ خواهد شد. آنها 
می دانند که او چه حضور بزرگی در زمین و خارج از زمین برای ما داشته است. 

این به نوعی غم انگیز است. من کاش وقت بیشتری با او داشتم.
جام 2023؛ آخرین جام، آخرین رقص

بر  گواهی  ایرانی،  های  بسکتبالیست  بعدی  نسل  توسعه  به  حدادی  تعهد 
شخصیت و عشق او به این ورزش است. این فداکاری و انعطاف پذیری اوست 
که او را واقعا متمایز می کند. حدادی علیرغم بهبودی از یک مصدومیت بزرگ، 

اینجاست و همچنان همه چیز را در زمین کنار گذاشته است.
فیبا اینگونه گزارش خود در مورد حامد حدادی را هدایت کرده که »او می داند 

که این آخرین جام جهانی اوست و از هر لحظه لذت می برد«
بخش پایانی این گزارش به نقل قول حامد حدادی اختصاص پیدا کرده است. 
او گفته است: این آخرین جام جهانی من است، بنابراین می خواستم برای بازی 

اینجا باشم. هم تیمی هایم می گویند این آخرین رقص است.

در گفت وگو با رییس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفتی مطرح شد:

ستاره ای که در بسکتبال درخشید

کاپیتان تیم ملی سوارکاری درباره رقابت ایران در بازی های آسیایی گفت: ما با 
اسب های خودمان نمی توانیم در رقابت ها حضور پیدا کنیم و اسب های فعلی هم باید 

از مسیر سختی برای کسب آمادگی جسمانی لازم عبور کنند.
مسعود مکاری نژاد در گفت وگویی، درخصوص حضور تیم ملی پرش با اسب در 
بازی هیا آسیایی اظهار داشت: در رشته ما از یک طرف بحث آمادگی جسمانی 
سوارکار مهم است که از همه بچه های اعزامی در سطح خیلی خوبی قرار دارند. از 
طرف دیگر آمادگی اسب ها مهم است که نکته اصلی مسابقه است. ما به خاطر شرایط 
قرنطینه نمی توانیم با اسب های خودمان که در ایران هستند، در بازی های آسیایی 

حضور پیدا کنیم و از این نظر مجبوریم اسب هایی که در خارج از ایران هستند را به 
مسابقات ببریم. اسب هایی در دوبی داشتیم که نتوانستیم برای مسابقات اعزام کنیم 

به همین منظور اسب هایی که در هلند داریم را برای این مسابقات در نظر گرفتیم.
وی ادامه داد: سوارهای حرفه ای باید بتوانند زود با اسب جدید هماهنگ بشوند 
اما مشکل اصلی ما آمادگی خود اسب ها است. اسب های ما در هلند، آمادگی خوبی 
نداشتند و در این مدت بسیار برای آمادگی جسمانی آن ها تلاش کردیم که کار سختی 
بود. اسب ها خیلی آماده تر از قبل شدند اما به اندازه مسابقات پیش رو آمادگی ندارند. 
یک مسابقه پرش CSI در نظر گرفتیم که در کنار اردوی هلند، سوارکاران و اسب ها 

بتوانند آمادگی بیشتری را کسب کنند.
کاپیتان تیم ملی سوارکاری ایران مشکل قرنطینه اسب ها و دردسر اعزام آن ها را 
اینطور توضیح داد: کشور چین به دلایلی مثل شیوع بیماری، برای واردات اسب ها 
پروتکل خاصی را اعلام کرده است. البته نه فقط چین بلکه برای حضور در تمام 
مسابقات بین المللی چنین پروتکل هایی وجود دارد که طبق آن اجازه ورود اسب 
از کشوری داده نمی شود. به همنی منظور ما برای بردن اسب های خودمان مشکل 
داریم. ما تنها از کشورهای اروپایی و یا امارات می توانیم اسب ها را اعزام کنیم که یک 

هفته هم در باشگاه کشور میزبان قرنطینه می شوند تا مشکلی پیش نیاید.

کاپیتان تیم ملی سوارکاری:
 در بازی های آسیایی به نبردی نابرابر می رویم
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حشمت الله فلاحت پیشه :

رئیس جمهور به موضوع اخراج اساتید ورود کند
 یک استاد دانشگاه علامه طباطبایی با بیان اینکه اقداماتی همچون بیکار کردن 
اساتید به معنای کشتن روح پیشرفت و حتی از بین بردن امنیت زندگی این افراد است، 
گفت: بعد از ناآرامی های سال گذشته، عفو گسترده ای صورت گرفت. باید این عفو را 
گسترش داد. استثناء گذاشتن بر عفو عمومی، خلاف هدف سیاستگذاری مبتنی بر 

عفو جامعه است. این اشتباهی است که باید جدی گرفته شود.
حشمت الله فلاحت پیشه در گفتگو با جماران با اشاره به انتشار اخبار منتشر شده 
درخصوص اخراج برخی اساتید از تعدادی از دانشگاه ها، تصریح کرد: در حالی در 
آستانه سال جدید تحصیلی قرارگرفته ایم که خبرهایی درباره اخراج برخی از اساتید 
منتشر می شود. با اینکه هنوز آمار و اطلاعات دقیقی در این باره در دست نیست؛ اما 
این خبرها به حدی گسترش پیدا کرده که متاسفانه به یکی از مهم ترین مسائل آغاز 

سال تحصیلی جدید در مهرماه تبدیل شده است.
قبل از آغاز سال تحصیلی جدید، آرامش در فضای دانشگاه ایجاد شود

وی ادامه داد: آقای رئیسی اعلام کرده است که خود، به این مسئله ورود خواهند 
کرد؛ بنابراین درخواست من از آقای رئیس جمهور این است که اگر چنین تصمیمی 
دارند، این ورود به گونه ای باشد که نتیجه مثبت ورود عالی ترین مقام اجرایی کشور 
به این مساله، پیش از آغاز به کار دانشگاه ها مشخص شود و قبل از آغاز مهرماه نوعی 
آرامش را در فضای دانشگاه و کلاس های درس ایجاد کند؛ قطعاً این به سود کشور 

است.
این استاد دانشگاه علامه طباطبایی، در عین حال تاکید کرد: امیدوارم آقای رئیس 
جمهور بدون پیش زمینه های ذهنی منفی نسبت به این مسأله ورود کند و با این دید به 
این مسأله بنگرد که دانشگاه ها قطعاً محل نقد و بررسی است. اگر انتقاد را از دانشگاه 
بگیرند، روح مرده ای بر فضای علم، تحصیل و پژوهش در کشور ما حاکم می شود. 

بنابراین، امیدوارم ایشان با ذهنیتی مثبت این مسئله را بررسی کند.
فلاحت پیشه یادآورشد: در طول ناآرامی های سال گذشته، شخصا شاهد پایمردی 
شماری از اساتیدی بودم که سعی می کردند ناآرامی ها را تبدیل به فضای نقد کنند. 
تلاش آنها این بود که به جای اختلاف و چالش، فضای انتقاد ایجاد شود. آنها با جمع 
کردن دانشجوهای معترض، فضا را به سمت بیان نقدها می بردند، تا مانع تنش بیشتر 
شوند. جالب این است که شماری از این اساتید در گذشته با برخوردهای افراطی هم 
مواجه شده بودند و تجربیات منفی برخوردهای افراطی اعم از تعلیق درباره وظایف 
آموزشی را هم تجربه کرده بودند، با این حال حقیقتا شاهد پایمردی آنها بودم. هرچند 
آنها، خودشان انتقادهای جدی داشتند، اما تلاششان این بود که فضای شورش و 

چالش تبدیل به فضای نقد شود.
بیکار کردن اساتید به معنای کشتن روح پیشرفت است

وی خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی، باید قدر چنین اساتیدی را بداند و به جای 

برخورد قهری با این اساتید، فضا را فراهم کند تا فضا و امکان گفت و گوی جدی و 
حتی انتقادی در جامع شکل گیرد. بی شک رشد و پیشرفت جامع، حاصل نقد مداوم 
انسانهای منتقد است؛ آنها که نارضایتی خود را از طریق انتقاد سازنده بیان می کنند و 

دانشگاه ها هم محل شکل گیری چنین گفت و گوهایی است.
 رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم، با بیان اینکه اقداماتی 
همچون بیکار کردن اساتید به معنای کشتن روح پیشرفت و حتی از بین بردن امنیت 
عمر  که  هستند  کسانی  دانشگاه،  اساتید  اظهارداشت:  است،  افراد  این  زندگی 
خود را صرف مطالعه، تحقیق و پژوهش کرده اند و از همین محل هم زندگی خود را 

می گذرانند. وقتی به یکباره برخورد قهری با آنها صورت می گیرد، از خود این افراد که 
بیشترین آسیب را می بینند تا خانواده های آنها دچار مشکل می شوند. بنابراین، باید 

در این برخوردها، روح انسان دوستی هم دیده شود.
برخی از آنها که خواهان برخورد با اساتید هستند، تجربه زیسته ای از 

دانشگاه ندارند
این استاد دانشگاه علامه طباطبایی، تاکید کرد: از همه مهم تر، آنچه که جای 
نقد دارد این است که متاسفانه برخی افرادی که اکنون خواهان برخورد قهری با 
اساتید و دانشجویان دانشگاه ها هستند، کسانی هستند که اصلًا سابقه و تجربه 

آکادمیک ندارند. برخی از آنها، نه به عنوان استاد و نه به عنوان دانشجو، هیچ 
سابقه کار دانشگاهی و تجربه زیسته از دانشگاه ندارند، بنابراین، آنها نمی توانند 
خارج از دانشگاه برای این محیط های علمی حکم صادر کنند. شاید اساتیدی 
بیکار شوند، اما زیان بارتر این است که باعث نوعی یاس میان دانشجویان کشور 

می شود.
استثناء گذاشتن بر عفو عمومی، خلاف هدف سیاستگذاری مبتنی بر عفو 

جامعه است
فلاحت پیشه با تاکید بر اینکه باید نتیجه مثبت ورود رئیس جمهور به این مسأله را 
قبل از آغاز به کار رسمی دانشگاه ها شاهد باشیم، افزود: بعد از ناآرامی های سال 
گذشته، عفو گسترده ای صورت گرفت. باید این عفو را گسترش داد. استثنا گذاشتن 
بر عفو عمومی، خلاف هدف سیاستگذاری مبتنی بر عفو جامعه است. این اشتباهی 

است که باید جدی گرفته شود.
به گفته این استاد دانشگاه، برخی از افرادی که خارج از دانشگاه ها، با دفاع از بیکار 
کردن اساتید، به تهدید قهری توصیه و تهدید می کنند، اتهامات سنگینی علیه این 
اساتید عنوان می کنند. روشن نیست چنین اتهاماتی بر چه اساسی و با چه پشتوانه 
های مستندی صورت می گیرد، اما اگر شخصی در این حد جرم مرتکب شده، چرا 
فاقد پرونده قضایی است؟! وقتی پرونده قضایی علیه این افراد شکل نگرفته، به معنای 
این است که این اشخاص جرمی مرتکب نشده اند. بنابراین، نمی توان قهری ترین 

برخورد را با بیکار کردن و اخراج کردن، در حق آنها انجام داد.
فلاحت پیشه یادآورشد: در برخی فضاهای رسانه ای و تریبونهای کشور، که هیچ 
ربطی به دانشگاه ها ندارند، اتهامات سنگینی تحت عنوان »براندازی« و »تحریک به 
شورش« به برخی از اساتید وارد می شود. درباره هیچ شخص خاصی صحبت نمی 
کنم، اما باید درنظر داشت اگر این جرایم صورت گرفته، چرا کیفرخواست آن در زمان 
خاص خود صادر نشده است؟! وقتی کیفرخواستی صادر نشده، جرمی صورت 
نگرفته است. در این شرایط، به کاربردن عناوین مجرمانه برای بخشی از از اساتیدی 
که در زمان خود از این اتهامات مبرا بوده اند، برخوردی سخت گیرانه و غریب با فضای 

دانشگاه ها است.
رئیس جمهور دانشگاه را قلمرو علمی ببیند که در آن نقد عامل پیشرفت 

است
وی افزود: این انتظار از جناب آقای رئیس جمهور وجود دارد که دانشگاه را به عنوان 
قلمرو علمی ببیند که در آن نقد به عنوان عامل پیشرفت درنظر گرفته می شود و در این 
صورت، سعی کنند با پایمردی به این مسائل پایان دهند تا دانشگاه در شروع پاییز، 
نوعی بهار علمی را داشته باشد و نه خزان دانشگاهی. امیدوارم با تقویت این درک در 

میان مسئولان کشور، به این مسائل و مشکلات پایان داده شود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006435 شماره  1-رأی 
1402114430002000465 مربوط به تقاضای آقای محمود یوسفی بزچلوئی 
فرزند فداعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 69/45 مترمربع پلاک شماره 118 فرعی از 1940 اصلی واقع درقم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از سلمه خاتون حقگو و وراث 

عباس مرادی صفحه 233 دفتر 358 )م الف17897(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006390 شماره  رأی   -2
1401114430002002178 مربوط به تقاضای آقای مرتضی اختیاری فرزند 
الهویردی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 79/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1974 اصلی واقع 
درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از مهدی شاکری )م الف17902(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006391 شماره  رأی   -3

1401114430002002179 مربوط به تقاضای آقای سعید اختیاری فرزند 
اللهویردی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 79/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1974 اصلی 
واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از مهدی شاکری )م الف17903(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006458 شماره  4-رأی 
فرزند  صفا  یونس  آقای  تقاضای  به  مربوط   1398114430002002203
بنا شده به  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  محمدرضا درقسمتی 
و 2298/35/67  از 2298/35  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع  مساحت 453 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 
قطعی ثبت دفتر الکترونیکی 8421- 1398 از پلاک 67 فرعی و مبایعه نامه و 
خریداری مع الواسطه از عذری هندیانی فرزند رضا هندیانی صفحه 100 دفتر 7 

از پلاک 35 فرعی)م الف17904(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006665 شماره  رأی   -5
1402114430002000615 مربوط به تقاضای آقای سید فاضل احمدی 
فرزند سید مصطفی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 120/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از 

1787 و 1788 اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 1788 اصلی تبدیل 
شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از اصغر رئیس عبداللهی ورثه مرحوم رضا قلی رئیس عبداللهی)م 

الف17905(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006666 شماره  رأی   -6
1402114430002000616 مربوط به تقاضای خانم طاهره اکبرزاده فرزند 
مصطفی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 120/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1787 و 1788 
اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 1788 اصلی تبدیل شده واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اصغر رئیس عبداللهی ورثه مرحوم رضا قلی رئیس عبداللهی)م الف17906(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006793 شماره  رأی   -7
1402114430002000321 مربوط به تقاضای خانم پروانه جدیدی فرزند 
عزیز درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
126/50 مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره 1 فرعی از 2263 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از مروتعلی نجف پور و محسن شاطریان)م الف17907(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330002006432 شماره  8-رأی 
1401114430002001273 مربوط به تقاضای آقای ابراهیم عطائی فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
156/70 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از حسن قاسمی)م الف17908(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و راه مردم(

نوبت اول: 1402/05/25
نوبت دوم: 1402/06/11
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

سفیر پیشین ایران در ایتالیا گفت: دولت سیزدهم در شکل گیری چندجانبه گرایی نقش 
مؤثری داشت که این روند با قدرت و سرعت به نفع کشورهای جنوبی و کشورهای آسیایی، 

آفریقایی و آمریکای لاتین پیش می رود.
»ابوالفضل ظهره وند« در گفت وگویی با اشاره به مهمترین دستاوردهای سیاست خارجی 
دولت سیزدهم که در سخنان امروز رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس جمهور و اعضای 
هیأت دولت مورد تجلیل قرار گرفت، اظهارداشت: مهم ترین تفاوت میان سیاست خارجی 
دولت سیزدهم با دولت های یازدهم و دوازدهم، نوع نگاه و جهت گیری کلی دولت در حوزه 

روابط خارجی است.
وی افزود: دولت قبلی، دولت کاملًا بی اعتنا به ملاحظات امنیت ملی، مستقل از روابط 
شرق و غرب و به ویژه غرب بود، در حالی که دولت آیت الله رئیسی موضوع را نخست درون زا 
نگاه می کند و سیاست خارجی آن نیز در امتداد چنین رویکردی در محیط داخلی یعنی 

رعایت استقلال استراتژیکی کشور و محیط پیرامونی است.
سفیر پیشین ایران در افغانستان بیان کرد: اولویت دولت سیزدهم روابط با همسایگان و 
کشورهای اسلامی و ارتباط نزدیک و مؤثر با دولت های آسیایی، آفریقایی و آمریکای لاتین 
است؛ زیرا آنچه در تجربه چند دهه سیاست خارجی دیدیم این بود که کانون اصلی تهدیدات 
علیه کشور، همواره آمریکا و متحدان اروپایی واشنگتن بوده و هستند و کماکان هم همان 

مسیر را می روند.
ظهره وند ادامه داد: موضوع دوم اینکه تجربه شکست خورده دولت های اصلاح طلب نیز 
خود یک آموزه مهم بود که سبب شد دولت سیزدهم با توجه به تجربه دوره شکست خورده 
که  برود  سمتی  به  تنش زدایی  و  اعتمادسازی  و  برجام  مسأله  در  ویژه  به  دولت ها  این 
کارشناسان وزارت خارجه همواره نسبت به آن توصیه داشته و دارند و آن هم گسترش روابط 
با کشورهای همسایه و کشورهایی ست که با ما به نوعی هم راستایی در تهدید و فرصت دارند.

دیگر تعارضی میان میدان و سیاست خارجی وجود ندارد
سفیر پیشین ایران در ایتالیا گفت: نکته بعدی اینکه آنچه عملًا دولت سیزدهم سعی در 
رعایت آن داشته، واقعیت های میدانی است که جهت گیری و نتیجه سیاست خارجی را 

روشن می کند.

ظهره وند توضیح داد: به عبارت دیگر تعارضی که دولت قبل میان میدان و سیاست 
خارجی داشت، دولت سیزدهم ندارد و بزرگ ترین دستاورد همین مواضع روشن آن بود که 
دولت های مطرح آسیایی و بین المللی مثل روسیه، چین، هند و گروه بریکس متقاعد شدند 
که نگاه دولت سیزدهم با رویکرد آنها سازگاری بایسته ای دارد و به همین خاطر می بینیم که 
حاصل این رویکرد، پذیرش تقاضای ایران برای پیوستن به توافقنامه شانگهای بود که یک 

موفقیت بسیار مهم است.

وی در خصوص موضوع پیوستن ایران به بریکس گفت: بسیاری از کشورها خواهان 
عضویت در بریکس هستند و ایران با توجه به ظرفیت هایی که دارد و با تلاش دولت در عرصه 
سیاست خارجی توانست در نخستین روزهای ماه جاری در ژوهانسبورگ آفریقای جنوبی 
به 6 کشوری بپیوندد که گروه اقتصادهای نوظهور را تشکیل می دهند و این هم دستاورد 

دیگری برای ما به شمار می رود.
ظهره وند همچنین به همکاری های میان ایران با روسیه و چین در عرصه های مختلف از 

جمله همکاری ها در موضوعات دفاعی و نظامی و رهاورد این همکاری ها برای ایران اشاره و 
عنوان کرد: آورده این همکاری ها برای ما این بود که روس ها که همواره نگاه بدبینانه ای به 
ارتباط با دولت های قبلی داشتند، با رویکرد مثبت تری به موضوع نگاه کردند و حاصل آن هم 

توفیقاتی بود که آنها در عرصه جنگ در اوکراین داشتند.
سفیر پیشین ایران در افغانستان ادامه داد: مجموعه این نگاه و رویکرد سبب شد که ایران 
در کنار روسیه و چین به شکل گیری معادله و روابط چندجانبه در محیط بین  الملل کمک 

می کند.
وی افزود: دولت سیزدهم در شکل گیری چندجانبه گرایی نقش مؤثری داشت که این روند 
با قدرت و سرعت به نفع کشورهای جنوبی و کشورهای آسیایی، آفریقایی و آمریکای لاتین 
پیش می رود؛ متقابلًا می بینیم که امروز آمریکا و متحدانش در فشار و تنگنا قرار گرفته اند و 
اذعان دارند که صحنه نبرد اوکراین را واگذار کرده اند و در حال واگذاری صحنه های دیگر 

نیز هستند.
ظهره وند عنوان کرد: این امر خود یک دستاورد برای دولت سیزدهم است به این منظور 
که آمریکایی ها از سیاست تحریمی علیه ایران مأیوس شوند که مبادله زندانیان ایرانی با 
جاسوسانی که در ایران در اختیار ما بودند در کنار آزادسازی 7 میلیارد دلار که حالا تبدیل 

به 6 میلیارد دلار شد.
وی بیان داشت: به هرحال این یک دستاورد بود و آنها ناگزیر شدند که سیاست تحریمی 
را حداقل در این بخش متوقف کنند و اجازه دهند که این مسیر دنبال شود و اکنون هم 
کماکان امیدوارند که آیا بتوانند در دیگر حوزه ها هم با دولت سیزدهم به توافق برسند که باید 

در این زمینه بسیار هوشیار بود.
سفیر پیشین ایران در افغانستان از احیای روابط با عربستان پس از 7 سال وقفه به عنوان 
یکی دیگر از دستاوردهای بزرگ دولت سیزدهم در سیاست خارجی یاد کرد و با قدردانی از 
نقش چین در این زمینه، خاطرنشان کرد:  این موارد فرصت هایی ست که برای ما فراهم شده 
و لازم است این فرصت ها را تبدیل به ظرفیت های جدید در حوزه مسائل امنیت ملی کنیم و 
برای تحقق این مهم باید سطح ظرفیت های داخلی مان را ارتقا دهیم و صرفاً در حدی که این 

گشایش ها اتفاق افتاده متوقف نمانیم.

ظهره وند سفیر پیشین ایران در ایتالیا:ظهره وند سفیر پیشین ایران در ایتالیا:

 دولت در شکل گیری چندجانبه گرایی نقش مؤثری داشت

تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی تاکید کردند که مجلس و دولت باید قدر حمایت معنوی 
داشته  ویژه  اهتمام  گذشته  همچون  مردم  مشکلات  حل  در  و  بدانند  را  رهبری  معظم  مقام  ارزشمند 

باشند. 
دیدار  در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت  ،روزچهارشنبه  گزارش  این  براساس 
رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت با تقدیر و تمجید از عملکرد خوب و قوی دولت در برخی بخش ها از 
با  تاکید کردند:  و »سیاست خارجی«،  اقتصادی«  زیربنایی«، »رشد شاخص های کلان  جمله »کارهای 
کارهای  دیدن  مانع  غبار  مانند  معیشتی  مسائل  متأسفانه  دولت،  تحسین برانگیز  اساسی  کارهای  وجود 
عدالت،  و  یابد  کاهش  است  ممکن  هرچه  رقمی،  دو  نامطلوب  تورم  است  لازم  است؛  دولت  اساسی 
کاهش فاصله طبقاتی، ثبات بازار، کاهش تورم ، ثبات نرخ ارز ورشد تولید؛ به عنوان شاخص  های مهم 
در همه تصمیمات و اقدامات دولت از جمله در برنامه هفتم توسعه، مورد توجه کامل قرار داشته باشد.
اشاره  با  را  توییتر مطالبی  نمایندگان مجلس شورای اسلامی در صفحات شخصی خود در  از  تعدادی 
می  زیر  در  که  نوشتند  دولت  هیات  اعضای  و  جمهور  رئیس  دیدار  در  رهبری  معظم  مقام  بیانات  به 

خوانید.
زنجان: نماینده  طاهری  مصطفی 

الحمدالله  و  از دولت  آقا در دیدار اعضای دولت موج می زد. تشکر  و نشاط حضرت  آرامش  »رضایت، 
العالمین.« رب 

مجلس: رییسه  هیات  سخنگوی  موسوی  الدین  سیدنظام 
امروز  قربانی  را  فردا  که  دانستند  این  را  رئیسی  آقای  دولت  تمجید  قابل  ویژگی  یک  انقلاب  »رهبر 

نمی کند.
مالی است که دولت  اوراق  تومان  میلیارد  400 هزار  از  امروز کردن«  بیش  قربانی  را  نمونه »فردا   یک 
به میراث  برای دولت رئیسی  را  آن  و تسویه اصل و سود  بودجه منتشر کرد  برای جبران کسری  روحانی 

گذاشت.«
نماینده فلاورجان: ناصر موسوی لارگانی 

دقیقی  تبیین  دولت،  هیأت  محترم  اعضای  و  رئیس جمهور  دیدار  در  رهبری  معظم  مقام  »فرمایشات 
خارجی  سیاست  و  زیربنایی  امور  حوزه  در  را  انقلابی  دولت  موفق  اقدامات  می تواند  که  آنچه  از  است 
منعکس  مردم  معیشت  بهبود  در  کلان  سیاست های  آثار  که  مادامی  است  این  واقعیت  کند.  متأثر 

نیست. امکان دفاع مطلوب  نشود، 
تورم دو رقمی، گرانی مسکن و اجاره بها، نامتناسب بودن حقوق و دستمزد با هزینه های اولیه زندگی 

قابل  های  شاخص  سایر  بر  اش  سایه  که  است  هایی  شاخص  جمله  از  اقتصادی  مطلوب  رشد  عدم  و 
می  سنگینی  موفق،  خارجی  سیاست  و  اقتصادی  کلان  اعداد  رشد  بنایی،  زیر  امور  بهبود  مانند  قبول 
تاکید  رهبری  معظم  مقام  که  است  هایی  شاخص  آسانتر  و  سریع  بهبود  امکان  توجه  قابل  نکته  کند. 
توانسته  انقلابی  دولت  وقتی  یعنی  اساسی دولت شده است؛  کارهای  مانع دیدن  غبار  مانند  داشتند 
شاخص های کلان را بهبود ببخشد به طریق اولی امکان بهبود شاخص های خرد و ممانعت از تبلیغات 

بدخواهان هم ممکن است.
که  باشند  عیوبی  رفع  و  شناسایی  درصدد  مساعی  تشریک  و  همراهی  با  می توانند  مجلس  و  دولت 
باید شاهد کاهش فشار تورم بر  از عمر دولت گذشته و عملا  معیشت مردم است. دو سال  مانع بهبود 
زندگی مردم باشیم. هیچ اولویت اقتصادی جز مهار و تک رقمی کردن تورم نیست. تورم تک رقمی رمز 

به دست آوردن دل مردم است.
توان  می  حالت  این  در  گیرد.  می  قرار  رشد  مسیر  در  اقتصادی  های  شاخص  باقی  تورم  کاهش  با 
سرافرازانه از محقق شدن وعده های انتخاباتی آقای رئیسی سخن گفت و معاندان را آچمز کرد. امید 
مطالبات  باقی  تحقق  برای  را  اساسی  برنامه  رهبری،  معظم  مقام  های  تمجید  درک  با  محترم  دولت  که 

ببیند.« تدارک 

نمایندگان تاکید کردند؛

مجلس و دولت قدردان حمایت رهبری باشند
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زنی که برای حفظ غیرت، استقامت 
ورزید و برای خدا وظیفه خود را به 
خوبی انجام داد خداوند پاداش 
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فرمانده کل سپاه :مرز های کشور در امنیت کامل قرار دارند
فرمانده کل سپاه پاسداران گفت:هیچ مشکلی امنیتی در مرز های کشور نداریم.سردار حسین سلامی با اشاره 
به تلاش همه دستگاه های انتظامی و امنیتی،برای ایجاد امنیت در مرزها،اظهار کرد: سپاه تمام توان و بضاعت 
خود را برای تسهیل در تردد زوار اربعین و خدمات رسانی در همه مرز ها به کار گرفته است.وی با اشاره به اینکه 
خوشبختانه تردد زوار در مسیر رفت و بازگشت به خوبی در حال انجام است، افزود: دولت زیرساخت های خوبی 
برای تردد زوار در مرز ها فراهم کرده و نسبت به سال گذشته خیلی بهتر شده است.فرمانده کل سپاه پاسداران 
با بیان اینکه هیچ مشکلی امنیتی در مرز های کشور نداریم،تاکید کرد:سپاه تا آخرین روزی که زائران در حال 
رفت و آمد باشند، برای خدمات رسانی پای کار است.وی با اشاره به اینکه آرزو داریم مردم به سلامت این سفر 
را سپری کنند، افزود: سپاه در هر دو سوی مرز در بخش پزشکی و خدمات رسانی و امکانات درمانی با استقرار 

بیمارستان های صحرایی اقدام کرده است.

عذرخواهی صداوسیما از وزیر بهداشت روحانی
پیمان جبلی، رئیس صداوسیما اعلام کرد: »مطلب ناشایستی در یکی از برنامه های زنده سیما در باره وزیر اسبق بهداشت 
درمان و آموزش پزشکی گفته شد که جای دفاع ندارد و بابت آن باید ابراز تاسف و اعتذار کرد. این نوع رفتارها مورد قبول نیست 
و با سیاست های تحولی رسانه ملی نسبتی ندارد. ان شاالله برای کنترل بیشتر برنامه های زنده تدبیر جدی تری به عمل خواهد 
آمد.«این عذرخواهی در پی اظهارات مجری یکی از برنامه ها در واکنش به سفر توریستی وزیر بهداشت دولت حسن روحانی به 
کانادا بود. او با اشاره به تحریم شدن قاضی زاده هاشمی از سوی کانادا پس از این سفر از اصطلاح »نقره داغ« شدن قاضی زاده 

استفاده کرد و تلویحا سفر او را به خاوری، رئیس فراری بانک مرکزی دولت احمدی نژاد مرتبط کرده بود.

بزرگ ترین خرابکاری موشکی را چه کسی لو داد؟
سخنگوی وزارت دفاع: شخصی که ماجرای قطعات معیوب را لو داده، ایرانی و غیرنظامی بوده که خودش 
حساس می شود به اینکه چرا طرف خارجی که قطعات را می فروشد پیگیر است و ماجرا را به حفاظت اطلاعات 
وزارت دفاع انتقال می دهد و ما هم شبکه را کم کم و بدون اینکه موساد متوجه شود شناسایی کردیم.اگر این 

خرابکاری اتفاق می افتاد حدود 19 میلیون دلار برای ما هزینه ایجاد می کرد.

واکنش وزارت علوم درباره اخراج ۵8 استاد دانشگاه 
سخنگوی وزارت علوم درباره اخراج 58 استاد دانشگاه:از این لیست، 3 نفر مربوط به دانشگاه های علوم پزشکی و 
17 نفر مربوط به دانشگاه آزاد هستند؛ خودشان باید پاسخ دهند .از 38 نفر باقی مانده 3 نفر پرونده قضائی خارج از 
وزارت علوم دارند .7 نفر از این لیست در اغتشاشات اخیر کنشگری مجرمانه داشتند؛ 2 نفرشان رد صلاحیت شده اند  .

نازیلا معروفیان بازداشت شد
"نازیلا معروفیان" فعال رسانه ای صبح روز چهارشنبه  بازداشت شد.خبرگزاری تسنیم این خبر را منتشر کرد 
و گفت این بازداشت با حکم دادسرای ارشاد انجام شد. این برای چندمین بار است که او بازداشت می شود.
خبرگزاری تسنیم به نقل از یک منبع آگاه نوشت: "نازیلا معروفیان" فعال رسانه ای صبح چهارشنبه با حکم 

دادسرای ارشاد )امنیت اخلاقی( به اتهام ترویج اباحه گری بازداشت شد".

انتقادتند باهنر از دولت رئیسی درباره بورس
محمدرضا باهنر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن انتقاد به دولت ابراهیم رئیسی گفت: می گفتند اگر 

رئیس جمهور شوند، 7 روزه مشکل بورس را حل می کنند، اما الان 700 روز گذشته و مشکل حل نشده است!

 سفیر ایران در کابل: طالبان در مبارزه با داعش جدی است
سفیر ایران در کابل گفت آمریکایی ها در افغانستان شکست خوردند اما پیگیر اهدافشان هستند.کاظمی قمی 
افزود: در مسأله مبارزه با داعش طالبان جدی است و یکی از اهرم های فشاری که آمریکایی ها برای به تمکین 
واداشتن طالبان به کار گرفته اند، استفاده از ابزار گروه های تروریستی مثل داعش است. آنها حتی به استفاده از 
نیروهای نظامی و امنیتی نظام گذشته افغانستان مبادرت کرده به طوری که به آنها آموزش های ویژه داده اند تا در 

وقت مقتضی بهره برداری کنند.

طبابت "حکیم روازاده" در کل کشور ممنوع شد
حسین روازاده معروف به حکیم روازاده با حکم معاونت درمان وزارت بهداشت و درمان آموزش پزشکی کشور از 

طبابت محروم شد.

قم: دادستان 

 قاتل فراری در درگیری مسلحانه
 با پلیس کشته شد

با  مسلحانه  درگیری  در  قمی  فراری  قاتل  شدن  کشته  از  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
پلیس استان فارس خبر داد. 

داشت:  اظهار  خبر  این  اعلام  با  چهارشنبه  روز  غریب  حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
این متهم با معاونت برادرش سوار بر موتورسیکلت همسر خود را به ضرب گلوله در خیابان 

20 متری زاد قم در مرداد ماه سال جاری به قتل رساند.
دادستان قم علت قتل همسر را اختلافات خانوادگی عنوان و خاطرنشان کرد: این متهم 
همسرش  که  خودرویی  تعقیب  به  اقدام  بود  سیکلت  موتور  راکب  که  خود  برادر  همراه  به 
سوار بوده است می کند و با شلیک چند گلوله او را به قتل می رساند و برادر دیگر خود را 

نیز در همان شب به ضرب گلوله مجروح می کند و هر دو متهم متواری می شوند.
گاهی و پیگیری  غریب با اعلام اینکه مخفیگاه متهمان با تحقیقات فنی گسترده پلیس آ
قم  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  اول  شعبه  بازپرس  قضایی  دستورات  و  روزی  شبانه  های 
پلیس  اعزام  با  گفت:  شد  شناسایی  شیراز  در  ماه  یک  از  کمتر  در  قضایی  نیابت  ارسال  و 
گاهی قم و شیراز به همراه مقامات قضایی استان فارس به مخفیگاه متهمان در صبحگاه  آ
گلوله  ضرب  به  برادر  دو  هر  پلیس  و  متهمان  بین  مسلحانه  درگیری  طی  شهریور  هفت 

مأموران کشته می شوند.
محاصره  با  ماموران  ابتدا  در  افزود:  مسلحانه  درگیری  این  چگونگی  خصوص  در  وی 
را دعوت  آنان  قانونی  با هشدارهای  بودند  اقوام مخفی شده  از  یکی  منزل  در  متهمان که 
به استفاده  تیراندازی قاتل به سمت پلیس، مجبور  و  با مقاومت  اما  به تسلیم شدن کردند 
از دست  را  تیراندازی جان خود  این  و هر دو متهم در  اندازی متقابل شده  تیر  و  از سلاح 

می دهند.
کشف  درگیری  محل  در  خشاب   2 و  گرم  سلاح  یک  متهم  از  اینکه  اعلام  با  قم  دادستان 
شد گفت: بازپرس شعبه اول دادسرای قم دستورات قضایی لازم را برای دستگیری مخفی 

آنان پرونده قضایی تشکیل شده است. کنندگان این متهمان صادر کرده و برای 

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

کشف و معدوم سازی 1۶۰۰ کیلوگرم 
فاسد   کالباس  سوسیس 

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:یک هزار و 600 کیلوگرم کالباس فاسد 
شده و آلوده به کپک از یک واحد تولیدی در شهرک شکوهیه قم کشف و معدوم شد. 

خوراکی  فرآورده های  حوزه  مدیر  همراه  به  ابوالحسنی  هدی  قم،  ندای  گزارش  به 
شهرک  در  واقع  کالباس  و  سوسیس  کارخانه  از  که  بازدیدی  طی  دانشگاه  آشامیدنی 
کارخانه  این  پلمپ  جهت  پیگیری  و  ناسالم  اولیه  مواد  امحای  دستور  داشتند؛  شکوهیه 

را صادر کرد.
و  و یک هزار  انجام  فرآورده های گوشتی  واحدهای  از  نظارت  راستای تشدید  در  کار  این 
کیلوگرم ضایعات   300 و  ماکروسکوپی  به کپک  آلوده  و  فاسد شده  کالباس  کیلوگرم   600
مرغ توسط کارشناسان معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم از یک واحد تولیدی 

کشف و معدوم شد.
حال  در  کارخانه  این  آمده است:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  در 
آن در فضای غیر  و بسته بندی  و کالباس  تولید سوسیس  ناسالم در  اولیه  از مواد  استفاده 

بود. بهداشتی 
طی  دانشگاه  آشامیدنی  خوراکی  فرآورده های  حوزه  مدیر  همراه  به  ابوالحسنی  هدی 
دستور  داشتند؛  شکوهیه  شهرک  در  واقع  کالباس  و  سوسیس  کارخانه  از  که  بازدیدی 

امحای مواد اولیه ناسالم و پیگیری جهت پلمپ این کارخانه را صادر کرد.
و  و یک هزار  انجام  فرآورده های گوشتی  واحدهای  از  نظارت  راستای تشدید  در  کار  این 
کیلوگرم ضایعات   300 و  ماکروسکوپی  به کپک  آلوده  و  فاسد شده  کالباس  کیلوگرم   600
مرغ توسط کارشناسان معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم از یک واحد تولیدی 

کشف و معدوم شد.
حال  در  کارخانه  این  آمده است:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  در 
آن در فضای غیر  و بسته بندی  و کالباس  تولید سوسیس  ناسالم در  اولیه  از مواد  استفاده 

بود. بهداشتی 

پیاده روی اربعین حسینی از نجف به کربلاپیاده روی اربعین حسینی از نجف به کربلا

با حضور استاندار قم صورت گرفت ؛

آغاز عملیات اجرایی 12 پروژه آب و فاضلاب 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبرداد:

ایجاد 14 هزار شغل توسط تعاونی ها 

فرماندار قم تاکید کرد:

ممنوعیت فروش نان یارانه ای توسط شرکت های اینترنتی  

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

تخصیص هزار تنُ شکر برای مصرف خانوارهای قمی

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد :

کمک 2۰۰ میلیارد ریالی مردم به مراکز بهزیستی 

عضو شورای اسلامی شهر قم:

روزانه ۲ میلیارد تومان برای نظافت 
شهر قم هزینه می شود

عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: در شهر قم به طور تقریبی روزانه دو میلیارد تومان 
برای رفت وروب و نگهداری شهر هزینه می شود.

مجید اخوان در آئین گفت وگوی بی واسطه مسئولان با مردم که به مناسبت هفته دولت 
هرشب در یکی از مساجد استان قم برگزار می شود، اظهار کرد: حضور مسئولان در کنار 

مردم نشان از دغدغه مندی نسبت به مشکلات مردم دارد.
وی با اشاره به اینکه اعضای شورای اسلامی شهر تلاش می کنند با استفاده از تمام 
ظرفیت ها قم را به وضعیت مطلوب برسانند، افزود: به رغم تمام تلاش ها هنوز با قم مطلوب 

فاصله داریم.
عضو شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه توجه بیشتری به مناطق کم برخوردار داریم، 
تصریح کرد: تلاش داریم از مناطق برخوردار کسب درآمد داشته باشیم و در مناطق محروم 

خرج کنیم.
وی با اشاره به اینکه امسال بودجه منطقه شش افزایش قابل توجهی داشته است، 
خاطرنشان کرد: طی سه سال اخیر بودجه این منطقه حدود 10 برابر افزایش داشته است و 

از شهرداری مرکز نیز کمک هایی به این منطقه می شود.
اخوان با بیان اینکه هزینه نگهداری شهر سنگین است، تصریح کرد: در شهر قم به طور 

تقریبی روزانه دو میلیارد تومان هزینه رفت وروب و نگهداری شهر می شود.
وی با اشاره به اینکه درآمد شهرداری از طریق مردم تأمین می شود، ادامه داد: در شورای 
اسلامی شهر وظیفه داریم با رعایت اولویت ها و ضرورت ها بودجه خوبی را برای شهر ببندیم.

 
مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

منطقه شش
 کم ترین سرانه فضای سبز را دارد 

مدیر منطقه شش شهرداری قم گفت: به دنبال شناسایی و ارزیابی زمین ها برای احداث 
فضای سبز و سالن های چندمنظوره هستیم.

احمد ترکمن در آئین گفت وگوی بی واسطه مسئولان با مردم که به مناسبت هفته دولت 
هرشب در یکی از مساجد استان قم برگزار می شود، اظهار کرد: تمام تلاش خود را در ارائه 

خدمات مطلوب به شهروندان به کار خواهیم گرفت.
وی با اشاره به اینکه کم ترین سرانه فضای سبز برای منطقه شش شهرداری قم است، 
افزود: به دنبال شناسایی و ارزیابی زمین ها برای احداث فضای سبز و سالن های چند منظوره 

هستیم.
مدیر منطقه شش شهرداری قم با اشاره به ترافیک سنگین ادامه بلوار جمهوری و میدان 
توحید، تصریح کرد: امسال در بودجه شهرداری قم تملک 9 پلاک به منظور بازگشایی خیابان 

دیده شده است و از شهروندان نیز تقاضا داریم برای تملک همکاری لازم را داشته باشند.
وی با بیان اینکه پیاده روسازی و اصلاح شبکه آب در دستور کار قرار دارد، گفت: بودجه شهر 
دارای محدودیت هایی است و به همین دلیل برخی پروژه ها ازجمله پیاده روسازی به صورت 

مرحله ای انجام می شود.
ترکمن با اشاره به اینکه بعضی زیرساخت های این منطقه فرسوده است، خاطرنشان کرد: 
نگرش شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر بر این است که اقدامات به صورت زیرساختی 

انجام شود.
مدیر منطقه شش شهرداری قم با بیان اینکه امسال بودجه خوبی برای این منطقه دیده 
شده است، تصریح کرد: تملک منازل، احداث سالن های چند منظوره و توسعه فضای سبز 

در این بودجه دیده شده است.
 

معاون شهردار منطقه 4 شهر قم:

دوربین های بلوار الغدیر
به زودی فعال می شوند  

معاون شهردار منطقه 4 با اشاره به گلایه های شهروندان از سرعت بالای خودروها 
در بلوار الغدیر گفت: دوربین های نظارتی در بلوار الغدیر به زودی فعال می شوند.

محمد خراسانی در مراسمی که به مناسبت هفته دولت و در راستای برنامه 
شهرداری قم برای گفتگوی بی واسطه مسئولان با مردم در مسجد الغدیر بلوار قم 
برگزار شد؛ با اشاره به هفته دولت به اقداماتی که از سوی شهرداری در منطقه 
4 صورت گرفته اظهار داشت: شهرداری قم در کنار سایر نهادها و دستگاه های 

خدمتگزار در هفته دولت پروژه های مختلفی را به بهره برداری خواهد رساند.
خصوص  در  منطقه  اهالی  و  نمازگزاران  سؤال  به  پاسخ  در  و  ادامه  در  وی 
سرعت های بالا خودروها در بلوار الغدیر ابراز داشت: برای حل این مشکل سازمان 
ترافیک شهرداری اقدام به تهیه دوربین های کنترل سرعت جدید و تجهیزات 
مربوطه  کرده که در حال اجرا است و به زودی راه اندازی می شود که سرعت مجاز 

رصد و سرعت های بالاتر به صورت خودکار جریمه می شوند.
خراسانی در پاسخ سؤال دیگری در مورد انجام خدمات  اداری شهروندان در 
فضای مجازی توسط شهرداری گفت: پاسخ نقل وانتقال ملک که قبلًا به صورت 
حضوری و فرایند حدود یک هفته ای انجام می شد، هم اکنون با مراجعه به دفاتر 

پیشخوان و ثبت درخواست در کمتر از 48 ساعت پاسخ استعلام داده می شود.
وی در پاسخ به سؤالی در خصوص روشنایی بخش هایی از بوستان علوی گفت: 
در سال های قبل هم اقداماتی انجام شده بود درعین حال امسال قراردادی با 
پیمانکار برای سیستم روشنایی بوستان علوی منعقد شده که در حال انجام است.
معاون شهردار منطقه 4 در ادامه عنوان کرد: امسال یک ردیف بودجه با عنوان 
مناسب سازی فضای بوستان ها تعریف و تصویب شده است که در راستای تحقق 
با مساعدت شهرداری  با قرارگاه های مردمی جلساتی داشتیم و مقرر شد  آن 

قرارگاه ها فعالیتشان را در بوستان ها آغاز کنند.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم:

تابستان امسال قم خاموشی نداشت
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با اشاره به اینکه تابستان امسال 
قم خاموشی نداشت گفت: افتتاح و بهره برداری از پروژه های شهری در تمامی 

دستگاه ها آسایش و راحتی مردم را به همراه دارد.
به  که  مردم  با  مسئولین  بی واسطه  گفت وگوی  حاشیه  در  معتمدی  ابراهیم 
مناسبت هفته دولت هر شب در یکی از مساجد استان قم برگزار می شود، در 
گفتگویی اظهار داشت: حضور میدانی مسئولان و مدیران شهری در بین مردم 
مثل شهرداری، سازمان آب، برق، گاز، نیروی انتظامی و همه نهادهایی که مردم با 

آنها به صورت مستقیم ارتباط دارند، بسیار اثربخش است.
وی در خصوص پیشرفت پروژه های شهری نیز بیان داشت: افتتاح و بهره برداری 
از پروژه های شهری در تمامی دستگاه ها آسایش و راحتی مردم را به همراه دارد 
به عنوان مثال افتتاح پروژه های عمرانی آسایش مردم در عبور و مرور را به همراه دارد.
معتمدی افزود: در تابستان امسال با افتتاح پست برق 400 کیلووات میزان 

قطعی برق منازل نزدیک به صفر شد.

دبیر کمیته حمایت از مساجد و مراکز فرهنگی شهرداری قم خبرداد:

تصویب 1۰ میلیارد ریال
 حمایت از مساجد 

دبیر کمیته حمایت از مساجد و مراکز فرهنگی شهرداری قم گفت: بیش از 18 
پروژه و بالغ بر یک میلیارد تومان مصوبه در جلسه کمیته حمایت از مساجد و مراکز 

فرهنگی بررسی شد.
حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد با اشاره به برگزاری نخستین جلسه 
کمیته حمایت از مساجد و مراکز فرهنگی اظهار داشت: امروز جلسه کمیته 
حمایت از مساجد و مراکز فرهنگی برگزار شد و خدا را شاکر هستیم که بعد از 
مدت ها در شورای اسلامی شهر توانسته ایم آئین نامه کمک به مساجد را تصویب 

و به شهرداری ابلاغ نماییم.
سرپرست سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم بیان کرد: در این راستا تمامی 
نامه های ارسال شده به شهرداری بررسی و در نهایت امر 180 پرونده تعیین تکلیف 
شد، همچنین بیش از یک میلیارد تومان مصوبه داشتیم که در خدمت عزیزان 

فعال فرهنگی قرار بگیرد.

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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آیین کلنگ زنی فاز نخست خط انتقال فاضلاب پردیسان و رینگ شرقی قم و شروع 
عملیات اجرایی همزمان 12 پروژه آبفا، با حضور استاندار قم برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، آیین افتتاح و کلنگ زنی 12 
پروژه این شرکت، صبح روز چهارشنبههمزمان با هفته دولت و با حضور استاندار، فرماندار 

و دیگر مسئولان استانی و شهری برگزار شد.
حسن بختیاری رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان در این 
مراسم با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه توسعه شبکه فاضلاب شهری طی 
سال های گذشته اظهار کرد: البته در سال های اخیر، اقدامات در این زمینه حداقلی 

بوده ولی با اعتبارات جدید جذب شده، پروژه های زیرساختی را شروع کرده ایم.
وی افزود: شهر قم از نظر توسعه شبکه فاضلاب در بین کلانشهرها، رتبه مناسبی 
نداشته و عقب ماندگی در این زمینه مشهود است به طوری که در حال حاضر، شبکه 
فاضلاب در 41 درصد پهنه شهری قم توسعه یافته ولی میانگین کشوری آن 70 درصد 

است.
برای توسعه شبکه فاضلاب نیازمند 5 هزار میلیارد اعتبار هستیم

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه برای فاز اول توسعه شبکه 
فاضلاب، 1500 میلیارد ریال اعتبار نیاز است گفت: طبق برآوردهای صورت گرفته، 
تحقق میانگین کشوری توسعه فاضلاب در قم به 5 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز دارد 

که درصدد هستیم سهم قابل توجهی از آن را از طریق بخش خصوصی تامین کنیم.
وی ادامه داد: پروژه ای که امروز مراسم کلنگ زنی آن برگزار شده، با طول 40 کیلومتر و 

شامل رینگ اصلی فاضلاب پردیسان و بخش های شرقی شهر قم است.
بختیاری طول شبکه فاضلاب شهر قم را هزار و 45 کیلومتر اعلام کرد و افزود: ظرفیت 

کنونی این شبکه، 120 هزار متر مکعب در 24 ساعت است.
صرفه جویی 300 میلیارد ریالی با طرح جدید در تصفیه خانه های فاضلاب 

داود اویسی  مدیر دفتر مطالعات و بررسی های فنی فاضلاب شرکت آب و فاضلاب 

استان قم هم در این مراسم با بیان اینکه رینگ شرقی، بخشی از پروژه فاضلاب شهری 
قم به شمار می رود اظهار کرد: این خط مناطق هشت، یک، چهار و بخشی از منطقه پنج 

قم را پوشش خواهد داد.
وی افزود: به این ترتیب خدمت رسانی به 800 هزار نفر از مردم شهر قم در زمینه توسعه 

فاضلاب شهری تکمیل می شود.
و فاضلاب استان قم  و بررسی های فنی فاضلاب شرکت آب  مدیر دفتر مطالعات 
خاطرنشان کرد: احداث این خط با چالش های مختلفی مواجه است که از آن جمله 

تداخل با خطوط انتقال فشار قوی برق و گاز هستند.
وی ادامه داد: پروژه احداث لجن خشک کن های تصفیه خانه فاضلاب شهر قم نیز در 

راستای تکمیل 75 لجن خشک کن اجرایی می شود.
اویسی با بیان اینکه تصفیه خانه شماره سه قم یکی از پیشرفته ترین مراکز در سطح 
کشور به شمار می رود گفت: برای ته نشین شدن لجن، پلیمرهای آبگیری به فاضلاب 
افزوده می شود و بلت فیلترهایی هم تعبیه می شود که نیاز به تعویض دوره ای دارند؛ مواد 
پلیمری مورد استفاده در حال حاضر بسیار گران هستند و قیمت آنها به 320 هزار تومان 

در هر کیلوگرم رسیده است.
مدیر دفتر مطالعات و بررسی های فنی فاضلاب شرکت آب و فاضلاب استان قم اضافه 
کرد: برای حذف این چرخه و با بهره برداری از پروژه احداث بسترهای لجن خشک کن، 
سالانه 30 میلیارد تومان صرفه جویی می شود و بازگشت سرمایه آن هم دو سال و نیم 

تخمین زده شده است.
گفتنی است در این مراسم، سید محمد آقامیری استاندار قم کلنگ اجرای فاز نخست 
پروژه خط انتقال فاضلاب پردیسان و رینگ شرقی قم را به زمین زد؛ این طرح با هدف 
افزایش جمعیت تحت پوشش فاضلاب شهر قم و پردیسان و جمع آوری و دفع اصولی 
و بهداشتی فاضلاب، اجرایی می شود و شامل 6 هزار متر خط انتقال فاضلاب به قطر 
1200 تا 1600 میلی متر از جنس پلی اتیلین بوده و برای اجرای آن، 1500 میلیارد ریال 

از محل اعتبارات عمرانی و منابع داخلی هزینه می شود.
مدت زمان اجرای پروژه، 12 ماه پیش بینی شده و 800 هزار نفر از مردم قم را تحت 

پوشش قرار می دهد.
خشک کن  لجن  بستر  احداث 360  اجرایی  عملیات  همزمان،  طور  به  همچنین 
لجن  مدیریت  طرح،  این  از  هدف  شد؛  آغاز  نیز  قم  شهر  فاضلاب  تصفیه خانه 
تصفیه خانه های فاضلاب شماره 2 و 3 شهر قم، جلوگیری از خروج ارز و صرفه جویی 

سالانه 300 میلیارد ریال با حذف خرید موارد وارداتی پلیمر و بلت فیلتر است.
برای اجرای کامل این بسترها، 890 میلیارد ریال بودجه از محل اعتبارات عمرانی 

تخصیص داده شده و زمان اجرای آن هم 12 ماه است.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گفت: سهم تعاونی ها در اشتغال زایی 
استان 10 درصد است و تعاونی های استان بیش از 14 هزار نفر اشتغال فعال ایجاد 

کرده اند. 
وحید وزیری راد در مراسم تجلیل از شرکت های برتر تعاونی که صبح اروز 8  شهریور 
برگزار شد، گفت: سهم تعاون در اشتغالزایی استان 10 درصد است و تعاونی های 

استان بیش از 14 هزار نفر اشتغال فعال ایجاد کرده اند.
وی تعداد شرکت های تعاونی استان قم را هزار و 147 واحد عنوان کرد و گفت: 

تعاونی های استان در زمینه های خدمات، صنعت، کشاورزی و مسکن فعال هستند.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان  فزود: در حال حاضر اشتغال سهم تعاون 

استان قم 10 درصد به صورت مستقیم و 30 درصد نیز اشتغال غیر مستقیم است.
امسال  و در 5 ماهه  با استقبال مواجه شده  تعاون  راد اضافه کرد: بخش  وزیری 

اشتعالزایی هزار و 302 نفری ایجاد کرده است.
معتمدی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز با اشاره به اینکه در برنامه 
هفتم توسعه برنامه ریزی شده است که بخش تعاون در اشتغال و رشد اقتصادی سهم 
30 درصدی داشته باشد، گفت: در هر سال باید بین دو و نیم تا 4 درصد سالیانه سهم 

تعاون افزایش پیدا کند.
در  شرکت  از 8  تعاونی  شرکت های  برترین  از  تجلیل  مراسم  در  است  ذکر  شایان 

بخش های صنعت، کشاورزی، خدمات، تعاونی مسکن تجلیل شد.

فرماندار قم با اشاره به ممنوعیت فروش نان یارانه ای توسط شرکت های اینترنتی، 
صورت  در  قم  شهرستان  نان  و  آرد  سیاست گذاری  شورای  مصوبه  طبق  گفت:  

مشاهده و گزارش مردمی با واحد تولیدی متخلف برخورد می شود.
یارانه ای  آرد  از  که  نانوایی هایی  از  برخی  افزود:  در گفت وگویی  ذاکریان  عباس 
بهره مند می شوند تمایل دارند تا از طریق شرکت های حمل ونقل اینترنتی، نان را به 

قیمت آزاد عرضه کنند که این کار با برخورد مسوولان مربوطه همراه خواهد شد.
وی در بخش دیگری از این گفت وگو گفت:  با اقدامات انجام شده طی دو سال 
گذشته، امکان عرضه نان کامل در تمام نانوایی های سطح استان فراهم و  برای 
عرضه آرد کامل رایزنی و توافقات نهایی با کارخانجات تولید آرد استان قم شده است.
وی اهمیت نان در سبد غذایی روزانه خانوار را موردتوجه قرار داد و یادآور شد: 

در اجرای طرح عرضه نان کامل، سبوس آرد توسط کارخانجات گرفته نمی شود و 
آرد بصورت کامل و با تمام ویژگی های طبیعی و مفید خود در اختیار نانوایی ها قرار 

می گیرد.
ذاکریان با اشاره به فواید عرضه نان کامل برای سلامتی مردم، ابراز داشت: نتایج 
تحقیقات و یافته های علمی حاکی از اهمیت عرضه آرد سبوس دار و پخت نان کامل 

در ارتقای سلامت عمومی است.
فرماندار قم با بیان اینکه هم اکنون این طرح در حدود 40 نانوایی استان بصورت 
آرد،  با کارخانجات  انجام شده  توافقات  آزمایشی در حال اجراست، گفت: طبق 
آرد کامل با همان قیمت یارانه ای و سابق در اختیار نانوایی های استان قرار خواهد 

گرفت.

معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  یک هزار تُن شکر برای 
مصرف خانوار در قم تخصیص یافت که به طور حتم موجب عرضه گسترده تر این محصول 

در بازار خواهد شد. 
حسین علی بیگی درگفت وگویی بیان داشت: با توجه به  برنامه ریزی صورت گرفته 
کارهای مرتبط با بسته بندی و توزیع شبکه ای این مقدار شکر به سرعت انجام و در روزهای 

آینده این محصول برای تامین نیاز خانوارها در فروشگاه های استان عرضه می شود.
وی با اشاره به این که قیمت تعیین شده برای هرکیلوگرم شکر در این مرحله از عرضه 
از طریق فروشگاه های  34 هزار تومان تعیین شده است، افزود: این میزان شکر هم 
زنجیره ای و تعاونی های مصرف استان و هم در بخش خوار و بار عرضه خواهد شد و نقش 

مهمی در ثبات قیمت این محصول خواهد داشت. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وضعیت تامین مرغ و تخم مرغ در بازار 
استان قم گفت: روند تولید و توزیع مرغ و تخم مرغ در قم مطلوب است و با توجه به 
برنامه ریزی های صورت گرفته مشکلی در تدارک این محصولات مهم غذایی در بازار استان 

برای پاسخ به نیاز مردم وجود ندارد.
علی بیگی گفت: در خصوص گوشت قرمز نیز علاوه بر اجرای سیاست های حمایتی 
برنامه ریزی های لازم برای واردات  این محصول در داخل،  تولید  برای گسترش میزان 
گوشت توسط بخش خصوصی و دولتی با هدف متعادل سازی قیمت این محصول در 

بازار، دنبال می شود. 

ابتدای  از  استان  این  نوع دوست  مردم  گفت:  قم  استان  بهزیستی  مدیرکل 
بهزیستی کمک  به  مراکز  ریال  پایان مردادماه حدود 200 میلیارد  تا  سالجاری 

کردند. 
به گزارش ندای قم، سیدصادق میریی در گفت و گویی بیان کرد: این کمک ها 
بیشتر به صورت غیرنقدی و خدماتی به  مراکز بهزیستی قم بوده که مستقیما به 
مددجویان و  مراکز بهزیستی در سطح استان اعم از مراکز مثبت زندگی، شبانه 

روزی و آسایشگاه های سالمندان، معلولان و بیماران روانی مزمن تحویل، و مابقی 
نیز به حساب مشارکت های مردمی واریز و یا به صورت غیرنقدی تحویل شد.

وی با اشاره به اینکه آمار کمک های مردمی در سال 1401 نسبت به سال 1400 
: سال گذشته حدود 36  کرد  داشته است، خاطرنشان  حدود 36 درصد رشد 
میلیارد تومان مشارکت در سطح استان داشتیم که به  فضل خداوند و عنایت مردم 

استان این رقم امسال با رشد خوبی همراه خواهد بود.

عکس: حامد جعفرنژاد


